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»جهان اقتصاد« بررسی کرد؛

ثبات، زمینه ساز 
اقتصاد پیش بینی پذیر
 با توجه به صحبت های اخیر وزیر اقتصاد مبنی بر الزام  پیش بینی پذیر 
بودن اقتصاد کارشناسان معتقدند تردیدی در ضرورت این رویکرد وجود 
ندارد و در همه دنیا مرسوم و قابل اجرا است اما در ایران به دلیل عدم ثبات 
اقتصاد و نرخ تورم پیش بینی پذیر کردن اقتصاد را با مشکل روبرو کرده 
اما غیر ممکن نیست و با استفاده از کارشناسان زبده و برخورد علمی با پدیده 
ها و همچنین نشاط اقتصادی امکان پذیر خواهد شد.اخیرا وزیر اقتصاد 
اعلام کرده ثبات اقتصادی و پیش بینی پذیر کردن اقتصاد برای دولت اهمیت 
دارد و نباید قوانین مکررااً تغییر کند چرا که در این صورت صادرکننده دچار 
مشکل می شود.عبدالناصر همتی در ادامه اظهار داشت:  طبق نظر رئیس 
جمهور مقرر شد کمیته مقررات زدایی دولت ترتیباتی اتخاذ کند که قوانین 
در حوزه اقتصاد مکررااً تغییر نکند.وی افزود: به طور مثال در بحث صادرات 

این نکته باید مورد توجه قرار گیرد که ....

بررسی ها نشان می دهد؛

بورس در برزخ 
ریسک های سیاسی

با عدم انعقاد قرارداد بین ایران و ترکمنستان: 

زمستانی سخت گازی 
در  راه است؟!
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عطاالله هاشمی 
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بایزید مردوخی  
اقتصاددان و کارشناس بودجه

آلودگی هوا و اثرات زیانبار سود گندم در جیب دلالان الزامات اشتباهی!
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الزامات اشتباهی!
بایزید مردوخی  - اقتصاددان و کارشناس بودجه

بر اساس گفته های های نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس  ،مبنی بر جبران 
کسری بودجه با اوراق و منابع صندوق توسعه ملی باید گفت که مهمترین مورد 
صندوق توسعه ملی است که دولت های قبلی بارها از آن برداشت کرده اند این در 
حالیست که صندوق توسعه ملی به منظور درامدهای نفتی دولت به وجود آمده بود و 
هدف دیگری داشت و به منظور برداشت کسری های بودجه توسط دولت ها به وجود 

نیامده است.
بر این اساس صندوق توسعه ملی  در جهت کمک به توسعه صنعتی بوجود امده بود 
اما  در این دوران تبدیل به صندوق اضافی برای دولت شد و دولت ها نیز بارها و بارها 

در زمان های کسری بودجه خود از آن برداشت کردند .
البته نباید این نکته را فراموش کرد که در مواقعی که دولت از صندوق توسعه ملی 
برداشت کرده قطعا  ناگزیر بوده و دسترسی به هیچ منبعی نداشته و به دلیل نداشتن 

چاره دیگری با اخذ مجوز از این منبع برداشت کرده است.
بر این اساس به نظر می رسد راهکار های دیگری برای دولت وجود ندارد تا منابع 
قابل توجهی به دست آورد که در جهت کاهش قیمت ها و.. بتواند از آن بهره برداری 

کند.
همچنین این نکته را باید در نظر داشت که در شرایطی که دولت ناگزیر به برداشت 
از صندوق توسعه ملی  است نمی توان به تبعات این اقدام توجه چندانی کرد و شاید 
ده ها نکته در خصوص تبعات را می توان مطرح کرده و بر شمرد  که قطعا نیز به وجود 
آمده و خواهد آمد اما مادامیکه این نوع اقدامات به نوعی ضرورت محسوب می شود 
و به زبان عامه زمانیکه امور دولت غیر از این طریق نمیگذرد چاره دیگری باقی نمی 

ماند .
در نهایت باید گفت به نظر می رسد برداشت ها در زمان های کسری بودجه برای 
دولت ها اتفاق افتاده و نمی توان بر روی تبعات آن ها پافشاری کرد و تنها می توان 
امیدوار بود این منابع به درستی و در جای درست هزینه شود و به نفع مردم و اقتصاد 

کشور شود.

ظهوریان:
میزان افزایش حقوق متناسب با تورم 

نیست
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: در ماده ۱۲۵ قانون خدمات کشوری آمده 
میزان افزایش ضریب ریالی حقوق باید حداقل به میزان تورم باشد که این موضوع در 

لایحه بودجه سال آینده لحاظ نشده است.
میثم ظهوریان درباره آخرین وضعیت طرح اصلاح ماده ۴۱ قانون کار برای افزایش 
حقوق کارگران متناسب با تورم، اظهار کرد: این طرح تقدیم هیئت رئیسه مجلس 
شده و بعد از اعلام وصول توسط هیئت رئیسه، برای بررسی به کمیسیون تخصصی 

آن ارجاع می شود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی درباره مفاد این طرح، گفت: ما 
مسئله ای را از سال ۹۷ به بعد شاهد بودیم مبنی بر اینکه افزایش حقوق ها چه ذیل 
»قانون خدمات کشوری« که مبنای حقوق کارمندان دولت است و چه ذیل »قانون 
کار« که مبنای حقوق کارگران است، کمتر از نرخ تورم بود و به جز سال ۱۴۰۱ و در 

همه این سال ها، میزان افزایش حقوق کمتر از نرخ تورم بود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: طبق ماده ۴۱ قانون کار، 
»باید افزایش حقوق با توجه به نرخ تورم باشد« که کلمه »با توجه« ابهام دارد و باعث 
شده است دولت این قانون را اجرا نکند و تفسیر نادرستی از قانون کند. برای مثال، در 
سال گذشته و در شرایطی که میزان تورم ۴۵ درصد بود، حقوق کارگران صرفاً ۲۲ 

درصد افزایش یافت.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی افزود: ما سعی کردیم در طرح 
اصلاح ماده ۴۱ قانون کار این ابهام را حل کنیم و در این طرح آورده ایم که »افزایش 
حقوق حداقل به میزان نرخ تورم باشد.«؛ ما به دنبال تثبیت قیمت واقعی حقوق 

هستیم تا میزان قدرت خرید طبقه حداقل بگیر جامعه کاهش پیدا نکند.
ظهوریان درباره وضعیت حقوق و دستمزد در لایحه بودجه سال ۱۴۰۴، گفت: 
بخشنامه بودجه ۱۴۰۴ با پیش بینی افزایش حقوق ۲۰ درصدی کارمندان، در 
شرایطی که تورم نقطه به نقطه حدود ۳۴ درصد بوده است، خلاف ماده ۱۲۵ قانون 
خدمات کشوری است، چرا که در ماده ۱۲۵ قانون خدمات کشوری آمده میزان 

افزایش ضریب ریالی حقوق باید حداقل به میزان تورم باشد.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: بخشنامه و لایحه 
پیشنهادی بودجه به مجلس باید مطابق نص قانون که تاکید بر افزایش ضریب ریالی 
حقوق به میزان تورم دارد، باشد که متأسفانه این موضوع در بخشنامه ها و همچنین 
لوایح بودجه چه در سال های قبل و چه در لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ رعایت نشده 
است. حتماً باید مجلس به این موضوع ورود کند و در لایحه بودجه دولت اصلاحاتی 

را انجام دهد تا قانون به درستی اجرا شود.

یک مقام صنفی:
کسب و کارها در فضای مجازی مکلف به 

پرداخت مالیات هستند
عضو اتحادیه کشوری کسب و کارهای مجازی گفت: همه کسب و کارهای فعال در 
فضای مجازی باید مالیات بپردازند و هیچ کدام از معافیت مالیاتی برخوردار نیستند

 رضا الفت نسب عضو هیئت مدیره اتحادیه کسب و کارهای فضای مجازی در نشست 
خبری که در اتاق اصناف تهران برگزار شد، گفت: اتحادیه کسب و کارهای مجازی با 
۷ هزار عضو برای کسب و کارهایی است که به صورت آنلاین در بستر اینترنت فعالیت 
اقتصادی انجام می دهند، است. کسب وکارها در فضای مجازی با موضوعات و مشکلات 
مختلفی مواجه هستند لذا صنف باید بسیار جدی برای رفع مشکلات کسب و کارها 
حضور داشته باشد. ضمن اینکه مجموعه اصناف واتاق های اصناف از این ظرفیت 

برخوردارند که با همکاری اتحادیه ها بدون دخالت دولت امور خود را انجام دهند.
وی با بیان اینکه در ابتدای کار اتحادیه از سال ۹۶ تعامل خوبی با اتحادیه های صنفی 
داشتیم، افزود: سطح تعاملات بسیار خوب بود اما در سه سال گذشته این تعاملات به 
دلایلی از بین رفته است. صنوفی که علاوه بر بازار در فضای مجازی نیز فعالیت دارند 
نیازی نیست که مجوز فعالیت در فضای مجازی را از اتحادیه کسب و کارهای مجازی 
دریافت کند بلکه ما می توانیم به اتحادیه های مرتبط کمک کنیم تا سایتی که در محیط 
مجازی فعالیت می کند را بررسی کنیم و پس از بررسی فعالیت آن سایت را تأیید و یا 
رد کنیم و به اتحادیه مربوطه اطلاع دهیم که این سایت قوانین تجارت الکترونیک را 
رعایت می کند و برای دریافت مجوز از اتحادیه مشکلی ندارد. عضو هیأت مدیره اتحادیه 
کسب و کارهای فضای مجازی از دید ما باید اتحادیه پلتفرم ها و سکوهای اینترنتی 

که به صورت صد در صد در فضای مجازی فعالیت دارند باید عضو اتحادیه باشند.
الفت نسب بیان کرد: ماده ۸۷ قانون نظام صنفی عنوان می کند که هر فعالیت صنفی 
در بستر فضای مجازی باید از اتحادیه مربوطه که اتحادیه کسب و کارهای مجازی 
است باید مجوز بگیرد که البته طی این سال ها چندان رعایت نشده اما تعداد 
وب سایت هایی که دارای نماد هستند بیش از ۱۰۰ هزار وب است. البته برای دادن 
مجوز به متقاضی یک زمانی تعیین شده که اگر در زمان مقرر اتحادیه مجوز لازم را به 

متقاضی کسب و کار در فضای مجازی ندهد سامانه مجوزها جواز را صادر می کند.

 با توجه به صحبت های اخیر وزیر اقتصاد مبنی بر الزام  پیش 
بینی پذیر بودن اقتصاد کارشناسان معتقدند تردیدی در 
ضرورت این رویکرد وجود ندارد و در همه دنیا مرسوم و قابل 
اجرا است اما در ایران به دلیل عدم ثبات اقتصاد و نرخ تورم 
پیش بینی پذیر کردن اقتصاد را با مشکل روبرو کرده اما غیر 
ممکن نیست و با استفاده از کارشناسان زبده و برخورد علمی 
با پدیده ها و همچنین نشاط اقتصادی امکان پذیر خواهد 

شد.
اخیرا وزیر اقتصاد اعلام کرده ثبات اقتصادی و پیش بینی پذیر 
کردن اقتصاد برای دولت اهمیت دارد و نباید قوانین مکررااً 
تغییر کند چرا که در این صورت صادرکننده دچار مشکل 
می شود.عبدالناصر همتی در ادامه اظهار داشت:  طبق نظر 
رئیس جمهور مقرر شد کمیته مقررات زدایی دولت ترتیباتی 

اتخاذ کند که قوانین در حوزه اقتصاد مکررااً تغییر نکند.
وی افزود: به طور مثال در بحث صادرات این نکته باید مورد 
توجه قرار گیرد که قوانین هر روز تغییر نکند زیرا در این 

صورت صادر کننده تکلیف خود را نمی داند.
وزیر اقتصاد تصریح کرد: صادر کننده بر اساس بازار هدف 

سرمایه گذاری می کند. صادر کننده باید کالای خود را صادر 
کند ، معنی ندارد صادر کننده را دچار مشکل کنیم.

همتی تاکید کرد: ثبات اقتصادی و پیش بینی پذیر کردن 
اقتصاد باید مورد توجه قرار گیرد.

در این راستا مهدی پازوکی اقتصاددان  در گفتگو با خبرنگار 

“ جهان اقتصاد” اظهار داشت : در همه دنیا پیش بینی کردن 
اقتصاد مرسوم است اما  مهمترین مشکل اقتصادی در  ایران 
عدم ثبات اقتصادی است که مهمترین شاخص کنترل ثبات 

نرخ تورم است .
وی افزود: به عبارتی اگر دولت بتواند تورم را کنترل کند و 

تک رقمی شود قطعا ثبات به اقتصاد ایران بازمیگردد.
به گفته پازوکی بنابراین پیش بینی پذیر شدن اقتصاد 
همانگونه که در دنیا نیز مرسوم است در ایران نیز امکان پذیر 

است .
این اقتصاددان در ادامه افزود: به عنوان مثال در دوران همه 
گیری کرونا در بریتانیا نرخ تورم به نرخ دو رقمی 11/8 رسیده 
بود اما  با سیاست های بخردانه آن ها و بر اساس گزارش 

های سپتامبر نرخ تورم به زیر 2 درصد رسید.
وی تاکید کرد: بنابراین می توان  نرخ تورم را با ابزارهای 
علمی کنترل کرد و قطعا روند آینده اقتصاد را  می توان پیش 
بینی کرد اما شرط ان استفاده از کارشناسان در جه یک و 
زبده است و نباید تحت تاثیر تندروها و بنیاد گرایان قرار 

گرفت چرا که این ها با علم مخالف هستند.
به گفته پازوکی کشور را می توان به شرط  تسلط منطق 
کارشناسی بر تصمیم گیری های اقتصادی به صورت 
درستی  اداره کرد ومنظور از  منطق کارشناسی همان منطق 

علمی است که در دنیا نیز موفق بوده است.
وی تاکید کرد: به نظر می رسد کنترل نرخ تورم و پیش بینی 
پذیر شدن اقتصاد زمانی امکان پذیر است که با پدیده ها 
برخورد علمی شده  و جامعه ایران نیازمند نشاط اقتصادی 
است که یکی از  مهمترین شاخص های آن کنترل نرخ تورم 
است که با درایت و به صورت کاملا علمی می توان مسائل 

را حل کرد و پیش رفت.

جهان اقتصاد: وزیر اقتصاد گفت: پیشنهادات جایگاه داران 
سوخت درباره نرخ  حق العمل  در دولت مطرح می شود

عبدالناصر همتی در حاشیه جلسه شورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی اظهار کرد: بحث اصلی در این نشست در 
خصوص تعهدات ارزی صادرکنندگان بود در این جلسه 
برخی از واردکنندگان نکاتی مطرح کردند که به دلایلی 

نتوانسته اند کالاهای خود را از گمرک خارج کنند بنابراین قرار 
شد اگر گمرک دلایل آن ها را تأیید کرد، آن عذر موجه تلقی 

شود.
وی افزود: همچنین در این جلسه درخواست انجمن 
صادرکنندگان قیر مطرح شد و مساله اختلاف نظری که بانک 
مرکزی داشتند عنوان شد. در این جلسه مقرر شد وزارت 

صمت موضوع را در کار گروهی با مشارکت بانک مرکزی 
مطرح کنند و نتیجه را به ما اعلام کنند تا موضوع در هیئت 
وزیران مطرح شود.همتی در خصوص نرخ حق العمل کاران 
جایگاه داران بنزین، گفت: در این جلسه آنها پیشنهاداتی 
داشتند و قرار شد که این پیشنهادات را در دولت مطرح کنم

وی درباره اینکه آیا دولت قرار است اصلاحاتی برای طرح 

مالیات بر عایدی سرمایه به مجلس ارائه کند گفت: در این 
خصوص در مجلس و کمیسیون اقتصادی طرحی وجود 

دارد اما دولت چیزی برای مجلس ارسال نمی کند.
بنابراین گزارش نماینده جایگاه داران سوخت در این جلسه 
همچنین پیشنهاد داد که حق العمل سوخت گیری جایگاه 

داران به جای دریافت از دولت از مردم دریافت شود.

»جهان اقتصاد« بررسی کرد؛

ثبات، زمینه ساز اقتصاد پیش بینی پذیر

همتی:
نرخ حق العمل جایگاه داران سوخت در دولت بررسی می شود

وزیر نیرو تصریح کرد: جمعیت کشور از ۳۶.2 میلیون نفر در سال 1۳۵۷ به 82 
میلیون نفر در سال 1۴۰۳ رسیده، این در حالی است که در همین مدت ظرفیت 
برق کشور بیش از 1۳ برابر رشد داشته است، در واقع امروز در کشور با مساله 

بدمصرفی منابع آب و برق مواجهیم.
به گزارش ایسنا، عباس علی آبادی در نشست با مدیران ارشد صنعت آب و برق 
و همکاران حوزه ستادی که با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه 
و بودجه برگزار شد، با تاکید بر اهمیت ایجاد تحول بنیادین در اقدمات و برنامه های 
صنعت آب و برق برای جبران ناترازی های موجود در این بخش، به پشتیبانی 

همه جانبه سازمان برنامه  و بودجه کشور برای بهبود شرایط موجود اشاره کرد.
وی با ابراز امیدواری نسبت به بهبود ناترازی آب و برق طی دو سال پیش رو با 
انجام پشتیبانی های لازم، افزود: وزارت نیرو در تابستان همواره تحت فشار تامین 

آب و برق برای همه بخش ها از جمله خانگی، صنعت، کشاورزی و غیره است.
علی آبادی با اشاره به جایگاه ایران در دارا بودن ذخایر انرژِِی در میان کشورهای 
جهان، ادامه داد: ایران در جایگاه دوم ذخایر گازی و چهارم ذخایر نفتی و در مجموع 
در رتبه نخست ذخایر انرژِی دنیا قرار دارد، اما نگران تامین سوخت برای تولید 
برق در تابستان و زمستان هستیم و این امر نشان از بدمصرفی انرژِی در کشور 

است.
وزیر نیرو با تاکید بر اهمیت فرهنگ سازی مصرف آب و برق در کشور، اضافه 
کرد: امروز در کشور با مساله بدمصرفی منابع آب و برق مواجه هستیم که این 
امر نتیجه سیاست گذاری ها و اقداماتی است که طی سالیان گذشته انجام شده 

است.
وی همچنین بر ضرورت گفتمان سازی درست به منظور تغییر و بهبود رفتار 
مصرفی مردم در همه بخش ها تاکید کرد و بیان داشت: شدت بالای انرژِی در 

ایران در این زمینه یک شاهد و علامت مصرف بالای انرژِی و آب در کشور 
محسوب می شود؛ مقدار برق مصرف شده در شدت انرژِی به اندازه هر واحد 
GDP نشان می دهد که یا GDP خیلی کم است یا اینکه در کشور برق 

بیشتری مصرف می شود.
علی آبادی یادآور شد: قیاس مصرف برق در ایران با کشورهایی چون کویت و 
عربستان سعودی که فقط در بخش خانگی برق مصرف می کنند کاملا اشتباه 

است.
وی در ادامه با اشاره به عرضه توانمندی و دستاوردهای صنعت برق کشور در 
بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی صنعت برق گفت: نمایشگاه صنعت برق 
به جهت ارائه دستاوردهای بزرگ توسط جوانان این سرزمین افتخارآمیز بود. 
امروز اغلب تجهیزات الکتریکی در کشور بومی  سازی شده است که این پیشرفت 
بزرگ را مرهون تلاش و مجاهدت جوانان و نخبگان این صنعت هستیم به طوری 
که ایران علاوه بر اینکه سازنده اول تجهیزات الکتریکی است، این تجهیزات 

پیچیده را به دنیا نیز صادر می کند.
وزیر نیرو در ادامه افزود: جمعیت کشور از ۳۶.2 میلیون نفر در سال 1۳۵۷ به 82 
میلیون نفر در سال 1۴۰۳ رسیده است این در حالی است که در همین مدت 
ظرفیت برق کشور از ۷۰2۷ مگاوات به ۹2 هزار و ۳۹2 مگاوات افزایش یافته؛ 

به عبارتی ظرفیت تولید برق کشور بیش از 1۳ برابر رشد یافته است.
علی آبادی در همین زمینه تصریح کرد: مصرف برق در سال 1۳۵۷ حدود 1۴ 
میلیارد کیلووات ساعت بود و این عدد امروز به ۳۰۳ میلیارد کیلووات ساعت رسیده 
است.وی در ادامه سخنان خود به مقایسه مصرف آب طی دهه های گذشته تا 
امروز پرداخت و افزود: مصرف آب شرب از 1.۵ میلیارد مترمکعب به ۹ میلیارد 
مترمکعب افزایش یافته است؛ همچنین مصرف آب در بخش کشاورزی نیز از 

۴۹.8 میلیارد مترمکعب به 82 میلیارد مترمکعب رسیده است.
وزیر نیرو یادآور شد: مصرف آب در بخش صنعت از ۰.8 میلیارد مترمکعب در 
سال 1۳۵۷ به ۳.۷ میلیارد مترمکعب امروز و در حوزه ذخیره سازی و تامین آب 

در همین بازه زمانی از 1۳.۴ میلیارد مترمکعب به ۵۶.۳ رسیده است.
علی آبادی عدم توازن در آمارهای اعلام شده را آدرس خوبی به منظور بررسی 
اشتباهات و اشکالات موجود در بروز این ناترازی عنوان و تاکید کرد: بر این اساس 

معتقد هستم وقت آن رسیده است که یک بازنگری در اقدامات صورت گیرد.
وی با اشاره به روند تغییر و تحول در جهان کنونی، گفت: ایران باید خود را آماده 
تحولات بزرگ کند؛ امروز انقلاب صنعتی پنجم از راه رسیده است که ناشی از 
پیشرفت های بشر است و چنانچه خود را همراه با این تحولات نکنیم بی تردید از 

بسیاری از پیشرفت ها جا خواهیم ماند.
او با بیان اینکه برای ایجاد تحولات بزرگ نسخه واحدی در دنیا وجود ندارد، اظهار 
کرد: لازم و ضروری است که هر کشور نسخه بومی خود را در این زمینه تهیه 
کند، چرا که این امر باید متناسب و به فراخور وضعیت خاص هرکشور تدوین شود.

وزیر نیرو کیفیت اجرای طرح های صنعت آب و برق را بسیار مهم برشمرد و افزود: 
در این زمینه نخستین نکته استفاده از ظرفیت های موجود است به عنوان مثال 
۹۳ هزار مگاوات نیروگاه در کشور وجود دارد که حدود ۶۰ هزار مگاوات تامین 

برق دارد. همچنین توجه به نیروگاه های ناتمام مقوله مهم دیگری است.
وی با تاکید بر اهمیت جلب سرمایه بخش خصوصی در صنعت آب و برق، 
خاطرنشان کرد: این امر می تواند فرصت بسیار خوبی باشد و با اتکا به ”جهش 
تولید با مشارکت مردم“ تغییر رفتار مناسبی در وزارت نیرو صورت گیرد تا مدل 
کسب و کار تغییر باید و سرمایه گذاری در این صنعت برای بخش خصوصی جذاب 

و ظرفیت های صنعت آب و برق در تولید، توزیع و انتقال تکمیل شود.

جهان اقتصاد: رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به شعار جهش تولید با 
مشارکت مردم، گفت: طرح جهش تولید در دیم زارها مصداق بارز شعار سال 

است.
سید پرویز فتاح رئیس ستاد اجرایی فرمان امام گفت: تفاهم نامه طرح جهش 
تولید در دیم زارها سال 1۳۹۹ به امضا رسید. این طرح با همت آقای دکتر مخبر 
به اجرا درآمد و در دوره شهید رئیسی نیز عنایت ویژه ای به آن شد. دولت چهاردهم 
با دلگرمی و حرارت این طرح را دنبال کرد و با عنایت رهبری دوره پنج ساله دوم 

آن تمدید شد.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه بر اساس تأکیدات مقام معظم رهبری 
به وظایف خود در اجرای این طرح عمل خواهیم کرد، افزود: این طرح جز معدود 

طرح هایی است که با مشارکت دولت، نهاد و مردم اجرا شده و بیش از ۵۰۰ هزار 
کشاورز در این طرح فعال هستند.

وی تصریح کرد: لازم است در سال زراعی جدید، طرح ملی جهش تولید در 
دیم زارها وسعت کار بیشتری داشته باشد تا از اراضی غیرفعال نیز در اجرای این 

طرح استفاده شود.
سید پرویز فتاح با اشاره به لزوم استفاده از روش های دانش بنیان در کشت دیم، 
گفت: در چهار سال اجرای این طرح شاهد افزایش متوسط 2۵ درصدی در 
تولیدات محصولات کشاورزی بوده ایم.رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با تأکید 
بر مسئولیت پشتیبانی و حمایتی این ستاد از طرح جهش تولید در دیم زارها، ادامه 
داد: ستاد اجرایی فرمان امام تاکنون 1۰۰ درصد تعهدات خود را برای این طرح 

انجام داده و امیدواریم بتوانیم از الگوی این طرح برای توسعه طرح های دیگر 
استفاده کنیم.

وی با بیان اینکه این طرح با اعتباری بالغ بر 1،2۰۰ میلیارد تومان اجرایی شده 
است، افزود: پرداخت تسهیلات قرض الحسنه برای تجهیز و خرید ابزارآلات و 
ماشین آلات کشاورزی، تأمین کود، بذر، بیمه اراضی دیم و آموزش کشاورزان از 
دیگر اقدامات حمایتی این ستاد و وزارت جهاد کشاورزی در طرح جهش تولید 
در دیم زارها بوده است.فتاح با تأکید بر حمایت ستاد اجرایی فرمان امام به عنوان 
یک نهاد انقلابی از دولت، گفت: به دولت پیشنهاد دادیم این طرح در قالب طرح 
جهش تولید برای خودکفایی برنج در کشور نیز اجرا شود و ما نیز آمادگی پشتیبانی 

از آن را خواهیم داشت.

وزیر نیرو:
 بدمصرفی عامل ناترازی برق در کشور است

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام:

پیشنهاد طرح جهش تولید برای خودکفایی در برنج به دو

 لیلا صنوبری
گروه اقتصاد

جهان اقتصاد: رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: ابزار قیمت یکی از ابزارهای مهم 
و کارآمدی است که برای ایجاد تعادل در میزان عرضه و تقاضای برق و آب و حل 
مشکل ناترازی باید از آن استفاده کرد.سید حمید پورمحمدی، در نشست وزیر نیرو با 
مدیران ارشد صنعت آب و برق و همکاران حوزه ستادی گفت: صنعت آب و برق دو 
صنعت مهم و حساس کشور است که خدمت رسانی در این حوزه به مردم عزیز ایران 

اسلامی توسط بازوان توانمند وزارت نیرو در جریان است.
وی ادامه داد: آب و برق کشور در حال حاضر به واسطه افزایش تقاضا و کاهش عرضه 
که تحت تأثیر عوامل مختلف شکل گرفته با ناترازی شدیدی رو به رو است که لازم 
است با برنامه ریزی و تغییر نگرش ها به ساز و کار تأمین این دو کالای حیاتی نسبت به 

رفع و مدیریت این ناترازی اقدام شود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به عواملی مانند تغییر اقلیم، افزایش تبخیر آب 
به واسطه گرما، تغییر کیفیت بارش ها از برف به باران در ایجاد ناترازی در تأمین آب و 

محدودیت های ایجاد شده در تأمین سوخت کافی برای نیروگاه در ایجاد ناترازی در 
حوزه تأمین برق افزود: در طول تاریخ حیات بشر به صورت پیوسته انسان ها با 
محدودیت هایی در تأمین منابع حیاتی رو به رو شده اند، اما با تمسک به دانش و 
تکنولوژِی بر مشکلات فائق آمده اند و ما نیز با اتکا به توانمندی و پشتیبانی از طرح 
وایده های نو با موفقیت از چالش های موجود در حوزه ناترازی آب و برق عبور خواهیم 

کرد.
پورمحمدی با تأکید بر اینکه سازمان برنامه و بودجه به صورت تمام قد پشتیبان طرح 
و برنامه های وزارت نیرو خواهد بود، اضافه کرد: ابزار قیمت یکی از ابزارهای مهم و 
کارآمدی است که برای ایجاد تعادل در میزان عرضه و تقاضای برق و آب و حل مشکل 
ناترازی باید از آن استفاده کرد و سازمان برنامه و بودجه در تعامل با وزارت نیرو در تلاش 
است تا با استفاده از این ساز و کار به افزایش ظرفیت تولید آب و برق و مدیریت مصرف 
اقدام کند.معاون رئیس جمهور از افزایش ظرفیت تولید انرژِی های تجدید پذیر و 

افزایش ظرفیت تولید پساب به عنوان دو راهکار اصلی برای جبران کمبود در حوزه 
تولید برق و آب یاد کرد و اظهار داشت: با اصلاح ساختار اقتصادی صنعت آب و برق 

می توان امکان توسعه انرژِی های تجدید پذیر و ظرفیت تولید پساب را فراهم کرد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به اقدامات دولت در جذاب کردن سرمایه گذاری 
در حوزه انرژِی های تجدید پذیر اشاره کرد و در این خصوص گفت: فراهم سازی امکان 
صادرات برق تجدید پذیر در ایام غیر پیک، تخصیص زمین و تسهیلات به سرمایه گذاران 
در حوزه انرژِی های تجدید پذیر، جذب سرمایه گذار خارجی و استفاده از ظرفیت شبکه 
انتقال برق و ایجاد امکان عرضه آزاد برق سبز در بورس از جمله اقداماتی است که 
دولت برای توسعه انرژِی های تجدید پذیر و جذب سرمایه گذار بخش خصوصی در 
این حوزه اجرایی کرده است.پورمحمدی با تأکید بر ضرورت تدوین برنامه جامع حمایتی 
در حوزه آب خاطرنشان کرد: سازمان برنامه و بودجه تلاش می کند با کمک وزارت نیرو 
و متخصصان حوزه آب نسبت به تدوین برنامه جامع حمایتی در حوزه آب اقدام کند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

ابزار قیمت، ناترازی ها را به تعادل می رساند
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سود گندم در جیب دلالان
عطاالله هاشمی - رییس بنیاد ملی گندمکاران

گفته شده بیشتر سود گندم به جیب دلالان می رود. گندم یک محصول اقتصادی، 
انحصاری و استراتژیک است. زمانی که پرداخت به موقع انجام شود، تولید کننده به 
هیچ وجه سراغ دلالان نخواهد رفت. چون دلال به هیچ وجه بالاتر از قیمت تضمینی 

گندم را خریداری نمی کند. از طرفی امکان صادرات گندم نیز وجود ندارد. 
اما وقتی پرداخت مطالبات گندمکاران در فصل خرید گندم پرداخت نشده و به تعویق 
می افتد، کسانی که گندم خود را تحویل ندادند به خاطر ترس از عدم پرداخت به موقع 
و نیاز مالی، بالاجبار مقدار و قسمتی از گندم تولیدی خود را به دلالان می فروشند. این 
گندم یا صرف خوراک دام و طیور می شود و یا توسط دلالان نگهداری می شود تا به 

دولت فروخته شود. 
در کل در کشاورزی سود اصلی محصولات نصیب دلالان می شود. این موضوع به 
خاطر عدم وجود صنایع تبدیلی و بازار مطمئن است که کشاورزان را مجاب می کند 
که محصول خود را به دلالان بفروشند. تا زمانی که صنایع تبدیلی در کشور رشد نکند 
و کشاورزان نتوانند زمان ماندن محصولاتشان را افزایش دهند یا بازارهای مختلف 
برای فروش داشته باشند، قدرت دلالان ادامه دار خواهد بود. زیرا کشاورز انتخاب 

چندانی برای فروش محصولات خود ندارد.
با پایین آوردن هزینه تولید می توان باعث سود بیشتر کشاورزان شد. پرداخت تسهیلات 
کم بهره و به موقع، ورود تکنولوژِی های جدید و مکانیزاسیون و بازاریابی مناسب، از 
روش هایی است که با استفاده از آن می توان هزینه های تولید را کاهش داد. با کاهش 

هزینه های تولید، دست کشاورزان برای پافشاری بر حقشان بازتر می شود.
امید است در دولت چهاردهم از کشاورزان حمایت بیشتری داشته باشد. هر چند 
نشانه هایی از این موضوع هم دیده می شود. به عنوان مثال در سال آینده حدود 2۵۰ 
همت برای خرید تضمینی گندم در نظر گرفته شده است. این اعتبار مناسب است و 
محل استحصال این اعتبار نیز به نظر می رسد که مطمئن است. سهم بخش 
کشاورزی از تولید ناخالص ملی، نزدیک به 18 درصد است. اعتباراتی که در قانون 
بودجه و برنامه ۵ ساله هفتم برای این بخش در نظر گرفته شده است، به ۴ درصد نیز 
نمی رسد. این بی عدالتیست و اعتبارات بخش کشاورزی، باید به اندازه نقش آن در 

تولید ملی باشد. باید به بخش کشاورزی توجه بیشتری داشت.

کارنامه ۷ ماهه خودروسازان
 نیم میلیون خودرو تولید شــد

بررسی عملکرد ۷ ماهه خودروسازان نشان می دهد که در این مدت نزدیک به ۵11 
هزار خودرو تولید شده که اگرچه نسبت به پارسال ۵ درصد کاهش را نشان می دهد 

اما در قیاس با تابستان وضعیت بهتر شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، بررسی صورت های مالی ارائه شده از سوی خودروسازان 
بزرگ کشور )ایران خودرو، سایپا و پارس خودرو( به کدال نشان می دهد در ۷ ماه 
نخست امسال ۵1۰ هزار و ۶۷2 دستگاه خودروی سواری )بدون در نظر گرفتن وانت 
پراید( تولید و در مقابل ۴۹2 هزار و ۷۶۳ دستگاه فروخته شده است. این در حالیست 
که ۷ ماهه پارسال در مجموع ۵۳۴ هزار و 2۰۴ دستگاه تولید و ۵1۵ هزار و ۵۴1 

دستگاه خودرو فروخته شده بود.
بنابراین طی نیمه نخست امسال تولید و فروش خودرو ۵ درصد کاهش یافته است. 
با توجه به روند تولیدی که در مهر ماه رخ داده به نظر می رسد با توجه به عبور از مشکل 
قطع برق، تولید خودرو به نسبت رونق گرفته اما هنوز با اهداف سیاست گذار فاصله 

دارد.
ایران خودرو در ۷ ماه نخست سال 1۴۰۳ توانسته 1۰2 هزار و ۹۴۴ دستگاه از خانواده 
پژو تولید کند که از این میزان 1۰1 هزار و ۹8۶ دستگاه را فروخته است. این در حالیست 
که در مدت مشابه پارسال 1۶2 هزار و ۷1۳ خودرو در گروه پژو تولید شده بود که از 
این میزان هم 1۶۴ هزار و ۶۳۵ دستگاه به فروش رفته بود. بنابراین در ۷ ماهه امسال 
در گروه پژو بالغ بر ۵۹ هزار و ۷۶۹ دستگاه کمتر تولید و به تبع آن بالغ بر ۶2 هزار و 

۶۴۹ دستگاه کمتر فروخته شده است.
همچنین ایران خودرو در ۷ ماه نخست امسال ۶2 هزار و ۵۰۵ دستگاه از گروه سورن 
تولید کرده که از این میزان ۶2 هزار و ۹۹۳ دستگاه به فروش رفته است. این شاخص ها 
در مدت مشابه پارسال به ترتیب 2۹ هزار و ۷۵۰ دستگاه و 28 هزار و ۹۵۹ دستگاه 
بود. بنابراین تولید و فروش خودروهای گروه سورن نسبت به پارسال افزایش یافته 
است که به نظر می رسد ایران خودرو با کاهش ظرفیت تولید گروه پژو، نسبت به رشد 

تولیدات گروه سورن اقدام کرده است.
در ۷ ماه نخست امسال ۴۹ هزار و ۵۴8 دستگاه خودروی دنا تولید شده که از این 
میزان ۴۳ هزار و 811 دستگاه فروخته شده، بنابراین ۵ هزار و ۷۳۷ خودروی دنا در 
پارکینگ های ایران خودرو مانده است. در ۷ ماهه پارسال نیز ۴۷ هزار و 22۴ دستگاه 

دنا تولید و ۴۳ هزار و ۵۹۴ دستگاه به فروش رسیده بود.
از خودروی رانا نیز در ۷ ماهه امسال ۹ هزار و 822 دستگاه تولید شده که از این میزان 
۹ هزار و ۵۷۶ دستگاه به فروش رفته است. تولید رانا در مدت مشابه پارسال 11 هزار 
و 8۹۷ و فروش این محصول ۹ هزار و ۶ دستگاه بود. بنابراین تولید این خودرو نیز 

کاهشی شده است.
در ۷ ماهه امسال ۳۹ هزار و ۷۷ دستگاه تارا تولید شده که از این میزان ۳8 هزار و 8۰۳ 
دستگاه فروخته شده است. در ۷ ماهه پارسال 2۵ هزار و ۶ دستگاه تولید و 22 هزار و 
۵1۷ دستگاه به فروش رفته بود. بنابراین تولید و فروش این خودرو افزایشی شده 

است.
در ۷ ماهه امسال 8 هزار و 8۳۹ دستگاه هایما تولید شده اما در مقابل ۷ هزار و 8۴۹ 
دستگاه فروخته شده است. در ۷ ماهه پارسال 11 هزار و 81۶ دستگاه هایما تولید و 
1۰ هزار و 8۳۳ دستگاه فروخته شده بود. بنابراین تولید و فروش این خودرو کاهش 

یافته که به نظر می رسد بیشتر مربوط به مسائل ارزی و واردات قطعات باشد.
در بخش سایر محصولات 1۷ هزار و 2۴2 دستگاه تولید شده اما 1۹ هزار و 221 
دستگاه به فروش رفته است. این شاخص ها در ۷ ماهه پارسال به ترتیب 1۰ هزار و 
1۹۹ دستگاه و ۷ هزار و ۷۳1 دستگاه بود. در این بخش نیز رشد تولید به صورت 

محسوسی صورت گرفته است.
در مجموع در ۷ ماهه امسال 28۹ هزار و ۹۷۷ دستگاه انواع خودرو در ایران خودرو 
تولید و در مقابل 28۴ هزار و 2۳۹ دستگاه به فروش رفته است. این در حالیست که 
مدت مشابه پارسال 2۹8 هزار و ۶۰۵ دستگاه خودرو تولید و 28۷ هزار و 2۷۵ دستگاه 
فروخته شده بود. البته آنطور که ایران خودرو در صورت مالی خود اعلام کرده در این 

بازه زمانی ۴ هزار و ۴8۴ دستگاه خودرو تولید کرده اما تجاری سازی نکرده است.
بر این اساس تولید خودرو در ایران خودرو ۳ درصد و فروش 2 درصد با کاهش مواجه 

شده است.
گروه خودروسازی سایپا در ۷ ماه امسال 12۰ هزار و ۷ دستگاه از خانواده X2۰۰ )تیبا، 
کوییک، ساینا( تولید کرده و در مقابل 11۶ هزار و ۵1۳ دستگاه فروخته است. ۷ ماهه 
پارسال 1۴1 هزار و ۳۵۳ دستگاه از این گروه تولید شده و 1۳۶ هزار و ۷1۹ دستگاه 
فروخته شده بود. بنابراین بالغ بر 21 هزار دستگاه کمتر تولید شده است. از سویی 
دیگر نیز بیش از ۳ هزار و ۴۰۰ دستگاه از این خانواده در پارکینگ های سایپا مانده 

است.
در ۷ ماه نخست امسال ۳۰ هزار و ۶۹۹ دستگاه شاهین تولید شده و 2۹ هزار و ۵۰۵ 
دستگاه به فروش رفته است. در ۷ ماهه پارسال 2۷ هزار و ۹8۶ دستگاه شاهین تولید 
و 2۶ هزار و 8۷۳ دستگاه فروخته شده بود. بنابراین تولید این خودرو افزایشی شده 
است.طی ۷ ماهه امسال ۴1 هزار و ۳۴2 دستگاه وانت 1۵1 تولید و ۳۷ هزار و ۵۴۰ 
دستگاه فروخته شده است. در مدت مشابه پارسال از این خودرو ۳1 هزار و ۳12 

دستگاه تولید و ۳1 هزار و 2۹۵ دستگاه فروخته شده بود.

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان از رشد درآمد حاصل از 
فروش بالای ۹ درصدی در ۷ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه 
سال 1۴۰2 خبر داد و گفت: شرکت فولاد هرمزگان طی ۷ ماهه 
امسال موفق شده است در زمینه فروش محصولات خود رشد 
۹.۳ درصدی را به ثبت برساند که بخش عمده ای از این رشد 
فروش مربوط به عرضه محصولات در بازار داخلی و تامین نیاز 

صنایع کشور بوده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان، عطاالله 
معروفخانی در گفت وگو با خبرنگار روابط عمومی، با اشاره به 
میزان فروش محصولات در بازار داخلی تصریح کرد: مطابق با 
آمار منتشر شده ، امسال شرکت فولاد هرمزگان یکی از برترین 
عرضه کننده ها و معامله کنندگان اسلب در کشور بوده و طی 
مهرماه سال جاری توانسته بالغ بر 12۰ هزار تن اسلب در بورس 
کالا معامله کند و نوردکاران را برای خرید محصول هرمز به 
رقابت با یکدیگر بکشاند. حال در صورتی که محدودیت های 
انرژِی طی ماه های باقیمانده سال کمتر شود، ما می توانیم با 
قدرت بیشتری در بازار حضور داشته باشیم و روند فروش 
مهرماه را ادامه دهیم و رکوردهای فروش بیشتری را به ثبت 

برسانیم.
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان تصریح کرد: در بخش 
فروش شاهدیم میزان فروش محصولات در ۷ ماهه سال 
جاری عدد 18۴ هزار و 2۳۳ میلیارد ریال بوده است که بخش 
عمده آن یعنی 12۳ هزار و ۷8۵ میلیارد ریال از فروش در بازار 
داخل و مابقی آن از فروش صادراتی شرکت به دست آمده و 
در مجموع درآمد شرکت در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 
که درآمد 1۶8 هزار و ۵۳۵ میلیارد ریال بوده، با رشد ۹.۳ 

درصدی همراه شده است.
 رشد 21.7 درصدی درآمد حاصل از فروش 

داخلی محصولات هرمز
معروفخانی افزود: با وجود محدودیت های انرژِی، اما فولاد 

هرمزگان همان گونه که اشاره شد طی مدت ۷ ماهه امسال 
فروش اسلب در بازار داخلی با موفقیت قابل قبولی همراه شده 
و نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 11.۹ درصدی داشته 
و از رقم 8۹ هزار میلیارد ریال در ۷ ماهه سال 1۴۰2 به ۹۹ هزار 

میلیارد ریال در پایان مهرماه امسال رسیده است.
وی خاطرنشان کرد: امسال طی ۷ ماه، با توجه به رشد تولید 
آهن اسفنجی و رکوردشکنی های این واحد موفق به فروش 
1۹۹ هزار تن از این محصول در بازار داخلی شدیم که رشد 
12۳ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد. 
این میزان فروش منجر به کسب2۳ هزار و 8۳۰ میلیارد ریال 
درآمد شده که حاکی از افزایش 1۰۰ درصدی درآمد در مقایسه 

با مدت مشابه سال پیش است.

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان اضافه کرد: مجموع درآمد 
حاصل از فروش داخلی فولاد هرمزگان طی ۷ ماه امسال به 
12۳ هزار و ۷8۵ میلیارد ریال رسید که این میزان در مقایسه 
با مدت مشابه سال پیش رشد 21.۷ درصدی را نشان می دهد
  محدودیت شدید انرژی، سد راه افزایش تولید

وی در ادامه سخنانش به میزان تولید محصولات مختلف در 
فولاد هرمزگان اشاره کرد و گفت: میزان تولید اسلب در فولاد 
هرمزگان طی ۷ ماهه امسال به میزان ۷12 هزارو ۳۹1 تن 
رسید. همان گونه که پیش تر اشاره شد بحران ناترازی انرژِی 
و قطع برق از خرداد ماه تا هفته نخست مهر ماه، متاسفانه 

دامن گیر بسیاری از صنایع فولادسازی کشور شده است.
وی تصریح کرد: از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه، میزان 

تولید آهن اسفنجی شرکت به میزان یک میلیون و 1۴۹ 
هزارو۴۰1 تن بوده است که این رقم نیز در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته با افزایش تولید به مقدار تقریبی 1۰2 
هزارتن همراه شده و رشد ۹.۷ درصدی تولید را به ثبت رسانده 
و این میزان تولید در تاریخ فعالیت این واحد فولاد هرمزگان 

بی سابقه بوده است.
  رکوردشکنی های متعدد در 7 ماهه امسال

مدیرعامل فولاد هرمزگان در ادامه سخنانش به رکوردهای 
ثبت شده طی سال 1۴۰۳ اشاره کرد و گفت: با وجود 
محدودیت هایی که در تامین برق داشتیم اما خوشبختانه هم 
در بهار و هم در مهرماه سال جاری شاهد رکوردزنی در بخش 
تولید بودیم. ما در مهرماه امسال توانستیم به برنامه ریزی 
پیش بینی شده برای تولید اسلب به میزان 1۵1 هزار و 21۶ تن 
دست پیدا کنیم و در صورتی که مشکل تامین انرژِی برطرف 
شود، به طور حتم در میزان تولید و فروش محصولات به 

رکوردهای متعددی دست پیدا خواهیم کرد.
  توسعه سبد محصول هرمز

در  کیفی  محصولات  سبد  توسعه  معروفخانی،  گفته  به 
برنامه های آتی شرکت فولاد هرمزگان تعریف شده و اقدامات 
لازم از سوی مدیران مجموعه فولادی هرمزگان در حال انجام 
است و امیدواریم بتوانیم محصولات متنوع و کیفی را برای 

مشتریان فولاد هرمزگان تولید کنیم.
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان معتقد است توسعه سبد 
محصولات فولاد هرمزگان با اجرای طرح های توسعه ای و 
استفاده از فناوری های جدید، اتفاق خواهد افتاد و فولاد 
هرمزگان با تولید محصولات جدید و کیفی، تمرکز بیشتری 
روی افزایش بهره وری و تولید محصولات با ارزش افزوده بالاتر 
خواهد داشت. درواقع جزو اهداف اصلی و اولویت های تعریف 
شده در فولاد هرمزگان، توسعه تکنولوژِی و سبد محصولات 

است که به طور جدی دنبال می شود.

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان از عملکرد 7 ماهه امسال خبر داد: 

رشد درآمد حاصل از فروش محصولات در بازار داخلی

منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس با حضور در نمایشگاه کیش 
اینوکس 2۰2۴ علاوه بر نمایش توانمندی ها آماده میزبانی از سرمایه گذاران داخلی و 

خارجی خواهد بود.
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس، 
کشور  سرمایه گذاری  فرصت های  معرفی  نمایشگاه  شانزدهمین  امروز  صبح 
)KISHINVEX 2۰2۴( در محل مرکز نمایشگاه های بین المللی جزیره کیش 
آغاز به کار کرد و منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس با حضوری 
فعال ظرفیت های سرمایه گذاری، توان صادراتی و دستاوردهای خود را به نمایش 

خواهد گذاشت.
گفتنی است رویداد کیش اینوکس در طول سال های برگزاری با برخورداری از حمایت 
و مشارکت گسترده وزارتخانه ها، دستگاه ها و فعالان اقتصادی بخش های دولتی و 
خصوصی و همچنین مشارکت کنندگان بین المللی و با حضور نخبگان اقتصادی کشور 
به محلی جهت ارائه تصویری کامل از قابلیت ها، ظرفیت ها و شرایط کلان اقتصاد 
کشور، تقارن و تبادل اطلاعات فعالان اقتصادی داخلی و بین المللی و برگزاری 
نشست های تخصصی با موضوعات روز اقتصادی در ابعاد کشوری و جهانی تبدیل 

شده است.

مهندس آقاجانلو رئیس هیات عامل ایمیدرو از افزایش ۳۶ درصدی عملیات حفاری 
اکتشافی این سازمان در نیمه نخست 1۴۰۳ خبر داد.

معاون وزیر صنعت معدن و تجارت با بیان این مطلب گفت: ایمیدرو و واحدهای 
زیرمجموعه و تابعه شامل شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران، مجتمع سنگان، 
شرکت آلومینای ایران، طرح توانمندسازی اکتشاف، طلای زرشوران، شرکت ملی 
صنایع مس ایران و طرح زنجیره مس از ابتدای فروردین تا پایان شهریور، ۳۵۷ هزار 

متر حفاری اکتشافی انجام دادند.
 رئیس هیات عامل ایمیدرو یادآور شد: این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 2۶2 هزار 

متر بود.
آقاجانلو با اشاره به اینکه برنامه حفاری اکتشافی ایمیدرو برای سال جاری، ۶۵۳ هزار 
متر در نظر گرفته شده است، گفت: طی شش ماهه نخست امسال، ۵۴٫۷ درصد برنامه 
مذکور محقق شده است و انشاءالله تا پایان امسال با تلاش همکاران ایمیدرو، واحدهای 
زیرمجموعه، تابعه و بودجه اختصاص داده شده، ۴۵٫۳ درصد باقی مانده برنامه نیز 

محقق خواهد شد.

 رئیس هیات عامل ایمیدرو ادامه داد: میزان حفاری اکتشافی انجام شده در 12 ماهه 
سال گذشته، ۵۵۶ هزار متر بود.

 افزایش ۳2 درصدی سرمایه گذاری اکتشاف
آقاجانلو با اشاره به افزایش ۳2 درصدی میزان سرمایه گذاری ایمیدرو در حوزه اکتشاف 
طی شش ماهه نخست 1۴۰۳، تصریح کرد: برای نیمه نخست امسال، 2۰ هزار و ۵۵۰ 
میلیارد ریال، بودجه در نظر گرفته شد. این رقم در مدت مشابه سال 1۴۰2، حدود 1۵ 

هزار و ۵18 میلیارد ریال بود.
وی افزود: تا پایان امسال، بودجه اکتشافی ایمیدرو، ۴۰ هزار میلیارد ریال در نظر گرفته 
شده که نسبت به رقم مدت مشابه سال گذشته )۳۳ هزار و ۴۶۶ میلیارد ریال(، 1۹٫۵ 

درصد رشد نشان می دهد.
رئیس هیات عامل ایمیدرو خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری اکتشافی ایمیدرو در بخش 
های تهیه نقشه زمین شناسی، ژِئوشیمی، ژِئوفیزیک، حفر ترانشه و چاهک، حفاری 

و نیز نمونه برداری و تجزیه و تحلیل نمونه ها است.

دنیای معدن: در این المپیاد که روز سه شنبه 1۵ آبان ماه با حضور نمایندگانی 
از شرکت فولاد ایران برگزار شد، مهندس حسین کهزاد مدیر عامل شرکت 
صنعت فولاد شادگان با حضور در این آئین، ضمن خداقوت به تمامی دست اندرکاران 
برگزاری این المپیاد با اعضای تیم اعزامی فولاد شادگان دیدار کرد و ضمن 
خداقوت و دادن روحیه ،برای آن ها در ادامه رقابت های این المپیاد، آرزوی 

موفقیت کرد.
به گزارش دنیای معدن از خبرنگار  روابط عمومی شرکت صنعت فولاد شادگان، 
وی با بیان اینکه هر نتیجه ای توسط تیم اعزامی شرکت کسب شود، برای ما 
ارزشمند است، افزود: نه تنها چیزی از ارزش های والای انسانی و حرفه ای این 

عزیزان کم نمی شود، بلکه پشتیبان و حامی آنها خواهیم بود.
دکتر فاطمه نعیمی مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت ملی فولاد 
ایران در افتتاحیه المپیاد علمی عملیاتی آتش نشانان گفت: این مسابقات با 
رویکرد ارتقای سطح ایمنی آتش نشانان برگزار می شود تا از پدافند غیرعامل 
حراست کرده باشیم چون آتش نشانان در خط مقدم پدافند غیرعامل قرار دارند

دکتر نعیمی با اشاره به هفته پدافند غیرعامل افزود: برگزاری این مسابقات یک 
نوع شبیه سازی است تا آتش نشانان در شرایط بحران و اضطرار واکنش سریع 
داشته باشند.مدیر ایمنی بهداشت و محیط زیست فولاد ایران هم گفت:سومین 
المپیاد علمی عملیاتی آتش نشانان طرح های فولادی از امروز به مدت 2 روز با 
حضور هفت تیم مجتمع فولاد قاینات، شرکت فولاد آذربایجان، شرکت فولاد 
سپیددشت، شرکت صنعت فولاد شادگان، مجتمع فولاد غدیر نی ریز، شرکت 

احیا استیل فولاد بافت و شرکت فولاد سبزوار برگزار می شود.
ابتدا شرکت کنندگان در رقابت علمی آتش نشانی شرکت و پس از آن مسابقات 
در رشته های حمل مصدوم، عملیات ترکیبی و امداد ارتفاع، اطفای حریق، 

آبگیری موانع مثلثی و اتاق دود برگزار می شود.
سومین المپیاد علمی عملیاتی آتش نشانان طرح های فولادی از امروز به مدت 
2 روز با حضور تیم های  شرکت فولاد سپیددشت، شرکت صنعت فولاد شادگان، 
مجتمع فولاد غدیر نی ریز، شرکت احیا استیل فولاد بافت ، شرکت فولاد سبزوار 

و مجتمع فولاد قاینات در حال برگزاری است.
در ادامه مهندس هادی عبدی مدیر مجتمع فولاد قاینات اضافه کرد: برگزاری 
این مسابقات بهانه ای است برای ما تا همکاران شجاع و متعهد خود را مورد 
تقدیر قرار دهیم و فضایی فراهم کنیم که در آن هم تجربه به اشتراک گذاشته 
شود و هم ارزش های اخلاقی و پهلوانی که زیربنای کار آتش نشانی است تقویت 

شود.
وی ضمن قدردانی از تمامی ورزشکاران در این المپیاد تصریح کرد: امیدوارم 
این مسابقات فرصتی برای نشان دادن مرام و مردانگی در کنار رقابت سالم 

باشد و با کیفیتی بالا و خاطراتی خوش برگزار شود.
دوره های اول و دوم این رشته المپیاد در سال 1۴۰1 در شرکت صنعت فولاد 

شادگان و در سال 1۴۰2 در شرکت احیا استیل بافت برگزار شده است.
شهر قاین مرکز شهرستان قاینات در 11۰ کیلومتری شمال بیرجند مرکز استان 

خراسان جنوبی قرار دارد.

شرکت آهن و فولاد ارفع با عرضه 1۰،۰۰۰ تن شمش بلوم ۵SP در تاریخ 
1۴/۰8/1۴۰۳ موفق شد نرخ پایانی 2۵۷.۰۶1 ریال را ثبت کند که 11.۵۳٪ بالاتر از 
نرخ پایه 2۳۰.۴۹۳ ریال بود و بالاترین قیمت واحد فروش در میان رقبا را به نام ارفع 
ثبت کرد. این موفقیت، بازتابی از جایگاه قوی ارفع و استقبال چشمگیر بازار از محصولات 
آن است.، شرکت آهن و فولاد ارفع با عرضه 1۰،۰۰۰ تن شمش بلوم ۵SP در تاریخ 
1۴/۰8/1۴۰۳ موفق شد نرخ پایانی 2۵۷.۰۶1 ریال را ثبت کند که 11.۵۳٪ بالاتر از 

نرخ پایه 2۳۰.۴۹۳ ریال بود و بالاترین قیمت واحد فروش در میان رقبا را به نام ارفع 
ثبت کرد. این موفقیت، بازتابی از جایگاه قوی ارفع و استقبال چشمگیر بازار از محصولات 
آن است. همچنین، در عرضه ۵.۰۰۰ تن آهن اسفنجی در تاریخ 12/۰8/1۴۰۳، ارفع 
با 1۶.1۵٪ رقابت توانست به قیمت میانگین 1۵۳.۵۴۵ ریال دست یابد. این موفقیت ها 
به روشنی رقابت پذیری بالای شرکت و جایگاه برجسته آن در بازار فلزات را نشان 

می دهند.

حضور منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس در کیش اینوکس 2024

افزایش 3۶ درصدی حفاری اکتشافی ایمیدرو در نیمه نخست1403

حضور مدیرعامل فولاد شادگان در آئین افتتاح سومین المپیاد آتش نشانان شرکت ملی فولاد ایران

رکوردشکنی شرکت آهن و فولاد ارفع در فروش شمش بلوم 
۵SP و عرضه آهن اسفنجی
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سرشماری عمومی کشاورزی از 12 آبان در سراسر کشور آغاز 
شده است. کارشناسان معتقدند مدیریت حلقه مفقوده کشاورزی 
است. در کشور در زمینه آب مشکلات زیادی وجود دارد اما 
می توان با مدیریت صحیح، حتی مشکلات آبی را نیز حل کرد. 
آب های سطحی مناسب و بی تبعات زیادی در کشور هدر 
می روند و حتی شکل آفرین می شوند. نبود مدیریت صحیح 
اقتصادی تنها در بخش کشاورزی خلاصه نمی شود. باید عزم 
جدی برای استفاده از روش های صحیح در بخش کشاورزی 

به وجود آید و ساختار کشاورزی سنتی تغییر کند.
احمد حق پژوه کارشناس بخش کشاورزی در گفتگو با kجهان 
اقتصادl گفت: در بخش کشاورزی دو کلید واژِه مهم در کشور 
نادیده گرفته شده اند. اولین اراده و عزم راسخ برای ساختن 
کشاورزی، یعنی حل مسائل و مشکلات مهم آن است. به نظر 
می رسد در حال حاضر اراده ای برای به روزسازی کشاورزی در 
کشور مثل کشورهای پیشرفته یا در حال رشد دنیا وجود ندارد. 
حتی این اراده وجود ندارد که به کشورهای اطراف خود مثل 
ترکیه شبیه شویم. کلید واژِه مهم دوم یک نقشه راه است. کشور 
در بخش کشاورزی به این دو مسئله نیاز حیاتی دارد. همه مسائل 
و مشکلات دیگر در بخش کشاورزی وجود دارند اما سایر مسائل، 

ریشه ای نیستند بلکه معلول این دو کلیدواژِه اند.
وی در ادامه افزود: باید بررسی کرد آیا وزیری که به عنوان وزیر 
کشاورزی در نظر گرفته می شود، قصد دارد کشاورزی را به روز 
کند یا می خواهد با ساز و کارها و ساختارهای کهنه ای که در 
کشور وجود دارد ادامه دهد. فقط دستی به ساختارها بکشد و یک 

مراودات یا گفتمان جدیدی به وجود آورد و در هر صورت ساختار 
و مراودات اصلی تغییر نمی کند. اگر در ادامه راه نیز اکثر اصول 
پیشبرد کشاورزی، بر بنیان ساختارهای قبلی باشد، یعنی اتفاق 

خاصی قرار نیست بیفتد.
حق پژوه عملکرد کشاورزی در کشور را ضعیف ارزیابی کرد و 
گفت: اینکه هنوز این فکر وجود داشته باشد که برای خودکفایی 
در گندم باید یک نسخه واحد برای کل کشور پیچید، برای اینکه 
یک راندمان تولید بسیار پایین یعنی یک تن در هکتار برای 
دیمزارها را حفظ کرد، اشتباه است . متوسط عملکرد دیمزارهای 
کشور زیر یک تن است. در کجای دنیا چنین عملکردی به عنوان 
برنامه توسعه ای در نظر گرفته می شود؟ اگر قرار است چنین 
اتفاقاتی ادامه دار باشد یعنی عزم درست در زمینه کشاورزی برای 

بهبود اوضاع وجود ندارد. تا زمانی که این عزم جدی به وجود 
نیاید، به تبع آن برنامه علمی و عملی برای توسعه کشاورزی 

وجود ندارد.
این کارشناس کشاورزی در خصوص معضل آب جهانی و 
منطقه ای گفت: کشور با سوء مدیریت با مشکلات بیشتر در زمینه 
منابع آبی روبرو شده است. معضل کمبود ذخایر آب زیرزمینی 
در کشور بسیار جدیست. اما در کشور منابع آبی رها شده زیادی 
وجود دارد. در خوزستان و در جلگه های خوزستان در حال حاضر 
که اوایل سال آبی است، حجم عظیمی از آب شیرین رودهایی 
مانند جراحی، کارون بهمن شیر در بیابان ها رها شده است. این 
وضعیت در شروع سال آبی است. این آب مازاد رها شده در بیابان 
و خورها، کار زیادی نخواهد کرد و تنها باعث عقیم شدن خاک 

می شود.
این کارشناس کشاورزی آب های رها شده در کشور را زیاد خواند 
و گفت: چنین منابعی در کشور آنقدر زیاد است که می توان بر 
روی استفاده از منابع زیرزمینی چشم بست. اگر مدیریت صحیح 
و نقشه راه توسعه درست در کشور وجود داشته باشد، می توان از 
آب زیرزمینی استفاده نکرد. انواع و اقسام منابع آبی پاک و 
بی تبعات در کشور وجود دارند که رها شده اند. چالش منابع و 
ذخایر آب های زیرزمینی وجود دارد و یک مسئله واقعی است 
که این هم ناشی از سوء مدیریت در بخش کشاورزی است. 
چنین مسائلی با برداشتن قدم های اساسی به سمت مدیریت 

درست حل شدنی است.
حق پژوه مسیر توسعه کشور و کشاورزی را از هم جدا ندانست 
و گفت: نمی توان در کشاورزی شق القمر کرد یا تافته جدا بافته 
بود در حالی که اقتصاد کلی کشور راه درستی را طی نمی کند. 
بخش کشاورزی قسمتی از اقتصاد کلی کشور است. اما 
کارشناسان وظیفه دارند مسائل مربوط به حوزه خودشان را 
حلاجی کنند و نمی توانند تمام مسائل را به اقتصاد کلان مربوط 
کنند. هرچند نقش اقتصاد کلان در این حوزه ها غیرقابل انکار 
است. در بخش کشاورزی اگر عزمی وجود داشته باشد که این 
بخش به معنای واقعی و علمی کلمه متحول شود، آنگاه می توان 
تمام مسائل را حل کرد.وی در ادامه افزود: راه حل مسائل از 
مجموعه یا بسته ای که از دل مطالعات علمی به دست می آید 
و ناشی از حدس و گمان نیست، پدیدار خواهند شد. برای اینکه 
بتوان یک برنامه توسعه ای در بخش کشاورزی داشت، حداقل 
باید یک برنامه چهار ساله مطالعاتی تعریف و اجرا کرد. این برنامه 
از بهترین نیروهای متخصص اجرا شود.  با استفاده  باید 
برنامه هایی مانند آمایش سرزمین، کار بسیار تخصصی است. 
اما اگر چنین کار تخصصی در کشور انجام شود، بسیاری از 
مسائل و مشکلات که ناشی از کمبود این چنین کارهایی در 

کشور است، حل می شود.

»جهان اقتصاد« بررسی کرد؛

مدیریت بهینه، حلقه مفقوده بخش کشاورزی
یادداشت

دیدگاه

آلودگی هوا و اثرات زیانبار 
اشرف سادات جلال زاده -روزنامه نگار 

سـال هاست که در فصل زمستان شهروندان تهرانی هر روز نگران آلودگی بیش از 
حـد هـوا هستند، هرچند به گفته متخصصان وارونگی هوا در فصل زمستان امری 
کاملااً طبیعی قلمداد می شود اما برای شهروندان تهرانی و برخی کلانشهر ها وارونگی 

هوا تبدیل به یک معضل شده است.
   طبق آمارها ،در ایران آلودگی هوا ،سالانه چهار هزار نفر را به کام مرگ می کشاند . 
مغوله ای که سالیان سال است  کارشناسان محیط زیست ، مطبوعات و رسانه ها ، 
مکررا نسبت به آسیب های آن  هشدار داده اند و تا کنون برنامه و مدیریتی اصولی را 

در این حوزه شاهد نبوده ایم .
آمارها نشان می دهد که در روزهای افزایش آلودگی هوای تهران، شمار بیماران 
تنفسی »تا ۶۰ درصد« افزایش می یابند. بیشترین عامل مرتبط با زیاد شدن 
بیماری های سیستم قلبی و عروقی و ریوی، افزایش آلاینده های دی اکسید گوگرد، 
ذرات معلق و منواکسید کربن است، به گونه ای که »آلودگی هوا در تهران به طور 

متوسط موجب کاهش ۵ سال از عمر تهرانی ها شده است«
آلایندگی بیش از حد مجاز مراکز صنعتی و میلیون ها دستگاه خودرو، عدم جدیت 
دستگاه های ذی ربط در اجـرای وظایف محوله، پراکندگی مدیریت شهری و معضل 
ترافیک، فقدان ساختار اجرایی مناسب جهت کنترل بر روند روبه افزایش این پدیدهء 
مخاطره آمیز، موجب شده تا شهر تهران در ردیف یکی از آلوده ترین شهرهای دنیا 

قرار گیرد.
طبق آمارها در سال های اخیر هر ساله ۵۰۰ هزارخودرو به میلیون ها خودروی دیگر 
این شهر افزوده می شود. در این افزایش صددرصدی طی ۵  سال  مصرف روزانهء 
میلیون ها لیتر انواع سوخت سالانه 2/۳ میلیون تن انواع آلاینده را وارد هوای تهران 
می کند تا جایی که قریب به 8۰ درصد آلودگی هوای تهران مربوط به وسایل نقلیه 

است.
آلودگی زمانی اتفاق می افتد که حجم زیادی از ذرات یا مواد زیان آور از قبیل گازها، 
 زمین شود. آلودگی هوا مخلوطی از ذرات 

ٔ
ذرات و زیست مولکول ها وارد اتمسفر کره

معلق و گازهایی است که غلظت آن به محدوده مضر برای انسان رسیده است که 
می تواند هم در داخل ساختمان و هم در خارج ساختمان باشد.معمولااً میزان آسیب 
بستگی به میزان قرار گرفتن در معرض مواد شیمیایی زیانبار مانند تماس با آلاینده ها 
و غلظت مواد شیمیایی دارد. صدمات ریوی ناشی از هوای آلوده به اوزون، خطری 
است که هر ۳ نفر از ۵ نفر با آن روبرو هستند.متخصصان معتقدند که موادی که از 
طریق هوای آلوده وارد محیط می شوند دارای ترکیباتی هستند که باعث نابودی 
بافت های مختلف بدن خواهد شد. این مواد از طریق ریه، پوست، مخاط بدن، مخاط 
چشم، گوش، بینی و دستگاه گوارش، وارد بدن شده و باعث تخریب سلول های بدن 
می شود. در واقع تجمع این مواد در بدن هنگام آلوده بودن هوا به دلیل داشتن اکسیژن 

ناپایدار و واکنش با یک سلول، آن را اکسید می کند
و این آلودگی ها اثرات جبران ناپذیری خواهد داشت . آنچه که بسیار  مهم می نماید 
و می بایست اولویت تمامی مسئولان باشد برنامه ریزی مدون صحیح و اصولی برای 
حفظ سلامت جسمی ،روحی و روانی جامعه است زیرا که کشور متشکل از جامعه 
خواهد بود و بدون جامعه کشوری وجود نخواهد داشت .براستی سلامت و رسیدگی 
عاجل به مسئله بحران آلودگی هوا ،بایستی از مهم ترین، چشم اندازهای دولت باشد 
.طرح انتقال پایتخت ،نظارت بیشتر بر معاینه فنی های خودرو ، تولید و نظارت 
خودروهای با کیفیت و عدم مازوت سوزی شاید تا حدودی بتواند بار تلفات آلودگی 
را بکاهد آنچه مسلم است نگاه عاجل به موضوع آلودگی در شهرهایی است که میلیون 

ها انسان در آن در حال زندگی هستند .

 مدیریت سنتی بخش تعاون 
در عصر اقتصاد دیجیتال 

عبداله بهرامی - مدیرعامل اتحادیه سراسری تعاونیهای فرش دستباف ایران
  نظر به اینکه بخش تعاون با ظرفیت بیش ازیکصد هزار تعاونی در زمینه های  مختلف  
تولیدی ، خدماتی،تأمین نیاز،کشاورزی ومصرف را درکشور تحت پوشش دارد وبعلاوه 
از ظرفیت بسیارخوب واسناد بالادستی مثل اصل ۴۳ و۴۴ قانون اساسی وسند توسعه 
بخش تعاون برخوردارهست اما با تمام این ظرفیتها فاصله معنی داری برای بهره 
مندی از بسته ابزارهای دیجیتالی و تجارت الکترونیک دارد، برهمین اساس بخشی 
به این بزرگی فاقد هرگونه شبکه سازی ملی است و به علت همین عدم استفاده 
ازامکانات و ابزارهای بروز دیجیتالی وصنعت مارکتینگ باعث شده که بهره وری 
دراین بخش زیاد بالانبوده و نتوانسته است در بازارهای داخلی و خارجی بصورت 
قدرتمندکالاهاوخدمات بخش تعاون را برندسازی کنند و حتی بازار مستعد داخلی را 
هم نتوانستیم پوشش دهیم.ضرورت دارد وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی که 
۴۹حکم برای این وزارت در سند توسعه تعاون تدوین وابلاغ شده است برای توسعه 
تعاونی ها و افزایش  سهم  بخش تعاون در اقتصاد کشور و  بازارهای  داخلی و خارجی 
، افزایش مشارکت اعضاء و افزایش بهره وری در تعاونی ها با برگزاری وارائه دوره 
های آموزش برای مدیران تعاونی ها و ایجادیک پلتفرم ملی باهدف گسترش کسب 
وکارها برپایه بسته دیجیتالی اقدام کند تا بتوان جایگاهی مناسب در تجارت الکترونیک 
و بازارهای جهانی رابرای بخش تعاون مهیا کرد،بهره مندی تعاونی ها از پلتفرم 
دیجیتالی ویکپارچه ، دسترسی به اسناد و اطلاعات و خدمات رامیسر می سازد و این 
ابتکارعمل می تواند موجب تبدیل ابزارتجارت الکترونیک به ویترینی برای ارائه کالاو 
خدمات بخش تعاون در بازارهای داخلی و خارجی شوددر عصر هوش مصنوعی 
بخش تعاون هنوزبه ابزارهای مهم دیجیتالی، فن آوریهای مالی )فین تک (و علم 
مارکتینگ مجهز نشده است این ابزارها در بهبود وضعیت و ارتقاء بخش تعاون جهت 
رفع چالش ها بزرگ ازجمله تأمین مالی، استاندارد سازی ،شبکه سازی و توانمند 
سازی تعاونی ها بسیار اثر گذار خواهد بود ، اگر بخش تعاون می خواهدبه عنوان یکی 
ازسه رکن اقتصادی کشور حرفی برای گفتن داشته باشد باید خود را به ابزارهای نوین 
دیجیتال ، بهره مندی از هوش مصنوعی مجهز کند و این  جزء  تکالیف  و احکام  
سند  توسعه تعاون است و  وزارت تعاون ،کارورفاه اجتماعی و اتاق تعاون ایران باید 

برای این مهم برنامه ریزی اجرایی داشته باشد.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران:
نوسازی مسکن در بیش از ۹2 هزار نقطه کشور آغاز شد

عضویت بیش از ۵0 مجموعه اقتصادی پیشرو در کانون کارآفرینان تهران

با مشارکت شرکت های دانش بنیان اجرا می شود

پایش ناوگان ترانزیت باری و مسافری ورودی از پایانه های مرزی کشور

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: اکنون در بیش از ۹2 هزار نقطه در 
کشور نوسازی مسکن در بافت های فرسوده شروع شده است و باید به سمت ساخت 

مسکن در استطاعت در این بافت ها برویم.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد آئینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران در 
بیست و یکمین جلسه شورای نوسازی مسکن این شرکت با اشاره به این که 
محرومیت زدایی جز مأموریت های اصلی شرکت بازآفرینی شهری ایران محسوب 
می شود، گفت: اکنون در بیش از ۹2 هزار نقطه در کشور نوسازی مسکن در بافت های 
فرسوده شروع شده است و باید به سمت ساخت مسکن در استطاعت در بافت های 

ناکارآمد برویم. می توان در این بافت ها مسکن با متراژِهای مختلف تولید کرد و برای 
این منظور باید بسترهای مورد نیاز را در بودجه سال آینده فراهم آورد.

دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری ایران با اشاره همدلی ارکان شرکت در تحقق 
سیاست های وزارت متبوع عنوان کرد: اکنون باید بر اجرای برنامه هفتم پیشرفت کشور 
تمرکز کنیم زیرا به گفته رئیس جمهور از این بعد عملکرد وزارتخانه ها بر اساس 
شاخص های برنامه هفتم توسعه ارزیابی می شود و شرکت نیز باید به سمت تحقق 
اهداف این برنامه حرکت کند.وی با اشاره به تدوین برنامه ۶ ماهه دوم شرکت گفت: 
بر اساس این برنامه هر هفته یک پروژِه جدید افتتاح می شود و به بهره برداری می رسد 

و از مدیران کل راه و شهرسازی استان ها می خواهم پروژِه های آماده افتتاح استان خود 
را به ما اعلام کنند.آئینی ادامه داد: بهسازی و آسفالت هزار کیلومتر از معابر خاکی موجود 
در محلات هدف، انجام بیش از ۳۰۰ اقدام ترویجی در حوزه های مختلف فرهنگی و 
آموزشی، بهره برداری از ۳۰ هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده، شروع به ساخت 
و نوسازی ۵۰ هزار واحد مسکونی از دیگر برنامه های در نظر گرفته شده برای ۶ ماه 
دوم است. مجموع این اقدام ها در کنار اقدام های سایر دستگاه های عضو ستاد بازآفرینی 
شهری منجر به خروج سالانه ۴ درصد از محلات هدف از بافت فرسوده می شود که این 

کار آسانی نیست و باید بسیار منسجم عمل کنیم تا کار با شتاب پیش برود.

بر اساس گزارش ها بیش از ۵۰ مجموعه اقتصادی پیشرو به عضویت کانون کارآفرینان 
استان تهران درآمده و ۳2 مشاور کارآفرینی به مدیران کل دستگاه های اجرایی معرفی 

شده اند.
به گزارش ایسنا، کانون کارآفرینان برتر رسمی ملی و استانی بر اساس بند 8 مصوبه 
شورای عالی اشتغال و اساسنامه جدید تشکیل شده و به عنوان هیات اندیشه ورز و 

شبکه مشاوران کارآفرینی در سراسر کشور فعالیت می کند.
اساسنامه کانون کارآفرینان برتر رسمی با رویکرد هویت بخشی، ارتقای جایگاه 
کانون های کارآفرینان برتر و توجه جدی به گسترش تعامل بین اجزای زیست بوم 
کارآفرینی آذرماه ماه سال 1۴۰1 تدوین و از سوی وزیر وقت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
جهت اجرا به استانداران سراسر کشور ابلاغ شد.کانون کارآفرینان برتر رسمی کشور 
متشکل از کارآفرینان برتر کشور است که طی برگزاری جشنواره کارآفرینان برتر همه 
ساله انتخاب می شوند. از سال 1۳۹۰ که این کانون شکل گرفته، تلاش های بسیاری 
برای تقویت جایگاه آن انجام شده اما نبود اساسنامه منسجم و وجود ساختارهای موازی 
مانع از شکوفایی کامل آن بوده است. فلسفه تشکیل این مجموعه وجود حلقه مفقوده 
اتاق فکر کارآفرینی در کشور است.در همین راستا، محمد آذرپناه - مدیرکل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی استان تهران به تازگی از عضویت بیش از ۵۰ مجموعه اقتصادی 
پیشرو در کانون کارآفرینان استان تهران و معرفی ۳2 مشاور کارآفرینی به مدیران کل 
دستگاه های اجرایی خبر داده است.آنطور که وی گفته براساس نتایج جشنواره های 
کارآفرینی در سنوات مختلف و فعالیت قابل تقدیر کانون کارآفرینان برتر رسمی استان 

تهران، ساماندهی مناسبی صورت گرفته و مدیران کارآفرین بیش از ۵۰ مجموعه 
اقتصادی به عضویت کانون کار آفرینان برتر رسمی استان تهران درآمده اند.دبیر هیات 
امنای کانون کارآفرینان برتر رسمی استان در تشریح جزییات عضویت این مجموعه ها، 
گفت: با توجه به مصوبه هیات امنای کانون، تاکنون ۳2 نفر از مدیران کارآفرین 
مجموعه های اقتصادی استان به عنوان مشاور کارآفرینی و اشتغال به مدیران کل 
دستگاه های اجرایی معرفی شده اند و امیدواریم مدیران استان در این برهه زمانی که 
به شدت نیاز به نوآوری و خلق ارزش در نظام اجرایی کشور و استان داریم از این ظرفیت 

ارزشمند در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری در قالب شعار »جهش تولید با 
مشارکت مردم« و شعار دولت چهاردهم مبنی بر »وفاق ملی« بهره برداری مناسبی 
داشته باشند.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران افزود: در حال حاضر 
مدیران بیش از ۵۰ مجموعه اقتصادی استان تهران، در کانون کارآفرینان برتر رسمی 
استان تهران عضویت دارند که لازم است از این ظرفیت بی بدیل به عنوان اتاق فکر و 

بازوهای مشورتی مدیران دستگاه های اجرایی استان استفاده شود.
کارآفرینان رسمی برتر از دو بازوی مهم که مورد توجه و تاکید دست اندرکاران و 
برنامه ریزان توسعه است نظیر تکیه بر خلاقیت و نوآوری و خلق ارزش  افزوده از امکانات 
موجود، در پیشبرد اهداف مجموعه های اقتصادی و تولیدی استفاده می کنند که این 

امر موجب رشد فعالیت های اقتصادی با اشتغالزایی بیشتر شده است.
همه ساله جشنواره کارآفرینان برتر در استانها برگزار می شود و برگزیدگان جشنواره در 

کانون کارآفرینان برتر به فعالیتهای صنفی خود ادامه می دهند. 
توسعه، ترویج و فرهنگ سازی در حوزه کارآفرینی، تشکیل اتاق  فکر کارآفرینی استان 
و همکاری با دستگاه های اجرایی و نهادهای بخش خصوصی در زیست بوم کارآفرینی 

از جمله فعالیت های پیش بینی شده برای کانون کارآفرینان برتر است.
به گزارش ایسنا، در حال حاضر کانون کارآفرینان پیوند دهنده بخش مردمی اقتصاد با 
حاکمیت و دولت به شمار می روند و عضویت در این کانون ها علاوه بر افزایش اعتماد 
به نفس و روحیه خودباوری در جوانان، بستر مشارکت کارآفرینان در توسعه اقتصادی 

و ایجاد فضای تعامل میان فعالان عرصه های مختلف اقتصاد را فراهم می کند.

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با همکاری معاونت علمی ریاست جمهوری از 
شرکت های دانش بنیان برای مشارکت در طرح پایش ناوگان ترانزیت باری و مسافری 

دعوت به عمل آورده است.
به گزارش ایسنا، دفتر ترانزیت سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با همکاری ستاد 
توسعه اقتصاد دانش بنیان حمل و نقل و فضایی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری، طرح »پایش ناوگان ترانزیت باری و مسافری ورودی از 

پایانه های مرزی کشور« را به اجرا درآورده است.
این طرح با هدف بهبود و ارتقاء کیفیت خدمات ترانزیت و نظارت دقیق تر بر ناوگان 
باری و مسافری کشور طراحی شده است. شرکت های واجد شرایط می توانند 

پیشنهادهای خود را حداکثر تا تاریخ 1۹ آبان 1۴۰۳ به این معاونت ارسال کنند.
شرایط شرکت های واجد شرایط شامل داشتن مجوز دانش بنیانی از معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری یا مجوز واحد فناوری از پارک های علم و فناوری، حداقل سه 

سال فعالیت در زمینه پایش ناوگان و ارائه سخت افزار و خدمات نرم افزاری بومی در 
این حوزه است.

بر اساس اعلام معاونت علمی ریاست جمهوری، این فراخوان فرصتی استثنایی برای 
شرکت های فعال در حوزه فناوری و حمل و نقل است تا با ارائه راهکارهای نوآورانه به 
بهبود سیستم های پایش ناوگان کشور کمک کنند و نقش مؤثری در توسعه 

زیرساخت های حمل و نقل ایفا کنند.

وزیر راه و شهرسازی: 

رونق سرزمینی در جزیره بوموسی شکل می گیرد
- وزیر راه و شهرسازی، عملیات اجرایی ساخت 11۰ واحد مسکونی در قالب طرح 
نهضت ملی مسکن بوموسی را در راستای افزایش جمعیت در این جزیره عنوان کرد و 
گفت: قطعا باید اشتغال و اقتصاد در کنار سکونت دیده شود تا رونق سرزمینی در جزایر 

سه گانه خلیج فارس شکل گیرد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، فرزانه صادق روز سه شنبه در حاشیه عملیات اجرایی پروژِه 
11۰ واحدی مسکن ملی جزیره بوموسی در جمع خبرنگاران با تاکید بر منویات مقام 
معظم رهبری در خصوص توسعه دریا محور اظهار کرد: با توجه به ظرفیت های قانونی، 
برنامه های توسعه سرزمینی جزایر سه گانه ایرانی خلیج فارس را با مرکزیت بوموسی 

آغاز کرده ایم.
وی این اقدامات را همکاری چند جانبه ای میان دولت، مجلس، نیروهای نظامی و 
انتظامی کشور دانست و افزود: در این برهه تاریخی شاهد رقم خوردن تمدنی خاص 

در این خطه از سرزمین مان ایران خواهیم بود.
وزیر راه و شهرسازی به برنامه های ویژه دولت برای تقویت وضعیت ترابری، رفت و 

آمد و احیای بافت فرسوده در جزیره ایرانی بوموسی اشاره کرد و گفت: در این رونق 
سرزمینی علاوه بر جمعیت به مسائل مهم دیگری چون اشتغال، اقتصاد، حمل و نقل 

و ترانزیت نیز توجه خواهیم داشت.
عملیات اجرایی ساخت 11۰ واحد مسکونی در قالب طرح نهضت ملی مسکن امروز 
سه شنبه با حضور فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی، ابراهیم عزیزی رئیس کمیسیون 
امنیت ملی مجلس شورای اسلامی، مهدی دوستی استاندار هرمزگان، مدیران و 

مسئولان استانی و شهرستان ابوموسی آغاز شد.
این واحدها با زیربنای 8۵ تا ۹۵ متر مربع و پرداخت ۵۵۰ میلیون تومان تسهیلات ساخته 
می شود.برای ساخت 11۰ واحد مسکونی در بوموسی یک سال زمان تعیین شده که 
با مشخصات یک طبقه، حیاط دار با متراژِ 11۰ متر، 2 خوابه با اسکلت بتنی همچنین 
با بهره گیری از معیارهای معماری بومی منطقه ساخته می شوند و ساکنان جزیره 
بوموسی در اولویت واگذاری این واحدها قرار دارند اما در اولویت بعدی هر فردی که 

متقاضی سکونت در این جزیره باشد نیز می تواند در این جزیره صاحب خانه شود.

مدیرعامل راه آهن:
مرور مداوم دستورالعمل های ایمنی برای 

کاهش سوانح ریلی ضروری است
مدیرعامل راه آهن نسبت به الزام مرور مداوم مقررات و دستورالعمل های ایمنی در راستای 
کاهش سوانح ریلی تاکید کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، جبارعلی ذاکری مدیرعامل 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: همه همکاران صنعت ریلی باید دست به دست هم 
اگر  انجام دهیم.  ریلی  اقدامات موثرتری در صنعت  با همکاری گروهی،  تا  دهیم 
پیگیری های اداری به پیگیری های جهادی تبدیل شود، بسیاری از مواردی که سال ها 
لاینحل مانده، برطرف می شود.معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه مسائل مرتبط با 
ایمنی باید همیشه مرور شود گفت: یکی از عواملی که باعث کاهش سانحه می شود 
بازآموزی و یادآوری همیشگی دستورالعمل ها و آئین نامه ها است.وی به تجدیدنظر بر 
نحوه جبران خسارت هایی که به راه آهن وارد می شود تأکید کرد و گفت: خسارت هایی 

که به راه آهن وارد می شود، باید طبق قرارداد، از شرکت های بیمه مطالبه شود.
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درود بر رئیس جمهور عزیز
علی شفائی-  مشاور اتاق اصناف تهران

آقای رییس جمهور کاش به این طرف هم نگاه کنید، نزدیک به نیم قرن اصناف در 
هر مقطع و شرایطی همراه انقلاب، نظام، دولت و مردمشان بوده اند.

از میانه دهه 8۰ وقتی مصیبت هزاره سوم، گفتگوی تمدن ها را با هولوکاست عوض 
کرد، از وقتی تحریم ها را کاغد پاره خواند و با مزاح فرمود: تحریم اصلا نمنه ...؟ و با 
طرح های به اصطلاح زودبازده و پول پاشی، گویی سم در مخزن آب شهر می ریختند، 

رکود اقتصاد ایران را فراگرفت و یکی یکی ستون های اقتصاد کشور فروریخت.
ایران خودرو به جای بنز، پیکان بزک شده “روآ” تولیدکرد و سایپا به جای سیتروئن، 
پراید، خودرو منسوخ شده کره ای ها را هر روز با کاغذ کادویی جدید تحویل مردم 

می دهد.
سرآمد همه هنرهای دستی، فرش دستباف و دیگر صنایع دستی اصفهان، یزد، کرمان، 
تبریز و ... دیگر خریدار ندارد، پسته، خشکبار، کیوی و سیب مان مرجوع می شود و 
زعفران مان به نام اسپانیا، خاویار به نام سوئیس و خرمایمان به نام افغانستان صادر 

می شود.
آقای رئیس جمهور پمپ بنزین ها نه تنها بنزین یورو ۴ و ۵ که حتی بنزین سوپر را هم 

به یاد نمی آورند.
در معیشت اکثریت هموطنانمان کیفیت جایگاهی ندارد و کمیت هم هر روز کوچکتر 

می شود.
آقای رییس جمهور؛ معضلات اجتماعی جای خود، از سفره ها می گویم، مردمانی که 
روزی برنج خارجی را نمی پسندیدند، امروز بضاعتشان آنقدر کم شده که برنج معطر 
ایرانی که هیچ، به یاد دانه بلندهای هندی خاطره بازی می کنند و چند وعده شان در 
هفته شده ماکارونی که با کمی رب چون سیلی که بر صورت می زنند قرمزش 

می کنند.
آقای رییس جمهور،ستون های اقتصاد یکی یکی شکستند و تکیه همه شان به تک 
دیوار باقیمانده اقتصاد یعنی اصناف است.دیوار اصناف در دوران دفاع مقدس  غیور، 
در دوران سازندگی صبور و در روزهای تحریم مغموم، اما ساکت و استوار ایستاد تا 

ایران قد خم نکند.
آقای رئیس جمهور؛امروز اصناف مظلوم است، نه به ظلم و تحریم و یاغی گری دشمن 
و دشمنان که از کم لطفی ها و بداخلاقی های برخی ها که خودی می خوانندشان، امروز 

به درد دل اصناف گوش کنید، چاره ای بیندیشید که مبادا فردا دیر شود.

  آمنه قدیم پرست
بازار سرمایه

بـازار سـرمایه در میانه برزخ قـرار گرفته اسـت و در واقع بورس 
کـه پـس از مدت ها ثبت رکـورد منفی در روزهـای اخیر و پس 
از حملـه اسـرائیل بـا رونـد مثبـت همراه شـده بـود . حـال در 
نوسانی سردرگم قرار دارد . موضوعی که کارشناسان بیشترین 
دلایل ان را به ریسـک های سیاسی مرتبط می دانند . به اعتقاد 
تحلیلگـران انتخابات آمریکا بیشـترین سـهم را در بلاتکلیفی 
بازار سـرمایه به خود اختصاص داده اسـت و در صورتیکه گزینه 
جمهوریخواهـان بتوالنـد قدرت را به دسـت بگیرد بـا توجه به 
تجربـه ایـن فـرد در برهم زدن بازارها ریسـک های بیشـتری 
متوجـه بازار سـرمایه خواهد بود . به گفته کارشناسـان در حال 
حاضـر بـازار سـرمایه بیـش از آنکـه از فاکتورهـای اقتصادی 

تبعیت کند از ریسک های سیاسی تبعیت می کند..
سـایه ترس همچنان بر بازار سرمایه سـنگینی می کند. بورس 
کـه 1۰ روز منـفی را پشـت سـر گذاشـته بـود، پـس از حملـه 
اسـرائیل به ایران، سـه روز متوالی روند مثبت خـود را ادامه داد، 
امـا سـبزپوشی ایـن بازار چنـدان ادامـه دار نبوده و بـه تبعیت از 
ریسـک های سیاسی کـه بیش از هر چیـزی متوجه انتخابات 

آمریکا است با نوسان به کار خود ادامه می دهد.
در ایـن رابطـه مصطفی صفاری، کارشـناس بازار سـرمایه می 
گویـد: ریسـک سیـاسی هنوز تمام نشـده اسـت و تـا زمانیکه 

نتایـج انتخابـات آمریکا مشـخص نشـود، این ریسـک وجود 
دارد.

 وی دربـاره یـکی از علل مثبت شـدن شـاخص بـورس در روز 
حملـه اسـرائیل بـه ایران اشـاره کـرد: همان روز شـنبه، صبح 
اول وقـت هلدینگ هـای بـزرگ در سـازمان بورس بـا رئیس 
سـازمان جلسـه داشـتند و قرار بر این شد که از سـهام های زیر 
مجموعه شـان حمایت کننـد. این تصمیم بـا آن اتفاق سیاسی 
همزمـان و شـاخص بـورس مثبت شـد. البته شـوک سیاسی 

لزومـا کاهنده نیسـت یعنی اگر بورس اسـرائیل یا بورس لبنان 
را نـگاه کنیـد، در این شـش ماهه که وارد جنگ شـده اند، همه 

مثبت بودند.
این کارشـناس بازار سـهام در پاسخ به پرسـشی مبنی بر اینکه 
ریسـک های سیـاسی پیشـرو ماننـد احتمال پاسـخ ایـران به 
اسـرائیل و انتخابات ریاسـت جمهـوری آمریکا بر بازار سـهام 
چـه اثـری می گـذارد، گفـت: بـازار سـرمایه و شـاخص، مانند 
دماسـنج اقتصاد اسـت، یعنی شـوک های سیاسی و اقتصادی 

روی شـاخص بـازار اثـر دارنـد، بـا این تفـاوت که شـوک های 
سیـاسی، کوتـاه مـدت، امـا شـوک های اقتصادی بلنـد مدت 

هستند.
صفـاری درخصوص اینکه پیروزی ترامـپ یا هریس هر کدام 
چـه اثـری بر بازار بـورس خواهند گذاشـت نیز عنوان کـرد: در 
دنیـا ترامـپ بـازار را بهم می ریـزد و از این رو احتمـال می دهند 
کـه نـرخ اونـس جهـانی به ۳ هـزار دلار برسـد و همیـن اروپا و 
چیـن را نگـران می کنـد. یـک نااطمینـانی در سـرمایه گذاران 
اروپـایی و شـرقی بـه وجـود می آیـد و باعـث می شـود کـه 
قیمت هـای جهانی فلزات اسـاسی و طلا، همـه تحت تاثیر قرار 
گیرند. روز گذشـته سـقف طلا به 2 هزار و ۷۷۶ دلار رسید و این 
سـقفی بـود کـه پیشـتر نداشـتیم. ایـن امـر بـه دلیـل بحران 
خاورمیانه نیسـت بلکه به دلیل ترامپ اسـت که تجربه نشـان 
داده بـازار را برهـم می ریـزد. از ایـن رو اروپـا و چین و بـاقی دنیا 
واکنش نشـان می دهند، اما احتمال وارد شـدن شـوک زیاد به 

بازار، درصورت پیروزی هریس کمتر است.
این تحلیلگر بازار سـرمایه همچنین دربـاره اثر افزایش عرضه 
اوراق دولـتی در بودجـه سـال آینـده بر بازار سـهام، بیـان کرد: 
در بودجه سـال آینده ۷۰۰ هزار میلیارد تومان قرار اسـت اوراق 
چـاپ شـود و از آن طـرف مالیات هـا ۳۹ درصـد افزایـش پیـدا 
کنـد. اصـل اوراق مشـکلی نـدارد بلکـه نـرخ اوراق اسـت که 
مشـکل دارد. بـه بیـانی دیگـر نـرخ ۳۳ درصد بـورس را خراب 
می کنـد، ولی مثـل قدیـم نرخ 2۳ یـا 2۴ درصد تاثیـر آنچنانی 
بـر بازار سـرمایه نمی گذارد. حجم اوراق مهم نیسـت بلکه نرخ 
آن مهـم اسـت کـه باید ببینیـم با چه نـرخی قرار اسـت خود را 

تامین مالی کند.

بررسی ها نشان می دهد؛

بورس در برزخ ریسک های سیاسی

مدیران ارشد 3 بانک کشور برکنار شدند

پرداخت یارانه نقدی به پردرآمدها در ایستگاه پایانی

جهـان اقتصـاد: بانـک مرکزی بـه دنبال هشـدار هفته پیـش به شـبکه بانکی و 
مسـتند بـه مـاده 21 دسـتورالعمل نحـوه تشـکیل و سـاماندهی واحد مبـارزه با 
پولشـویی و تامیـن مـالی تروریسـم در بانک ها و موسسـات اعتبـاری غیربانکی 
و بـه دلیـل قصـور در اجـرای وظایـف؛ مدیـران ارشـد مبـارزه با پولشـویی سـه 
بانک کشـور حائز شـرایط عزل از مسـئولیت مذکور را شناسـایی و از سـمت خود 

برکنار کرد.
بانـک مرکـزی در پی پایـش مسـتمر عملکـرد بانک ها و سـایر اشـخاص تحت 
نظـارت و در اجـرای بخـشی از وظایـف قانـونی خود کـه به منظـور جلوگیری از 
بـروز تخلف توسـط اشـخاص تحت نظارت صـورت می پذیرد، عملکـرد مدیران 
ارشـد مبـارزه بـا پولشـویی موسسـات اعتبـاری را مـورد رصـد و پایـش قـرار 

می دهد. 
در این راسـتا و مسـتند به ماده 21 دسـتورالعمل نحوه تشـکیل و ساماندهی واحد 
مبـارزه بـا پولشـویی و تامین مـالی تروریسـم در بانک هـا و موسسـات اعتباری 

غیربانـکی و بـه دلیـل قصـور در اجـرای وظایـف؛ مدیـران ارشـد مبـارزه بـا 
پولشـویی سـه بانک کشـور حائز شـرایط عزل از مسـئولیت مذکور شناسـایی و 

از سمت خود برکنار شدند.
همچنیـن مدیـران ارشـد مبارزه با پولشـویی سـه بانـک دیگر حسـب تصمیم و 
ابـلاغ بانـک مرکـزی یک هفتـه فرصت دارند که مسـتندات تکمیـلی ارائه دهند 

و در صورت عدم  ارائه مسـتندات لازم، عزل می شوند.
در پایـان تاکیـد می گـردد بانـک مرکـزی با هدف ثبات و سـلامت شـبکه بانکی 
و سـایر اشـخاص تحـت نظـارت بصـورت مسـتمر نسـبت بـه ارزیـابی عملکرد 
هیـات مدیـره و مدیـران بانـک هـا و سـایر اشـخاص تحت نظـارت، اقـدام و از 
ظرفیـت هـای موجـود در قانـون و دسـتورالعمل هـا بـرای نیـل به هـدف فوق 
اسـتفاده می کنـد و در صـورت  ارزیـابی بانـک مرکزی مبنی بـر عملکرد ضعیف 
هیئـت مدیـره و سـایر سـطوح مدیـران نسـبت بـه عزل و لغـو صلاحیت ایشـان 

اقدام خواهد کرد.

مهـر: طبـق اخباری که از سـوی مسـئولان دولـتی به گوش 
می رسـد پرداخت یارانه به گـروه پردرآمدها به روزهای پایانی 
خود نزدیک شـده با ایـن حال دولت هنوز بـرای زمان اجرای 

آن به جمع بندی نهایی نرسیده است.
مهمتریـن و عیان تریـن بخـش طرح تحـول اقتصـادی به 
قسمت هدفمندسـازی یارانه ها اختصاص دارد؛ فرآیندی که 
بـه موجب قانـون، از آذر ماه سـال 1۳8۹ در ایران اجرایی شـد 
و اولیـن مرحلـه واریـز یارانـه نقـدی به حسـاب خانوارهـا، با 
پرداخـت ۴۵ هـزار و پانصد تومان بـه ازای هر نفر در ماه انجام 
شـد. این قانون در دوران ریاسـت جمهـوری محمود احمدی 
نـژاد رئیس جمهور دولت های نهم و دهم پیشـنهاد شـد و در 
نهایت به تصویب رسید و حالا با گذشـت حدود 1۴ سـال هنوز 
بر سـر میـزان و نحوه پرداخـت آن اختلافـات بسیاری مطرح 
اسـت کـه خروجی آن، پیشـنهاد به حـذف یارانه پـر درآمدها 

بوده است.
پرداختـن بـه موضوع یارانـه نقدی، بـا تغییر هر دولـتی مورد 
بحث و گفتگو قرار می گیرد و سالهاست که در راستای اجرای 
عدالـت اجتماعی، نظریـاتی مبنی بر حذف یارانـه پُر درآمدها 
هـر بـار به طریقی از انحنا مطرح می شـود. بـرای نمونه دولت 
سیزدهـم همزمـان بـا آغـاز فعالیت خـود در جهـت کاهش 
شـکاف طبقاتی و افزایش قدرت خرید دهک های کم درآمد 
جامعـه اقدامـات متعـددی را در دسـتور کار خـود قـرار داد که 
اجرای طـرح »کالابـرگ الکترونیکی« ازجمله ایـن اقدامات 
بـود. تـا پیـش از دولـت سیزدهم مبلغ یارانـه ۴۵ هـزار و ۵۰۰ 
تومـان بـود که حـتی به دهک هـای درآمدی بـالا اختصاص 
می یافـت؛ امـا در دولـت سیزدهم ضمن اصـلاح فرایند توزیع 
یارانـه، ایـن رقـم بیـش از 1۰ برابـر افزایـش یافـت و یارانـه 

دهک های ضعیف در قالب پرداخت نقدی بیشتر شد.
قانـون بودجـه 1۴۰۳ دربـاره حـذف یارانـه پردرآمدهـا پیش 
بینی هـایی داشـته که با گذشـت 8 ماه از سـال هنـوز اجرایی 
نشـده اسـت. بر اسـاس بنـد ۶ تبصـره 8 قانون بودجه سـال 
جـاری، سـازمان هدفمندسـازی یارانه هـا موظـف بـود بـا 
همـکاری وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتمـاعی نسـبت بـه 
تجدیدنظـر در مـورد افـرادی کـه یارانـه آنهـا حذف شـده و 
همچنیـن نسـبت به حـذف یارانـه خانوارهای غیرمشـمول 
حمایت دولت به موجب آئین نامه ای که توسـط وزارت تعاون، 
کار و رفـاه اجتمـاعی و بـا همکاری سـازمان برنامـه و بودجه 
کشـور و سـازمان هدفمندسـازی یارانه هـا ظرف یک مـاه از 
لازم الاجرا شـدن این قانون به تصویب هیئت وزیران می رسـد، 

اقدام نماید.
حـالا با تغییر دولت و همزمان با ارائه لایحه پیشـنهادی بودجه 

1۴۰۴ همـه بـه دنبال ردپـایی از تصمیمـات یارانـه ای در آن 
هستند؛ از این رو پرداخت یارانه مورد سوال بسیاری از مقامات 
پاسـخگو قرار می گیرد. آخرین خبر در این موضوع، از سـوی 
احمـد میـدری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مطرح شـد که 
8 آبـان ماه در گفتگویی از ابـلاغ آئین نامه دولت در مورد حذف 
یارانـه پردرآمدهـا خبر داد و گفت: »برای حـذف افراد پردرآمد 
از یارانه هـای نقـدی یـک آئین نامـه در هفتـه قبـل در دولت 
مطـرح و بررسی شـد و به تصویب رسید کـه هفته آینده ابلاغ 

می شود.«
ایـن در حالی اسـت که میـدری تاکید کرده اسـت: »در لایحه 
بودجـه 1۴۰۴ بـه حذف افـراد پردرآمـد از یارانه هـا و پرداخت 
یارانه بیشـتر به نیازمندان اشـاره ای نشده و مانند سال گذشته، 

اعتباری نیز برای کالابرگ دیده نشده است.«
فاطمه مهاجرانی سـخنگوی دولت چهاردهـم نیز در واکنش 
بـه پرسـش های یارانـه ای، گفتـه اسـت: یارانه هـا قاعدتااً به 
اشـخاصی باید داده شـود که نیازمند هسـتند؛ موضوع حذف 
افـراد موضوع حسـاسی اسـت و موضوع تغییـر دهک ها فعلااً 

در دستور کار نیست.
تقریبـااً همه دولت ها هر سـال، بـا وجود همه پیشـبینی ها در 
لوایـح پیشـنهادی، در واقعیـت بـا کسـری بودجـه مواجـه 
می شـوند. برای نمونه هدفمندی یارانه ها یکی از دستگاه های 
اجـرایی مهـمی اسـت کـه بـه دلیـل عـدم اجـرای تعهدات 
شـرکت های تأمین کننـده منابع با ناترازی منابـع و مصارف 
مواجـه اسـت. حـالا با نزدیک شـدن به پایان سـال، سـازمان 
برنامـه و بودجـه تدویـن لایحه بودجـه سـال 1۴۰۴ را تقدیم 
مجلـس کـرده و مجلـس نیز بـا کلیـات لایحه پیشـنهادی 

موافقت کرده است.
در تشـریح واقعیت های چالش برانگیزی که در مورد پرداخت 
یارانه هـا وجـود دارد، می تـوان به موارد زیر اشـاره کرد:رویکرد 
دولت هـای مختلـف در حـوزه سیاسـتگذاری در قالـب 
تبصره های هدفمندسـازی و جـداول آن، به صورت برآوردی 
و احتمـالی بـوده و بـه دلیـل عدم تحقـق 1۰۰ درصـد منابع 
مندرج در آن و عدم پایبندی شـرکت های تأمین کننده منابع 
هدفمنـدی بـه بودجه مصـوب و اجـرای تکالیف قانـونی به 
منظـور پرداخـت مصـارف اجتنـاب ناپذیـر )یارانـه نقـدی و 
معیشـتی، مسـتمری کمیته امداد امام خمینی )ره(، سـازمان 
بهزیسـتی کشـور، یارانـه نـان و دارو، حمـل و نقل( سـازمان 
هدفمندسـازی را مجبور به اسـتقراض می کند کـه ادامه این 

رویه موجب ایجاد آسیب در اقتصاد کشور می شود.
رویکرد پرداخت یارانه به اسـتناد ماده )۳1( قانون برنامه هفتم 
توسـعه، جز )2( بند )الف( تبصره )8( قانون بودجه سال 1۴۰۳، 

جـز )2( بنـد )الف( ماده واحـده قانون برخی احـکام مربوط به 
اصلاح سـاختار بودجه کل کشـور، بند )ه( تبصـره )1۹( قانون 
بودجـه سـال 1۴۰1، بند )ز( تبصـره )1۹( قانون بودجه سـال 
1۴۰2 کل کشـور بایـد بـه صـورت پرداخت بـه ذینفع نهایی 
باشـد و اسـتثنا برخی دستگاه ها و مسکوت نمودن آن از جمله 

کمیته امداد امام خمینی )ره( صحیح نیست.
رویکرد سیاسـتگذاری برای تکالیف سـازمان هدفمندسازی 
یارانه ها در قانون هدفمند کردن یارانه ها، در اجرا این دسـتگاه 
را بـه یک حسـاب دریافـت و پرداخت تبدیل کرده اسـت که 
ضروری اسـت با اصـلاح سیاسـت های اجرایی این سـازمان 
به سـازمانی کنشـگر تبدیل شـود تا بتواند در کمک به اقشـار 
آسیـب پذیـر جامعه هـدف و مدیریت توزیع یارانـه به آخرین 
زنجیره راهگشـا باشـد. پرداخت ماهیانه یارانه حمایتی به 8۰ 
میلیـون نفـر در دهک های درآمدی مختلف و پرداخت سـایر 
مصـارف اجتناب ناپذیر بار مـالی ۷۵8.8 هـزار میلیارد تومانی 
در سـال را بـه دولـت تحمیـل کـرده اسـت کـه بـا وجـود 
تحریم هـای اقتصادی، عدم اصلاح الگـوی مصرف کنونی و 
عـدم اجرای آزمون وسـع سـنجی دقیـق و واگـذاری وظیفه 
شناسـایی و حـذف گروه هـای پردرآمـد بـه دسـتگاه اجرایی 
دیگـر، ایـن امر مهـم را از سـال 1۳۹۳ تا کنون بـدون نتیجه 
گذاشـته و وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی در شناسـایی و 
حذف ناکام بوده اسـت. عدم انجـام تکلیف مذکور باعث هدر 
رفـت منابـع هدفمنـدی و تورمی تر شـدن هر سـاله اقتصاد 

کشور شده است.
در نتیجه ضرورت دارد به منظور نظارت بر نحوه اجرای حذف 
خانوارهـای پردرآمـد، نظـارت بـر مدیریـت مصـرف منابع 
هدفمندی در بخش یارانه های مسـتقیم )خانـوار(، نظارت بر 
صحـت و سـقم اطلاعات اقتصـادی خانـوار، ثبت نـام یارانه 
نقدی و معیشـتی، تعیین مشـمولین برخورداری از حمایت ها 
و یارانه هـای غیرنقـدی کلیه افراد واجد شـرایط، شناسـایی و 
حذف خانوارها )گروه های( پردرآمد از فهرسـت یارانه بگیران، 
مدیریت و نظارت بر حمایت و پرداخت مسـتمری مددجویان 
دسـتگاه های حمایتی، یارانه سـلامت و دارو و همچنین یارانه 
نـان و نظـارت و مدیریـت بر حسـن اجـرای تکالیـف قانونی 
منـدرج در مـاده )۷( قانـون هدفمند کردن یارانه ها و اسـتقرار 
نظام جامع تأمین اجتماعی بر پایه یارانه خانوار، دسـتگاه های 
اجـرایی موضـوع ماده )۵( قانون مدیریت خدمات کشـوری و 
مـاده )1( قانـون برنامـه هفتـم پیشـرفت مکلـف گردنـد 
پایگاه هـای داده و اطلاعات ثبتی خود را بر اسـاس اقلام آماری 
مـورد نیاز به صورت برخط در اختیار سـازمان هدفمندسـازی 

یارانه ها قرار دهند.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۴۵۳۳ – ۱۴۰۳/۷/۱۱ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی 
ملی  شماره  به  بوشهر  از  صادره   ۴۰۴۱ شناسنامه  بشماره  باقر  فرزند  ارا  حکمت  مرتضی  آقای  متقاضی 
اصلی  از ۲۴۷۵  فرعی  به مساحت ۹۵/۶۹  مترمربع پلاک ۵۶  یکبابخانه  ۳۵۰۱۴۹۷۵۶۳ - در ششدانگ 
مفروز و مجزی شده از پلاک ۲۴۷۵/۵ اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی گردیده است 
. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۰۷۵ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۸/۱ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۸/۱۶ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی
 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۴۲۹۰- ۱۴۰۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای سیدرضا هاشمی  
فرزند سید عبدالمجید  به شماره شناسنامه ۳۵۴۰۰۴۸۷۶۶ صادره از بوشهر به شماره ملی ۳۵۴۰۰۴۸۷۶۶ 
در قسمتی شش دانگ یک باب خانه به مساحت ۱۰۸/۵  متر مربع پلاک ۴۶ فرعی از ۲۲۷۱  اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی گردیده است.  لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود 
را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۰۹۳ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۸/۱ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۸/۱۶ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۳/۷/۹  – شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۴۴۴۴  رای  برابر 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی 
متقاضی آقای محمدرضا شاکریان فرد فرزند علی بشماره شناسنامه ۱۵۵ صادره از دشتی به شماره ملی 
از ۲۲۲۹  اصلی  ۳۵۴۹۶۹۹۲۰۴ در ششدانگ یکبابخانه به مساحت ۱۴۵/۸۷ مترمربع پلاک ۱۳  فرعی 
مفروز و مجزی شده از پلاک اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی گردیده است . لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۱۰۳ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۸/۱ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۸/۱۶ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۲۸۶۲ – ۱۴۰۳/۶/۲۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات  بوشهر  ثبتی  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی 
متقاضی آقای علی رضایی فرزند میرزا بشماره شناسنامه ۳۴ صادره از مراغه به شماره ملی ۵۰۷۹۷۱۶۷۸۹ 
در ششدانگ یکبابخانه به مساحت ۱۶۹/۳۹ مترمربع پلاک ۴۶ فرعی از ۲۴۹۴ اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م الف: ۱۱۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۸/۱ ***   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۸/۱۶ 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر - شکراله سعادتی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۸۲۵۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای مهدی فولادی فرزند غلامعلی بشماره شناسنامه ۲۲۸۶۵ صادره از تربت حیدریه با 
کد ملی ۰۷۰۰۲۲۷۶۳۶ در ششدانگ یکباب مغازه به مساحت ۲۵ / ۴۸ متر مربع قسمتی از باقیمانده پلاک 
۳۲۷۹ اصلی از اراضی شهر واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از 
اکبر  علی  رسمی  مالک  ورثه  زهرا حسینی  و  سالارزاده  رضا  و  سالارزاده  فاطمه  و  سالارزاده  محمد حسین 
سالارزاده و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۸۲۶۳ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی آقای مهدی فولادی فرزند غلامعلی بشماره شناسنامه ۲۲۸۶۵ صادره از تربت حیدریه با کد 
ملی ۰۷۰۰۲۲۷۶۳۶ در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۵ / ۳۳۷ متر مربع تمامت پلاک شماره یک 
فرعی از ۳۲۷۹ اصلی اراضی شهر واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری 
مع الواسطه از مالک رسمی محمد تقی کامیاب گشتی و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۸۲۷۶ هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی فولادی فرزند غلامعلی بشماره 
شناسنامه ۲۲۸۶۵ صادره از تربت حیدریه با کد ملی ۰۷۰۰۲۲۷۶۳۶ در ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 
۵۰ / ۵۰ متر مربع قسمتی از باقیمانده پلاک شماره ۳۲۷۹ اصلی اراضی شهر واقع در خراسان رضوی بخش 
یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از محمد حسین سالارزاده و فاطمه سالارزاده و رضا سالارزاده و 
زهرا حسینی ورثه مالک رسمی علی اکبر سالارزاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

تاریخ انتشار نوبت اول : ۳۰ / ۰۷ / ۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۶ / ۰۸ / ۱۴۰۳

۵۸۶ م الف 
جهان اقتصاد

سید امین موسوی
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان تربت حیدریه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۵۴۴ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مسلم اسماعیلی فرزند مهدی بشماره 
شناسنامه ۵۷۳ صادره از تربت حیدریه در یکقطعه زمین مزروعی مشجر به مساحت ۳۲ / ۲۷۵۸ متر 
مربع و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۵۶۱ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مذکور در یکقطعه زمین مزروعی مشجر به مساحت ۴۹ / ۲۶۸۹۲ 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۶۳۵ شماره  رای  برابر  و  مربع  متر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مذکور در یکقطعه زمین مزروعی مشجر به مساحت ۸۸ 
/ ۵۰۲۸۱ متر مربع و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۷۰۹۷ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مذکور در یکقطعه زمین مزروعی مشجر به مساحت 
۲۹ / ۸۵۵۶ متر مربع که طبق نظریه امور آب مساحت ۸۳ / ۱۳۶۶ متر مربع در حریم کال قرار دارد 
و برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۷۱۰۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات 
مالکانه بلا معارض متقاضی مذکور در یکقطعه زمین مزروعی مشجر به مساحت ۵۰ / ۲۱۰۰۹ متر 
مربع طبق نظریه امور آب مساحت ۸۶ / ۲۳۰۲ متر مربع در حریم کال قرار دارد همگی در قسمتی 
واقع در خراسان رضوی  اربعه  به حوض سرخ پلاک ۵۶ اصلی دهستان  اراضی مرتضوی معروف  از 
بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریدارى مع الواسطه از مالک رسمی فرشته شهیدی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی 
انتشار  که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 تاریخ انتشار نوبت اول : ۳۰ / ۰۷ / ۱۴۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۶ / ۰۸ / ۱۴۰۳

سید امین موسوی
رئیس ثبت اسناد و املاک
۵۸۸ م الف جهان اقتصاد

برگ سبز  ، سند و سند کمپانی خودروی سواری رنو ساندرو هاچ 

انتظامی ۵۲۸ن  به شماره  روغنی مدل ۱۳۹۵  رنگ سفید  به  بک 

به شماره موتور K۴MC۶۹۷R۰۴۳۱۳۳ و شماره  ایران ۷۷   ۹۲

واز  مفقود گردیده  نیا  به سیما ساسانی  متعلق  شاسی ۱۰۱۹۷۶۷ 

درجه اعتبار ساقط است

چری بک  هاچ  سواری  شناسنامه  سبز  برگ   مفقودی 
MVME۴T� مدل ۱۳۹۹رنگ سفید شماره موتور   TIGGO۷-AT 

NATGBACR۵L۱۰۱۰۴۴۲پلاک  ۱۵BADL۰۱۱۴۱۰شاسی 
 ۳۶۷۲۶۵۶۶۷۴ ملی  کد  شهدادی   رسول  بنام  ۸۴۹ط۹۷  ۸۴ایران 

مفقود شده واز درجه اعتبار ساقط میباشد

رشد شاخص کل بورس
بازار سرمایه در چهارمین روز هفته برخلاف دو روز قبل با رشد مواجه شد؛ دیروز شاخص کل 

در پایان معاملات با افزایش ۷۰۳۹ واحد در رقم دو میلیون و 2۵ هزار واحد ایستاد.
به گزارش ایسنا، شاخص بازار بورس در پانزدهمین روز از دومین ماه پاییز کاهش یافت. 
دیروز شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۷۰۳۹ واحد افت کرد و به رقم دو میلیون و 2۵ 
هزار و ۹ واحد رسید.شنبه هفته قبل )۵ آبان( بازار سرمایه بیش از 2۴ هزار واحد رشد کرد. 
یکشنبه نیز شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۳۰ هزار واحد افزایش داشت. دوشنبه هم 
2۵ هزار واحد رشد کرد. سه شنبه اما شاخص کل 1۵۰ واحد کاهش یافت. چهارشنبه ۴۴2۰ 
واحد افزایش پیدا کرد. شنبه 12 آبان با افزایش ۵۰۶۹ واحد مواجه شد. یکشنبه شاخص کل 

28 هزار واحد افت کرد. دوشنبه  نیز با کاهش 1۴ هزار واحد همراه بود.
امروز سه شنبه اما شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۷۰۳۹ واحد رشد کرد و به رقم دو 
میلیون و 2۵ هزار و ۹ واحد رسید. شاخص هم وزن هم 18 واحد افزایش داشت و به رقم ۶۵۹ 

هزار و ۷82 واحد رسید.
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جهـان اقتصـاد: رئیس جمهور اخیرا اعلام کرده ترکمنسـتان 
حاضر نیسـت بـا ایران قـرارداد گازی ببندد. بر اسـاس گفته 
مسـعود پزشـکیان ایـن امتناع به علـت بدعهـدی دولت در 
گذشـته بـرای پرداخـت مطالبات گاز بـه ترکمنسـتان بوده 
اسـت. موضـوعی کـه اگرچـه گاز ترکمنسـتان در ایام پیک 
سـال و فقط برای مناطق شـمالی اسـتفاده می شـده اسـت، 
امـا تـرک فعـل ترکمنسـتان کـه بـه نظر می رسـد فـازغ از 
بدعهـدی دولت گذشـته برای پرداخـت مطالبات به موضوع 
تحریـم هـای نیـز بـر می گـردد زمینه زمسـتانی سـخت را 

احتمالا فراهم خواهد کرد. 
سـند توسـعه همکاری هـای گازی ایـران و ترکمنسـتان ۷ 
شـهریور امسـال بـا حضـور رئیـس جمهـوری و رهبـر ملی 
ترکمنسـتان بین مدیرعامل شـرکت ملی گاز ایران و رئیس 

شرکت دولتی گاز ترکمنستان )ترکمن گاز( امضا شد.
واردات گاز از ترکمنسـتان از دو مسیر انجام می شود: نخست 
خـط لولـه گاز وارداتی 2۰۰ کیلومتـری کردبچه - کردکوی 
کـه سـال 1۳۷۶ به بهره بـرداری رسید و از ایـن خط، قابلیت 
واردات سـالانه ۶ تـا 8 میلیـارد مترمکعـب گاز طبیـعی وجود 
دارد، و دوم خـط لولـه گاز وارداتی دولت آبـاد - سـرخس - 
خانگیـران بـه طول ۳۰ کیلومتـر، که ظرفیت سـالانه آن 12 

میلیارد مترمکعب است.
در سـال 2۰11 معـادل روزانـه ۳2 میلیـون و ۴۰۰ هـزار 
مترمکعب از ترکمنسـتان گاز وارد ایران می شـد اما به تدریج 
مباحـث مربوط به تحریم سـبب کاهـش واردات گاز طبیعی 
ایران از ترکمنسـتان شـد. از سـوی دیگر ترکمنسـتان همه 
صـادرات گاز خـود بـه ایـران را از یکم ژِانویـه 2۰1۷ به دلیل 
اختـلاف پرداخـت دلاری متوقف کرده بود امـا از اواخر مارس 
2۰18 بـا سـفر رییـس دولت وقت به عشـق آباد، ایـران این 
بـار بـا ترکمنسـتان در خصـوص قراردادهـای سـوآپ گاز 
ترکمنسـتان از طریـق ایـران، گفت وگـو کرد. در آغاز سـال 
2۰22، قـرارداد جدید سـوآپ تا سـقف 2 میلیـارد مترمکعب 
در سـال بین دو کشـور، به ترکمنسـتان اجازه داد گاز خود را 
از طریـق سـوآپ بـا ایران بـه آذربایجـان بفروشـد و به این 
ترتیـب چشـم اندازی تـازه بـرای همکاری های بیشـتر بین 
دو طـرف ایجـاد شـد و حجـم سـوآپ گاز طبیـعی در سـال 
2۰2۳ تـا حـدود ۹ میلیارد و 2۰۰ میلیـون مترمکعب افزایش 

یافت. 
بـا ایـن حـال اکنون پـس از دیدارهایی که سـه ماه بیشـتر از 
آن نگذشـته اسـت سـخنان رئیـس جمهـور در خصـوص 
خـودداری ترکمنسـتان از انتقـال گاز بـه ایـران سـوالات و 
ابهامـاتی را ایجـاد می کنـد. اگر چه بر اسـاس شـکایت این 
کشـور و رای دادگاه قرار بود ایران در سـه قسـط تعیین شـده 
از سـوی دادگاه دیـون خود بـه دولت ترکمنسـتان را بپردازد 
امـا اکنـون انتقـاد رییـس جمهـور از عـدم پرداخـت بـدهی 
گذشـته و همچنیـن میـزان خریـد متناسـب بـا پـول ایران 

اسـت. حـال با توجه بـه نزدیکی فصـل زمسـتان و در پیش 
بـودن سـرما آیا قطـع گاز و عـدم واردات گاز می تواند نگران 
کننـده باشـد؟ خصوصـا کـه در حال حاضـر ایران با مسـاله 
کمبـود گاز مواجـه اسـت و کارشناسـان هشـدارهایی در 
خصـوص قطـع بـرق نیروگاه هـا بـه علـت کمبـود گاز خبر 

داده اند.
زاده،  ابراهیـم  اسـماعیل  محمـد  همیـن خصـوص  در 
کارشـناس نفـت و گاز و اقتصـاد انرژِی می گویـد: روزانه به 
میزان حدود 2۳ تا ۳۰ میلیون متر مکعب گاز از ترکمنسـتان 
وارد ایـران می شـد کـه میزان محدودی اسـت و خـود ایران 
بـرای تولید گاز مشـکل نـدارد امـا در ایام پیک بار زمسـتان 
کـه مثـلااً در کل کشـور دمـا بیـن ۵ تـا1۰ درجـه می شـود و 
مصـرف بـالا می رود بـرای مصـارف صنایـع و نیروگاه هـا 
مصـرف  بـرای  امـا  می شـود  ایجـاد  محدودیت هـایی 
کننده هـای خانـگی مشـکلی بـه وجـود نمی آیـد. مـا گاز 
ترکمنسـتان را فقـط بـرای اسـتان های شـمال کشـور 
می گرفتیـم. در شـرایط عـادی مشـکل گاز نداریـم. امـا در 
زمسـتان بـه علت برودت هـوا افزایش مصـرف داریم و لازم 
اسـت بـر روی میـزان مصـرف مدیریت کنیم. ضمـن اینکه 
یـکی دیگر از مباحث قرارداد گازی بین ایران و ترکمنسـتان 
سـوآپ آن بـوده و حجـم گاز وارداتی بـه حـدی نبـوده کـه 

اثرگذار باشد. 
این کارشـناس حـوزه اقتصاد انرژِی در خصـوص کمبود گاز 

در ایـران و مشـکلات مربـوط بـه عـدم سـرمایه گذاری و 
همچنیـن احتمال قطـع گاز نیروگاه ها هم بیـان کرد: کمبود 
سـوخت نیروگاه ها در حـال حاضر با مازوت جبران می شـود 
امـا اینکـه می گوییـم کمبـود گاز داریـم نه اینکـه در بخش 
خانـگی کـم داریم بلکـه بخش زیـادی از ایـن گاز را تزریق 
می کنیـم بـه چـاه نفـت و ۶ مـاه اول سـال به علت مسـاعد 
بـودن هـوا و کم بودن مصرف، آن را ذخیره سـازی می کنیم. 
امـا وضعیـت تکنولـوژِی بـه گونـه ای نیسـت کـه بتوانیـم 
ذخیره سـازی بـه انـدازه کافی را انجـام دهیـم. تکنولـوژِی 
ذخیره سـازی گاز طبیـعی را مـا به علـت تحریم هـا نداریم و 
کمتـر سـرمایه گذاری شـده اسـت. در حالیکـه در دیگـر 
کشـورها گاز طبیعی را با فشـار بـالا ذخیره سـازی می کنند و 

در
 زمـان نیـاز آن را مصـرف می کنند. در ایـران اما حجم کمی 
ذخیـره می شـود مثـلا در پالایشـگاه قـم، امـا نمی توانـد کل 
کشـور را پوشـش دهـد. مشـکل مـا بحـث سـرمایه گذاری 
بـرای تکنولـوژِی ذخیره گاز اسـت که به علـت تحریم های 

ایران و وزارت نفت نمی تواند انجام شود.
محمـد اسـماعیل ابراهیـم زاده در خصـوص سرنوشـت 
قراردادهـای حـوزه انـرژِی ایـران بـا کشـورهای منطقه به 
علـت وجـود تحریم هـا بیـان کـرد: تحریم هـا صـد در صـد 
بـازار انـرژِی ایـران را متاثـر از خود کـرده اسـت. الان میدان 
نفـت شـهر، بـا میـدان نفت خانـه عـراق دارای مخـزنی 

مشـترک اسـت کـه از اهمیـت ویـژه ای برخوردار اسـت. به 
جـز ایـن عـراق هزینه گاز و بـرق ایران را به علـت تحریم ها 
نمی دهـد. تـا سـال گذشـته میـزان بـدهی عـراق از واردات 
انـرژِی ایـران بیـش از 1۰ میلیـارد دلار بود و اگر چـه آمریکا 
معافیـت عـراق از تحریم هـای بانـکی ایـران را بارها تمدید 
کـرده اسـت امـا بازپرداخـت بـدهی عـراق بـه ایـران بابت 
واردات بـرق و گاز بـه معضـل مهـمی در روابـط تجـاری دو 
کشـور تبدیـل شـده اسـت. قـرارداد گازی هم بین ایـران و 
روسیـه در دولـت قبـل انجـام شـد کـه سرنوشـت آن هـم 
مشـخص نیسـت. البته روسیـه ۷۰ درصد گاز اروپـا را تامین 
می کنـد امـا ایـران با منابع عظیـمی که دارد بـه علت همین 
تحریم هـا و محدودیت هـای سـرمایه گذاری نمی توانـد در 
ایـن بخـش رشـد کنـد. حـتی خـط لولـه صلـح از ایـران به 
پاکسـتان و هند رها شـد. این خط لوله بسـتر مناسـبی برای 
رسیـدن گاز ایـران، علاوه بر پاکسـتان، به هنـد، بنگلادش و 
حـتی چیـن بود و این چهار کشـور از مقاصد اصـلی صادرات 
گاز بودنـد کـه مشـمول تحریـم قـرار گرفـت. حـتی در 
سـال های ۹۵ یـا ۹۶ بـرای دریافت مطالبات صـادرات نفت 
بـه هنـد، به جای پـول از آنان ورق فـولادی گرفتیـم و آن را 
بـه اهـواز منتقـل کـرده و لوله تولیـد کردیم. در واقـع مبادله 
کالا بـا کالا کردیـم. الان میـزان تولید گاز ما یـک میلیارد متر 
مکعب اسـت و مشـکل ما در حال حاضر سـرمایه گذاری در 

بخش گاز است.

با عدم انعقاد قرارداد بین ایران و ترکمنستان: 

زمستانی سخت گازی در راه است؟!
بین الملل

بازار نفت در آرامش قبل از توفان فرو رفت
قیمت نفت پس از صعود بیش از 2 درصدی در معاملات روز گذشته، در آستانه 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، در معاملات روز سه شنبه بازار آسیا تغییر چندانی 

نداشت.
به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۳ سنت معادل ۰.۰۴ درصد کاهش، 
به ۷۵ دلار و ۵ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با ۴ سنت معادل ۰.۰۶ درصد کاهش، در ۷1 دلار و ۴۳ سنت در هر بشکه 

ایستاد.
تونی سایکامور، تحلیلگر بازار شرکت آی جی در این باره گفت: ما اکنون در آرامش 

قبل از توفان هستیم.
قیمت نفت از اعلام خبر روز یکشنبه اوپک پلاس که تصمیم گرفت افزایش برنامه 
ریزی شده تولید خود در دسامبر را به مدت یک ماه دیگر به تعویق بیندازند، حمایت 
شد و روز دوشنبه با یک دلار و ۹8 سنت افزایش بسته شد. نفت برنت هفته گذشته 

حدود ۴ درصد و شاخص نفت آمریکا، حدود ۳ درصد کاهش داشت.
ییپ جون رونگ، استراتژیست بازار شرکت آی جی گفت: با این حال، ریسک 
پذیری در هفته پررویداد که شامل انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، نشست 
سیاست پولی بانک مرکزی آمریکا و نشست کنگره حزب کمونیست چین است، 

محدود مانده و بسیاری از معامله گران به حاشیه بازار رفته اند.
وی افزود: فعلا نظرسنجی ها نشان می دهد که رقابت ریاست جمهوری آمریکا به 
شدت فشرده است و هر گونه تاخیر در اعلام نتایج انتخابات یا حتی اعتراض به 
نتایج، ریسک های کوتاه مدتی برای بازارها ایجاد خواهد کرد یا روی آنها برای 
مدت طولانی تاثیر منفی خواهد گذاشت. همچنین، نگاه ها به نشست حزب 
کمونیست چین دوخته شده تا شفافیت بیشتری درباره اقدامات محرک مالی این 
کشور وجود داشته باشد اما بعید است قبل از نتایج انتخابات آمریکا، هر گونه تعهد 
قوی صورت بگیرد و این امر، حرکت قیمت نفت را در بازی انتظار کوتاه مدت، 

محدود نگه خواهد داشت.
در این بین، نظرسنجی رویترز نشان داد تولید نفت اوپک در اکتبر با ازسرگیری 
تولید نفت لیبی، بهبود یافته است. با این حال، تلاش عراق برای جبران مازاد تولید 
ماه های گذشته، رشد تولید اوپک را محدود کرد. با این حال، تولید نفت اوپک با 
تصویب یک برنامه در ایران برای افزایش تولید به میزان 2۵۰ هزار بشکه در روز، 

ممکن است افزایش بیشتری پیدا کند.
به گفته محققان، اما یک توفان گرمسیری در آمریکا که پیش بینی می شود هفته 
جاری وارد خلیج مکزیکو شود، ممکن است تولید نفت را حدود چهار میلیون بشکه 
کاهش دهد.نظرسنجی رویترز نشان داد ذخایر نفت آمریکا در هفته گذشته احتمالا 

افزایش یافته، اما ذخایر بنزین و سوخت های تقطیری کاهش داشته است.
تحلیلگران بانک یو اس بی اظهار کردند: تصمیم اوپک پلاس برای تمدید کاهش 
تولید اضافی تا پایان دسامبر، یک گام ملایم اما مثبت برای قیمت نفت در کوتاه 
مدت است. با این تصمیم، محدودیت عرضه 2.2 میلیون بشکه در روز حفظ می شود.
یو بی اس خاطرنشان کرد هر چند این اقدام، مطابق با انتظار این بانک بود اما گمانه 
زنی بازار درباره احتمال افزایش تولید، نگرانی هایی را قبل از اعلام این تصمیم، 
برانگیخته بود و ادامه محدودیت عرضه این گروه را به یک عامل اطمینان بخش 
برای ثبات قیمت نفت تبدیل کرد. اوپک پلاس برای عرضه نفت بیشتر به بازار ، به 
خصوص در شرایطی که تقاضای فصلی ضعیف مانده، محتاط است. افزایش 
ناگهانی تولید لیبی که بخشی از این محدودیت عرضه را جبران کرد، تمدید 

محدودیت عرضه اوپک پلاس را توجیه می کند.

دیدار رئیس امور شعب بانک ملی استان گلستان با رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی 
گرگان بامحوریت حمایت از بنگاه های اقتصادی بخش خصوصی و ارائه تسهیلات در گردش



WWW.JAHANEGHTESAD.COM

16 آبان 1403 سال سی ودوم  شماره 8554 چهار شنبه 

  Wednesday   2024 6 November7 ایران
اخبار

برپایی غرفه شورای هماهنگی روابط عمومی های 
شهرستان قدس در راهپیمایی یوم الله 13 آبان

فریده ناصریان خبرنگارجهان اقتصاد
 راهپیمـایی 1۳ آبان مـاه در شهرسـتان قـدس و همزمـان در سراسـر کشـور با حضور 
گسـترده شـهروندان، دانشـجویان و دانش آمـوزان از میـدان آزادی تا میـدان مصلی 
برگزار شـد و در این راهپیمایی غرفه فرهنگی شـورای هماهنگی روابط عمومی های 

شهرستان به ارائه خدمات مختلف به افراد حاضر پرداخت.
در ایـن غرفـه روابط عمومی دسـتگاه های اجرائی اعـم از ادارات بهزیسـتی، گاز، اتاق 
اصناف، ورزش و جوانان ضمن توزیع بسـته های مختلف فرهنگی و آموزشی، نسـبت 
بـه ثبـت نام افراد داوطلب جهت همـکاری افتخاری با روابط عمـومی ادارات در قالب 
طـرح همیـار روابـط عمـومی اقـدام کردنـد و روابـط عمـومی شـهرداری، سـازمان 
فرهنـگی، اجتمـاعی و ورزشی و نهـاد کتابخانه ها نیز همکاری لازم را در این راسـتا به 

عمل آوردند.
در راسـتای تقویت واحد روابط عمومی در دسـتگاه های اجرائی شهرسـتان و اسـتمرار 
ارتبـاط بـا جامعه هدف خود، شـورای هماهنـگی روابط عمومی های شهرسـتان طی 
تصمیمـات اتخـاذ شـده اجرای طرح همیار روابـط عمومی را برای اولین بار در دسـتور 

کار قرار داد.

یـکی از اهـداف اجـرای طـرح همیار روابـط عمومی جذب سـنین مختلـف خصوصا 
دانـش آمـوزان تحت عنـوان همکار افتخـاری روابط عمومی ادارات جهت آشـنایی با 
حرفـه روابـط عمومی، بازتاب مشـکلات محله خود و اقدامات صـورت گرفته در حوزه 

توسعه شهرستان به دیگر مردم است.

آتش سوزی کتابخانه دانشکده علوم پزشکی 
ایرانشهر ارتباطی با شرکت توزیع برق ندارد 

بـه گـزارش روابط عمومی شـرکت توزیع نیروی برق اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان، 
مدیـر امور برق شهرسـتان ایرانشـهر گفـت: هیچ گونه مشـکلی روی خط دانشـکده 
علوم پزشـکی ایرانشـهر وجود نداشته و آتش سـوزی کتابخانه این دانشکده ارتباطی 

با شرکت توزیع برق ندارد.
ابراهیـم سـلیمانی با اشـاره به انتشـار خبـری مبنی بر گرمای شـدید هـوا و افت ولتاژِ 
برق باعث آتش سـوزی در دانشـکده علوم پزشـکی ایرانشهر شـد، اظهار داشت: خط 
این دانشـکده اختصـاصی بوده و عملا نگهداری، سـرویس و تمامی ارتباطات شـبکه 
بـرق ایـن دانشـکده اختصـاص به این دانشـکده داشـته و ارتبـاطی با شـرکت توزیع 

برق ندارد.
وی ادامـه داد: همچنیـن خط شـبکه برق این دانشـکده از خط بیمارسـتان ایرانشـهر 
تغذیـه می کنـد کـه بـا توجه به حسـاسیت این خـط هیچ گونه مشـکلی بابـت تامین 

برق پایدار و مطمئن آن وجود ندارد.
مدیـر امـور برق شهرسـتان ایرانشـهر گفت: شـهروندان گـرامی در صـورت بروز هر 
گونـه خامـوشی یا خسـارت به شـبکه برق موارد را از طریق سـامانه 121 یا اپلیکشـن 

برق من ثبت و پیگیری نمایند. 

استاندار فارس:
 مطالبات پرستاران

 تا حصول نتیجه پیگیری شود
 

 اسـتاندار فـارس ضمـن برشـمردن زحمـات و نقـش پرسـتاران در جامعـه، از 
مسـئولان دانشـگاه علوم پزشـکی شیراز خواست تا مطالبات پرسـتاران را حصول 

نتیجه پیگیری کنند.
حسینعـلی امیـری ، در آییـن تجلیـل از پرسـتاران دانشـگاه علوم پزشـکی شیراز 
کـه در مجتمـع سـالن های سینـا و صـدرا این دانشـگاه برگزار شـد، با بیـان اینکه 
با وجود مشـکلات از مردم شیراز توقعات بالایی وجود دارد، از سرپرسـت دانشـگاه 
علـوم پزشـکی شیراز خواسـت تا مطالبات پرسـتاران را تا حصـول نتیجه پیگیری 

کند.
وی ضمـن تکریـم یـاد شـهدای مدافع سـلامت به خصـوص پرسـتاران در دوران 
کرونـا گفـت: در تقویم کشـورها، روزهایی بـا عناوین مختلف نامگذاری می شـود 

که روز پرسـتار از جمله این روزهاست.
اسـتاندار فـارس بـه تعبیـر مقام معظم رهبـری مبنی بـر اینکه در فارس حماسـه، 
تمـدن و دیـن باهم و در کنار هم دیده می شـود، اشـاره کرد و گفـت: در نامگذاری 
روز پرسـتار نیـز همیـن تعبیـر صادق اسـت؛ همه به خـوبی می دانیـم اگر حضرت 

زینب)س( نبود، پیام عاشـورا در کربلا می ماند و این گونه منتشر نمی شد.
امیـری بـه جایگاه و نقـش زن در موضوعات مختلف اجتمـاعی، حماسی، سیاسی 
اشـاره کـرد و افـزود: در حادثـه کربـلا و شـهادت امام حسیـن)ع( و یاران ایشـان، 
فـردی کـه نقـش اسـاسی و مهم انتشـار پیام عاشـورا را بر عهـده گرفت، حضرت 
زینـب)س( بـود و ایـن حـاکی از آن اسـت کـه زن می توانـد نقـشی بسیـار مهم، 
اسـاسی، کلیـدی در تبییـن موضوعـات اجتماعی و سیـاسی و بیان حقایق داشـته 

باشد.
وی ادامـه داد: ویـژگی دوم نامگـذاری روز پرسـتار در سـالروز ولادت حضـرت 
زینـب)س( مربـوط به نقشی اسـت که ایشـان در آن برهه حسـاس ایفـا کرده اند؛ 
ایشـان بـه معنی واقـعی، در قامت یک پرسـتار بـرای آسیب دیـدگان حادثه کربلا 

ظاهر شـده اند و این نقش از کربلا تا شـام و مدینه استمرار داشته است.
نماینـده عـالی دولـت در فارس بـا بیان اینکه شـرایط اجتمـاعی امروز با گذشـته 
بسیـار متفـاوت اسـت امـا ماهیـت و رسـالت، همـان ماهیت اسـت، پرسـتاری را 
دارای یک ماهیت دانسـت و افزود: وقتی انسـان نام پرسـتار را می شـنود، در ذهن 
برایـش آرامـش، فـداکاری، گذشـت، صبـر، مهربـانی متبـادر می شـود کـه هیچ 
ارتبـاطی هـم بـا جامعـه دیـنی نـدارد؛ بـا هـر مذهـب و مسـلکی ایـن الفـاظ در 
خصـوص پرسـتاران متبـادر اسـت. بـا اسـم پرسـتار ایـن مفاهیـم و فضیلت های 
ارزشـمند انسـانی نمایانگـر می شـود کـه مجـاز هـم نیسـت، بلکـه یـک واقعیت 

اسـت که ارزش افزوده ای برای انسان در پی دارد.
وی بـا اشـاره به ویژگی هـای متعدد پرسـتاران، گفـت: از خصلت هـای موجود در 
پرسـتاری، خالصانه کار کردن، اسـت؛ خسـتگی ناپذیری و تحت هر شـرایطی در 
بحران هـا و مشـکلات در میـدان بـودن از دیگـر ویژگی های یک پرسـتار اسـت؛ 
صبـر و تحمل پذیـری و تاب آوری پرسـتاران واقعـا قابل تحسین اسـت. مدیریت 
فضـای پراسـترس بیمارسـتان و مراقبـت از بیمـار از دیگـر ویژگی ارزشـمند یک 
پرسـتار اسـت و پرسـتار انسـانی اسـت که مهربانی را وظیفه ذاتی خود می داند و 

پاسـخ نامهربانی های احتمالی را با مهربانی می دهد.
امیـری بـا تاکیـد بر اینکه درمان چند رکن دارد که پرسـتاری یـکی از ارکان اصلی 
آن اسـت، بیـان کـرد: اگـر یـکی از این رکن ها، وجود نداشـته باشـد هـدف اصلی 
محقـق نمی شـود لـذا پرسـتاری یـک رکـن اسـت و بایـد نـگاه بـه آن در جایگاه 

اصلی و شایسته آن باشد.
وی بـا بیـان اینکـه کار پرسـتاران تعطیـلی نـدارد، افـزود: ایـن پرسـتار اسـت که 
باعث می شـود بیمار، غربت بیمارسـتان را تحمل کند لذا ارزش کار پرسـتار بسیار 
زیاد اسـت. باید در برابر یک پزشـک سـه پرسـتار و به ازای هر تخت، دو پرسـتار 

وجود داشته باشد.
اسـتاندار فـارس در بخـش دیگـر سـخنان خـود اصـل ارزشـمندی و افزایش این 
احسـاس را در جامعـه یـک امر ضروری دانسـت و گفت: به مدیـران تاکید کرده ام 
بـه زیرمجموعه هـای خـود احسـاس ارزشـمندی را منتقـل کنند تا بـا ارتقای این 

احسـاس، قدرت کارآیی فرد افزایش یابد و سرمایه اجتماعی نظام بالاتر رود.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست، ایمنی و بهداشت سازمان 
منطقه آزاد اروند، گفت: جلسه حفظ محیط زیست شهری 
مراکز  و  شهری  سبز  فضای  توسعه  آموزش  محوریت  با 
آموزشی، زیبا سازی شهری در سازمان منطقه آزاد اروند، 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی و اموربین الملل سازمان منطقه 
آزاد اروند، الهام اولاد باغی با بیان اینکه این جلسه با حضور 
متولیان اداره محیط زیست، منابع طبیعی، آموزش پرورش، 
شهرداری ها و… دو شهرستان آبادان و خرمشهر برگزار 
شد، اظهار داشت: توسعه فضای سبز با محوریت فضای سبز 
مراکز آموزشی، زیباسازی شهری نظیر نقاشی های دیواری، 
ساماندهی سگ های بلاصاحب، فرهنگ سازی در زمینه 
های حفظ محیط زیست و… از جمله موضوعات مطرح 

شده در این جلسه بود که مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی تصریح کرد: طی این نشست مصوب گردید همه ادارات 
شرکت کننده برنامه های خود را در خصوص موضوعات 

فوق الذکر ظرف مدت یک هفته به سازمان منطقه آزاد اروند 
ارائه کرده تا گام موثری در خصوص زیبا سازی شهری، 
بر  زیست  محیط  همگانی  آموزش  و  سبز  فضای  توسعه 
و  ایمنی  زیست،  محیط  حفاظت  اداره  شود.رئیس  داشته 
بهداشت سازمان منطقه آزاد اروند، خاطرنشان کرد: بسیاری 
از تهدیدهای زیست محیطی، تخریب منابع و آلوده سازی 
محیط نتیجه فعالیت های انسانی است بر همین اساس آگاه 
سازی عمومی و آموزش جامعه در رابطه با ارزش و اهمیت 
محیط زیست برای ادامه حیات بشر امری ضروری است.

شایان ذکر است در راستای تحقق اهداف و وظایف آموزشی 
سازمان حفاظت محیط زیست در زمینه تدوین برنامه ارتقای 
آگاهی های زیست محیطی آحاد جامعه موضوع ماده )2( 
آیین نامه اجرایی بند » الف« ماده)۶۴( قانون برنامه چهارم 
توسعه، مقتضی است دستگاه های اجرایی نسبت به اجرای 
برنامه جامع آموزش همگانی محیط زیست کشور با رویکرد 

سند چشم انداز اقدام نمایند.

برگزاری جلسه حفظ محیط زیست شهری در منطقه آزاد اروند

 سیما نیکرفتار 
روح اللـه دهقـان نژاد، نائب رئیس شـورای اسـلامی شـهر تبریز در ابتدای این جلسـه 
بـا اشـاره به موفقیـت پدافند هوایی در دفـاع مقتدرانه از حریم هوایی کشـور در مقابل 
اقدامات متجاوزانه رژِیم صهیونیسـتی، گفت: عملکرد مقتدرانه پدافند هوایی نشـان 

از آمادگی همواره ی دفاعی ایران دارد.
وی اظهـار کـرد: تعـرضی علیه خاک مقـدس جمهوری اسـلامی ایران توسـط رژِیم 
صهیونسیـتی انجـام گرفـت، جنگ معنای خـود را دارد امـا برخی واژِه هـا معنای این 
کلمـه را متمایـز می کنند و با برجسـته سـازی بـرخی ویژگی هـا مرد و نامـرد نمایان 

می شود.
وی ادامـه داد: جـا دارد تـا ایـن موفقیت را بـه پدافند هـوایی، فرزندان غیـور نظامی و 
پاسـداران هـوایی که ایسـتادگی کـرده و در برابر ایـن تعرض خودی نشـان داده و ما 

را سربلند کردند تبریک گفته و از آن ها تشکر کنیم.
وی افـزود: نیروهـای دفـاعی ایران روز گذشـته ثابت کردند که نـه در حرف و بلکه در 
عمـل نیز به واسـطه ی شـهدای گلگـون کفن این نظام مقدس سـال ها آمـاده بودند 

تا در عرصه ی میدان خود را ثابت کنند.
نائـب رئیـس شـورای اسـلامی شـهر تبریـز بـا تاکیـد بر اینکـه به نظـر بنده بـه این 
مسـائل بایـد دیـدگاه اعتقـادی و آخرالزمـانی داشـته باشیـم، عنـوان کـرد: امیدوارم 

تمامی این نشانه ها زمینه ی ظهور امام زمان»عج« باشد.
وی افـزود: رژِیـم صهیونیسـتی هـرکاری هم کنـد نمی توانـد صدمه ای به مـا بزند و 

در پایان خودشان بازنده ی میدان خواهند شد.
دهقـان نـژاد اظهار کرد: در خصوص شـهدای قـدس ارتش جمهوری اسـلامی ایران 
ادای احتـرام کـرده و بـه روح چهـار فرزند برومند ایرانی که در راه پیکار با صهیونیسـم 

جهانی جان خود را فدای نظام جمهوری اسلامی ایران کردند، درود می فرستیم.
وی تشـریح کـرد: روز گذشـته در حرکـت مذبوحانه  دشـمن، 1۰ شـهید نیز از سـوی 
فراجـا تقدیـم ایـن نظام شـد که یـاد و نامشـان را برای خود گـرامی داشـته و همواره 

ماندگار نگه خواهیم داشت.
نائـب رئیـس شـورای اسـلامی شـهر تبریز گفت: یـاد و نام شـهدا که جان خـود را در 

صحنه های مختلف دفاع از این نظام فدا کرده اند را گرامی می داریم.
وی افزود: هشـت آبان روز بسیج دانش آموزی بوده و شـهادت محمدحسین فهمیده 
بـه عنـوان نوجوان 1۳ سـاله که با سـن کـم عظمت آفریـد را همراه تمامی شـهدای 

فهمیده ی آذربایجان گرامی می داریم.
دهقـان نـژاد با اشـاره به روز پدافند غیرعامل، عنوان کرد: نیاز اسـت همـواره در زمینه 

پدافند غیرعامل و تهدیدات ترکیبی آمادگی لازم را داشته باشیم.
وی بیـان کـرد: 1۰ آبـان ماه سـالروز شـهادت اولین شـهید محراب، آیـت الله قاضی 
طباطبـایی کـه معـروف به خمینی آذربایجان بود، اسـت و حتی قاتـل وی نیز اعتراف 
کـرده بـود کـه خمیـنی دوم را به شـهادت رسـاندم، به شـهدای محـراب آذربایجان 
چـون شـهید آیـت الله قـاضی طباطبایی، آیت الله مدنی و شـهید آیت الله آل هاشـم 

ادای احترام کرده و یادشان را گرامی و عزیز می شماریم.
اعضـای شـورای اسـلامی شـهر تبریز، با اسـتعفای فریـدون بابایی اقـدم از عضویت 

در شورای ششم موافقت کردند.
فریـدون بابـایی اقدم به دلیل مسـائل و حـواشی پیش آمده در خصـوص موضوع باغ 
گلسـتان و قطع اشـجار آن و بی نتیجه ماندن پیگیری هایش، اسـتعفای خود را تقدیم 

شورای اسلامی شهر تبریز کرده بود.

حجت الاسـلام توحید حسـن زاده، نماینده  بسیج دانش آموزی آذربایجان شـرقی  نیز 
در جلسـه شـورای شـهر تبریز با تاکید بر اینکه مسـائل تربیتی دانش آموزان نیازمند 
حمایـت بیشـتری اسـت، گفت: بحـث تربیت نیز از جمله مسـائلی اسـت کـه نیاز به 
زیرسـاخت های خـاص دارد، مجموعه هـای مختلـف از اقدامـات فرهنـگی حمایت 

می کنند اما کمتر کسی است که از کارهای تربیتی حمایت کند.
حجت الاسـلام توحید حسـن زاده، در تشـریح عملکـرد بسیج دانش آموزی اسـتان به 
مناسـبت روز بسیـج دانش آموزی ضمن گرامیداشـت سـالروز شـهادت بـزرگ مرد 
1۳ سـاله شـهید حسین فهمیـده و روز بسیج دانـش آموزی اظهار کـرد: بسیج دانش 
آمـوزی از سـال 1۳۷۵ بـا بـر عهده گرفتـن مأموریت هـای فرهنگی کار خـود را آغاز 

کرده است.
وی ادامـه داد: برگزاری اردوهای راهیان نور و جهادی، مراسـمات مناسـبت های ملی 
و مذهـبی، درس هـای آمـادگی دفـاعی، تربیـت فرماندهـان بسیـج دانـش آموزی، 
برگـزاری شـوراهای علـوی و فاطمی، لیگ علـمی و فعالیت در حوزه ی رسـانه و... از 

جمله اقدامات مجموعه  بسیج دانش آموزی استان است.
نماینـده  بسیـج دانـش آموزی آذربایجان شـرقی با تاکید بر اینکه حقوق شـهروندی، 
فرهنـگ درسـت در جامعـه، هویت فـردی و حل معضلات شـهری نیازمنـد کارهای 
مسـتمر ترییتی اسـت، عنوان کرد: بحث تربیت باید دغدغه  شـورای شـهر نیز باشـد 

و انتظار چنین معقوله ای از شما انتظار نامعقولی نیست.
غلامرضـا احمدی، رئیس شـورای اسـلامی شـهر تبریز هم ضمن تبریـک این روز به 
دانـش آمـوزان گفـت: بسیـج دانش آمـوزی را ظرفیتی ارزشـمند تربیـتی و فرهنگی 

می دانیم که همواره شاهد برکات ارزشمند فعالیت آن ها بوده ایم.
تداوم بررسی گزارش حسـابرسی سـال های ۹۶ تا ۹8 شـهرداری در شـورای اسلامی 

شهر تبریز
گزارش حسـابرسی سـال های 1۳۹۶، 1۳۹۷ و 1۳۹8 شـهرداری تبریز در دویسـت و 

نوزدهمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر تبریز مورد بررسی قرار گرفت.
روح اللـه دهقان نـژاد، نائب رییس شـورای اسـلامی شـهر تبریـز در این جلسـه اظهار 
کـرد: بـا توجه به مسـائل حقـوقی که وجـود داشـت، در کمیسیون تحقیـق و نظارت 

واژِه حقوقی نیز اضافه شد تا این مسائل نیز بررسی شده و به نتیجه برسد.
وی افـزود: شـهرداری هـم بـه موضـوع ورود کرده اما لازم اسـت که مسـائل حقوقی 
به عنوان یکی از مسـائل بزرگ شـهرداری تبریز با جدیت دنبال شـود و این مسـائل 

نیز قابل حل است.
وی در خصـوص نحـوه اجـرای ماده 1۰۰ قانون شـهرداری گفت: مخالـف آن قانون 
هسـتم اما قانون این اسـت و براسـاس آن بسیاری از مطب های پزشـکان که هست، 

نباید وجود داشته باشد.
روح الله رشیدی، دیگر عضو شـورای اسـلامی شـهر تبریز در ادامه این جلسـه گفت: 
کثـرت پرونـده علیـه شـهرداری فارغ از منشـأ آن مسـئله ای اسـت که بایـد بررسی 

شود
وی ادامـه داد: پـس از انجـام یک طرح بـررسی، نتیجه آن به کمیسیـون حقوقی ارائه 
شـد که مشـخص شـد بخـشی از مسـائل نـاشی از عدم اشـراف مراجعیـن به حقوق 
اسـت و بـه دلیـل عدم شـفافیت مسیـر، مراجعین از هر طریـق وارد می شـوند تا اعاده 

حق کنند.
رشیدی ادامه داد: شـهرداری باید برای پیشـگیری از موضوعات، پیشـنهاداتی داشته 
باشـد و اگـر سیسـتم ها شـفاف و مکانیزه بود و بخـشی از خدمات و محاسـبات با این 
سیسـتم ها و بـا حذف مناسـبات و سـلایق شـخصی انجـام می گرفت، مـردم متوجه 

حق خود بودند و نسبت به آرا اعتراض نمی کردند.
وی بـا اشـاره  بـه اینکـه زیرسـاخت حـل مسـائل شـهرداری، سـامانه شـفافیت و 
سیسـتم های شـفاف اسـت، گفت: در سـامانه شـفافیت عامل انسـانی نقش کمتری 
دارد و مـردم، حقـوق خـود را از ایـن طریـق محاسـبه می کننـد اما همچنـان چون در 
مراجعات به شـهرداری، سـلیقه شـخصی حاکم اسـت یا در مصالحه های بی مبنا که 
موجب طرح دعوا و دچار تعلل و تغییرات مدیریتی شـده، شـاهد مشـکلات عدیده ای 

هستیم.
رشیـدی اظهـار کـرد: نیـاز به سیسـتم های شـفاف در این حـوزه مطرح اسـت و باید 
بـه مسـئله آموزش هـای شـهروندی توجه ویژه شـود چراکـه تـلاش نکرده ایم مردم 
 آموزش های شـهروندی ارائه 

ٔ
را از حقـوق خـود آگاه کنیـم و پیشـنهادهایی در حـوزه

شده است.
عـلی نـوای باغبان، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شـورای اسـلامی شـهر تبریز در 
ادامه گفت: حسـابرس در سـال 1۳۹8 مسـائل را بررسی کرده و شـاهدیم نزدیک 1۰ 
هـزار پرونده در شـهرداری تشـکیل شـده که در تعـدادی محکوم و در تعـدادی برنده 

شده است.
عضو شـورای شـهر تبریز با اشـاره به اینکه موارد مطرح در حسـابرسی قابل توضیح 
اسـت، گفـت: در بسـتر پنـج سـال گذشـته هر کـدام از مـوارد دچـار تغییرات شـده و 
رسیـدگی شـده و اگـر وضعیت ایـن مـوارد را دنبال کنیـم، باید وضعیت سـال جاری 
را بـررسی نماییـم تـا ببینیـم تک تـک پرونده هـا در سـال 1۴۰۳ دچار چـه وضعیتی 

شده است.
اسـماعیل چمنی در ادامه اظهار کرد: حسـابرسی ها راه پیشـگیری شـهرداری اسـت 

که اتفاقات این حوزه ها را باید بررسی کرد.
وی بـا تأکیـد بـر اینکه اعضای شـورا بایـد در حـوزه آموزش شـهروندان درخصوص 
حقـوق شـهروندی در حـوزه شـهرداری باید مؤثر باشـند، گفت: در برنامه شـهریمیز 

باید حقوق شهروندی را آموزش دهیم که وظیفه صداوسیما و شهرداری است.
چمـنی گفت: باید سـعی شـود شـهرداری مقابل شـهروندان قرار نگیـرد چراکه طرح 

دعوا موجب نارضایتی و نتیجه آن، مراجعه 1۰ هزار نفر به بازرسی می شود.
وی تأکیـد کـرد: بایـد شـرایطی حاکم شـود که شـهروندان بـه حقوق خود برسـند و 

انرژِی شهرداری در این حوزه تلف نشود.

مدیـرکل فرهنگ و ارشـاد اسـلامی خوزسـتان بیان کـرد: روسـتای »مربچه« معدن 
طلا و فرهنگ اسـت و هویت فرهنگی و ملی کتابخوانی این روسـتا در مکان مقدس 

مسجد رشد پیدا کرده که یک فعالیت ارزشمند محسوب می شود.
مجید منادی  درآئین اختتامیه دهمین جشـنواره روسـتاها و عشـایر دوسـتدار کتاب، 
روسـتای مریچـه رامهرمـز ضمن ابراز خرسـندی از اینکه روسـتای مربچه توانسـته 
اسـت عنـوان بهتریـن روسـتای دوسـتدار کتـاب را نصیب خود کنـد؛ اظهار کـرد: با 
توجـه بـه اینکـه معجـزه دین مـا کتاب قرآن اسـت پـس باید بـرای ترویـج کتاب و 
کتابخـوانی کـه ثابت تریـن راه ماندگاری و تداوم فرهنگ و هنراسـت تـلاش فراوانی 

کرد.
منـادی بـا اشـاره بـه اینکـه کتابخوان ترین فـرد در تمـامی دنیا مقام معظـم رهبری 
اسـت، گفـت: زمـانی کـه رهبـر مملکت اسـلامی مقـام معظـم رهبری خودشـان بر 
کتابخـوانی تاکیـد فراوان و نسـبت به شـعر، ادب و فرهنگ اهتمـام دارند، پس ترویج 

آن وظیفه سنگینی بردوش ما می گذارد.
وی بـا بیـان ایـن موضـوع که ترویـج فرهنگ وهنـر موجـب افزایش پیونـد دینی و 
فرهنـگی اسـت؛ ادامـه داد: در پایـان سـال قـرار اسـت برنامه هـای خـوبی در ایـن 
شهرسـتان پایه ریـزی شـود و بـا همـت مدیـران هر هفتـه خدمت مردم شهرسـتان 
رامهرمـز خواهیـم رسید که این نشـان دهنـده عمق و غنای این شهرسـتان در زمینه 

ترویج فرهنگ و هنر دراستان است.
منـادی گفـت: ایـن روسـتا ظرفیـت زیـادی دارد و همیشـه دعـا می کنیـم خداونـد 
متعال ظرفیت هـای مـادی و معنـوی ما را بیشـتر کند. زیـرا نام صحـابی پیامبر )ص( 

سـلمان فـارسی بر تارک رامهرمز می درخشـد و بزرگداشـت سـلمان فـارسی یکی از 
برنامه هایی که قرار انجام شود.

مدیـرکل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی خوزسـتان بیان کرد: روسـتای مربچـه به علت 
فعالیت هـای فرهنـگی کمتـر دچـار آسیب اجتماعی شـده اسـت و بر همیـن مبنا به 
اتفاق و همراهی تمامی مسـئولان اسـتانی و شهرسـتانی تلاش خواهیم کرد که شـعر 

و ادب در این روستا افزایش یابد.
وی بـا بیـان اینکه تـلاش می کنیـم برای توسـعه برنامه هـای فرهنگی بـا همکاری 
مسـئولین اسـتانی فضای زیادی بـرای علاقمندان ایجاد کنیم، تصریـح کرد: با وجود 
اینکـه فعالیت های فرهنگی هزینه سـاز اسـت ولی ان شـاالله سـعی خواهیـم کرد که 
ظرفیت اسـتان پای کار بیاید و در حوزه هنر و ادب نباید بین اسـتان و روسـتاها تفاوت 
باشـد و فـرق گذاشـتن زیبنـده نیسـت؛ زیرا تمـامی روسـتاها معـادنی از طـلا و نقره 

فرهنگ و هنر هستندکه باید از تمام مزایایی آن ها بهره برد.
وی با اشـاره به اینکه امروز تقارن روز اسـتکبار و کتاب و فرهنگ و هنر اسـت؛ افزود: 
در عصـر حاضـر تقابل دشـمن با مـا درعرصه نظامی نیسـت زیرا می دانـد که تمامی 
اقـوام در عرصـه جهـاد حاضـر اسـت و هـدف دشـمن ضربـه زدن به مسیلـه هویت 
فرهنـگی و ایـرانی مـا اسـت که در این روسـتا هویـت فرهنگی و مـلی کتابخوانی به 
خصـوص درمـکان مقدسی مانند مسـجد رشـد پیدا کـرده که یک فعالیت ارزشـمند 

محسوب می شود.
منادی با بیان اینکه سـال گذشـته در خوزسـتان بیش از هزار و دویسـت عنوان کتاب 
چاپ شـده اسـت، گفت: امسـال کـه تا پایان سـال چهار مـاه باقی مانده اسـت بیش 

از هـزار عنـوان مجوز صادر شـده اسـت. و وظیفه مـا فراهم کردن فضا بـرای فعالیت 
کتاب است.

در ایـن آئین امام جمعه شهرسـتان رامهرمز با اشـاره به ایه »یَ�أَٓی�ُهَا ٱلن�َـاسُ قَدۡ جَآءَتۡکُم 
�لِۡمُؤۡمِنیِـنَ« اظهارکرد:   ل

ٔ
ی وَرَحۡمَـةࣱ

ٔ
دُورِ وَهُـد  ل�مَِـا فیِ ٱلص�ُ

ٔ
ب�کُِـمۡ وَشِـفَآء  م�ِـن ر�َ

ٔ
وۡعِظَـةࣱ م�َ

منظـور از موعظه در آیه شـریفه این اسـت که مـردم جهان باید از خـواب غفلت بیدار 
شـوند و بـرای رفتـن به سـفر ابدی از تمـام دردهای خود از جمله حسـد، کینه توسـط 
قـرآن شـفا بگیرنـد و در مرحله سـوم دراتوبـان هدایت قرار گیرند تا به سـمت رحمت 

الهی رهسپار شوند
حجت الاسـلام عـلی خلیـلی با بیان اینکـه تمامی بزرگان از جمله مقـام معظم رهبری 
ارزش زیـادی بـرای کتـاب و کتابخـوانی قائـل اسـت، گفـت: ارزش کتـاب و به ویژه 
کتـاب مقـدس قـرآن بـه حدی زیاد اسـت کـه تضمین کننده سـعادت دنیـا و آخرت 
اسـت.فرماندار رامهرمـز نیـز در ایـن مراسـم ضمـن قـدردانی از مسـئولان حاضر در 
مراسـم، گفـت: روسـتای مربچـه به عنـوان مقام آور روسـتای دوسـتدار کتـاب روند 

پیشرفت را در زمینه ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی در کشورطی کرده است.
عبداللـه خیـران پـور افزود: این روسـتا عـلاوه بر کتابخـوانی در عرصه دفـاع مقدس 
نیـز در خـط مقـدم بوده اسـت و مـردم این روسـتا انتظار و نـگاه ویژه ای از مسـئولان 
بـرای رفـع کمبودهایشـان دارند.خیـران پور بیان کرد: روسـتای مربچـه که در بحث 
کتابخـوانی آوازه دارد، نیـاز اسـت تجهیزات و امکاناتی بـرای علاقه مندان کتاب تهیه 
شـود. زیـرا فضـا در این روسـتا محدود اسـت و مسـئولان بایـد بـرای ترویج فرهنگ 

کتابخوانی نگاه ویژه ای به این شهرستان کنند.

مدیر امور برق شهرسـتان ماهنشان از انجام اقدامات پیشگیرانه با هدف افزایش پایداری 
شـبکه، کاهش خاموشی های گذرا، تعویض تجهیزات معیوب وفرسوده،افزایش قابلیت 
اطمینان وتاب آوری شـبکه های توزیع برق این شهرسـتان، پیش از آغاز فصل زمستان 
خبر داد.به گزارش روابط عمومی شـرکت توزیع نیروی برق اسـتان زنجان، نادر فرجزاده 
با اشـاره به اجرای مانور اصلاح و سـرویس شـبکه فشـار متوسـط خط فرعی روسـتای 
علم کنـدی بخـش مرکزی شهرسـتان ماهنشـان به مناسـبت هفته پدافنـد غیرعامل 

گفـت: در برگـزاری مانور اصلاح و سـرویس شـبکه فشـار متوسـط، 1۶ اکیـپ عملیاتی 
متشـکل از ۶1 نفر از امورهای برق شهرسـتان ماهنشـان و ایجرود حضور داشـتند.وی 
هـدف از انجـام این مانـور را اقدامات پیشـگیرانه با هدف افزایش پایداری شـبکه جهت 
ایجـاد آمادگی هـای لازم در فصـل زمسـتان عنوان کـرد و گفت: به منظـور جلوگیری از 
حـوادث و پایـداری شـبکه بـرق و با توجه به شـرایط جـوی پیش رو، نیروهـای عملیاتی 
مدیریـت توزیـع برق ماهنشـان با تلاش شـبانه روزی و نظـارت دقیق، تعـداد 1۴۰ راس 

پایـه تیـر  بـرق به مسـافت ۹ کیلومتر و تعداد ۳2۷ اقـلام معیوب را در 2 فـاز جداگانه اصلاح 
و سـرویس کردند.  مدیر توزیع برق شهرسـتان ماهنشـان با اشـاره به اینکه در این مانور 
امام جمعه، فرماندار و معاون فرماندار، رئیس جمعیت هلال احمر، دبیر بحران شهرسـتان 
و رئیس گروه پدافند غیرعامل شـرکت توزیع برق زنجان حضور داشـتند افزود: این مانور 
بـا اعتبـاری بالغ بـر1۹ میلیاردریال و با هدف پایداری جریان برق شـبکه هـای توزیع در 

شرایط بحرانی و زمستانی اجرا شد.

برگزاری نشست خبری هیت رئیسه  شورای شهر تبریز

ضرورت آمادگی در پدافند غیر عامل

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان در درآئین اختتامیه دهمین جشنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب:

تقویت فرهنگ مطالعه در میان نوجوانان فرهنگ ایرانی اسلامی را تعمیق می بخشد

در راستای ایمن سازی شبکه برق و آمادگی های فصل زمستان انجام شد؛ 
تعمیرات پیشگیرانه و افزایش پایداری شبکه توزیع برق ماهنشان در زمستان 1403
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 خط فقر


کارتون روز

 محسن  رفیعی


مسـتند »کشیم عاشـق« بـه کارگردانی امیـر آقاعبدالهی 
و تهیه کننـدگی سـام کلانتـری یـک جایزه از جشـنواره 

منیگوت فرانسـه دریافـت کرد
بـه گـزارش خبرگـزاری مهر بـه نقـل از روابـط عمومی 
مرکـز گسـترش سینمـای مسـتند، تجـربی و پویانمایی، 
»کشیم عاشـق« در چهلمین جشـنواره منیگوت فرانسـه 
کـه 1۳ آبـان بـه پایـان رسیـد، جایـزه »پـارک طبیـعی 
مـاری پواتـون« را بـه دسـت آورد. این جایزه بـه افرادی 
اعطـا می شـود کـه در زمینه هـای مرتبـط بـا حفاظت از 

محیـط زیسـت، توسـعه پایـدار و ترویـج فرهنـگ بومی 
فعالیت هـای برجسـته ای انجـام داده انـد. ایـن جایـزه به 
منظـور تشـویق و قـدردانی از تلاش هـای افرادی اسـت 
کـه بـه حفظ و ارتقای ارزش های طبیـعی و فرهنگی این 
منطقه کمک می کنند.فسـتیوال منیگـوت، که در منطقه 
مـاری پواتـون برگزار می شـود، بسـتری بـرای معرفی و 
تقدیـر از ایـن دسـتاوردها فراهـم می کند. پـارک طبیعی 
منطقـه ای ماری پواتون در فهرسـت سـایت های رامسـر 
قـرار دارد. ایـن پارک به عنـوان یـکی از تالاب های مهم 

بین الملـلی تحـت کنوانسیون رامسـر شـناخته می شـود. 
بـرای  بین الملـلی  توافق نامـه ای  رامسـر،  کنوانسیـون 
حفاظـت از تالاب هـا اسـت که در سـال 1۹۷1 در شـهر 

رامسـر ایران بـه تصویـب رسید
مسـتند »کشیم عاشـق« در ادامه حضورهـای بین المللی 
بـه سی و هشـتمین جشـنواره طبیعـت و محیط زیسـت 
از  دوره  ایـن  اسـت.  کـرده  پیـدا  راه   Grenouble
جشـنواره طبیعـت و محیط زیسـت گرانوبـل از تاریخ 2۶ 
نوامبـر تـا ۳ دسـامبر )۶ تـا 1۳ آذر( در فرانسـه برگـزار 

می شـود.عوامل تولیـد ایـن فیلـم عبارتنـد از؛ کارگردان: 
امیـر آقاعبداللـهی، تهیه کننـده: سـام کلانتـری، دسـتیار 
رامیـن  متـن:  نوشـتار  رضاسـلطانی،  النـاز  کارگـردان: 
حیـدری فـاروقی، گوینـده: رویـا نونهالی، آهنگسـاز: صبا 
آرش  تدویـن:  مهـدوی،  حسـن  صداگـذاری:  نـدایی، 
زاهـدی، تولیـد مرکز گسـترش سینمای مسـتند، تجربی 

و پویانمـایی
پخـش بین الملـلی و جشـنواره ای ایـن فیلـم بـر عهـده 

مجیـد محمددوسـت اسـت

رئیس سازمان سینمایی در حالی بر نقش شورای پروانه ساخت بر ارتقای آثار 
سینمایی تاکید کرده که با تغییر اعضای این شورا و کم شدن تعدادشان این 
پرسش ها مطرح می شود که آیا در دوره فعالیت شورای جدید، روند ساخت 
فیلم های کمدی و سخت گیری ها در صدور مجوز ساخت فیلم های اجتماعی 

کاهش پیدا می کند؟
پروانه  شورای  اعضای  برای  فریدزاده  رائد  قبل  روز  سه  ایسنا،  گزارش  به 
ساخت که فعالیت هایتش پس از استقرار دولت چهاردهم متوقف شده بود، 
حکم صادر کرد و حسین کرمی، هادی نائیجی، منوچهر شاهسواری، مازیار 
میری و حبیب ایل بیگی به عنوان اعضای شورای پروانه فیلمسازی سینمایی 

معرفی شدند.
در این شورا کرمی و نائیجی به عنوان کارشناسان شورا، شاهسواری و میری 
نمایندگان خانه سینما و ایل بیگی به عنوان معاون ارزشیابی و نظارت در این 

شورا معرفی شدند.  
در جلسه معارفه که دو روز قبل برگزار شده و گزارش آن را روابط عمومی 
سازمان سینمایی امروز )1۵ آبان ماه( منتشر کرده است،  رئیس جدید سازمان 
این  به نقش  اشاره  با  پیشین شورا،  اعضای  ارائه گزارش  از  سینمایی پس 
شورا در غنا بخشیدن و ارتقای آثار سینمایی گفته است: یکی از مشکلات 
ما این است که »مسئله« را با »شبه مسئله« خلط می کنیم و به همین دلیل 
پاسخ هایی که به سوالات می دهیم بیشتر به »حواشی« مسئله مربوط است تا 
خود مسئله. نعمت بزرگی است که اعضای این شورا تا این اندازه به مسائل 

اساسی واقف هستند و برای آن راهکار دارند.  
با تاکید بر ثبت و ضبط عملکرد شورا در چند سال اخیر در  رائد فریدزاده 
اتفاقات  و  مسائل  درباره  تاریخ  گفته:  گذشته،  مختلف  اتفاقات  با  مواجهه 
مختلف بی رحمانه قضاوت می کند و کاری ندارد به اینکه آن موضوع در چه 
زمانی و در چه شرایطی محقق شده و پیشینه و ملزومات آن چه بوده است. 
بخشی از این مشکل متوجه ماست که در حوزه ثبت و ضبط وقایع غفلت 
کرده ایم. از دوستان می خواهم، اتفاقاتی که در سال ها و دوره های پیشین رخ 
داده را مکتوب کنند تا همگان مطلع باشند تصمیماتی که در حوزه سینما 
در ادوار گذشته گرفته شده، در چه شرایطی و معطوف به چه ویژگی هایی 

بوده است.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرده است: علاوه براین لازم 
است یک کار پژوهشی در حوزه موضوع، مضمون، رویکرد و شیوه اخذ بیان 
زیبایی شناختی و... صورت بگیرد و از نظر آماری هم توضیح داده شود که 
فیلم هایی که به آن ها پرداخته شده و ایراداتی که به آن ها وارد شده از چه 
سنخ بوده است. همینطور کمکی که به فیلم ها صورت گرفته برای مرتفع 
کردن این مشکلات، اساسا چه بوده است. طرح این موارد در نهایت هم به 
فضای کلی سینما کمک خواهد بود.رئیس سازمان سینمایی درباره اهمیت 
بحث اقناعی در حوزه فیلمنامه نیز عنوان کرد: برخلاف اینکه برخی می گویند 
دارد.  »بیان«  به  نیاز  و  زبان »می پوشاند«  معتقدم  زبان »آشکار« می کند، 
خود فیلمنامه که فی حد ذاته، اصالت ندارد و قرار است »تسری« پیدا کند 
و امکانی شود برای ترجمان درست به تصویر. ممکن است نویسنده اثری 
بگوید من در ذهنم فلان موضوع است. گفتگویی که در ادامه بین شورا و 

گروه فیلمساز شکل می گیرد قطعا اقناعی و روشنگر خواهد بود.
فریدزاده در ادامه تصریح کرده است: فکر می کنم این شورا توانسته چنین 
کارکردی داشته باشد، یعنی فراتر از برداشت و نگاه شخصی، در یک بستر 

گسترده کلی، مؤلفه های ملموس و مشخص را ارزیابی کند.  
در انتهای این مراسم و پیش از اولین جلسه اعضای جدید شورای پروانه 
فیلمسازی سینمایی با اهدای لوح از زحمات سعید مستغاثی، مجید اسماعیلی، 
روح الله سهرابی و سید محمد حسینی، اعضای قبلی شورا تقدیر به عمل آمد 
و احکام اعضای جدید به حسین کرمی، هادی نائیجی، منوچهر شاهسواری 

و مازیار میری اهدا شد.
به گزارش ایسنا، اعضای جدید شورای پروانه ساخت در شرایطی کار خود را 
از هفته آینده آغاز خواهند کرد که پیش بینی می شود معاون جدید نظارت و 

ارزشیابی هم به زودی معرفی شود.  
در دوره های اخیر شوراهای پروانه ساخت و نمایش، تعداد اعضا - که گاهی 
بیشتر از پنج نفر می شد - محل مناقشه بود و الان شورا با پنج عضو فعالیت 
خود را آغاز می کند اما نکته مهم، رویکرد این شورا در صدور مجوزهاست. 
در دوره اخیر انتقادهای زیادی به عملکرد شورای پروانه ساخت و مواجهه 
اعضایش با فیلمنامه های ارائه شده از سوی فیلمسازان مطرح می شد. بسیاری 
از کارگردان ها و تهیه کننده هایی که متقاضی ساخت فیلم هایی با درونمایه 
اجتماعی بودند از ممیزی های زیاد شورای پروانه ساخت گله مند بودند تا جایی 
که در چند ماه گذشته و پس از اینکه تغییر دولت قطعی شد، خیلی ها در انتظار 
ماندند تا درخواست های خود را برای گرفتن مجوز به شورای جدید ارائه دهند

حال با انتظاراتی که از دولت چهاردهم و وزارت فرهنگ و ارشاد سیدعباس 
فیلم هایی  تولید  و صرفا  آیا همچنان  که  دید  باید  آمده،  وجود  به  صالحی 
ایدئولوژِیک یا با محور دفاع مقدس، مقاومت و دینی - که مخاطب قابل 
آیا  می گیرد؟  قرار  کار  دستور  در   - نداشتند  چند سال  این  در  توجهی هم 
در  آیا  برمی گردد؟  متفاوت  مسیری  به  سینما  پیشین  مدیران  ریل گذاری 
روزگاری که ساخت فیلم های زیرزمینی رواج پیدا کرده و بسیاری از فیلم های 
ایرانی راه یافته به جشنواره های خارجی در یکی دو سال اخیر بدون مجوز 
بودند، باز هم تاکید بر صدور مجوز به شیوه چند دهه گذشته می شود؟ یا اینکه 
قرار است در دوران جدید سینمای ایران که بی تاثیر از جریان های اجتماعی 
و سیاسی نیست و نیز در عصر هوش مصنوعی، طرحی نو در فیلمسازی 

درانداخته شود؟

یک جایزه فرانسوی برای »کشیم عاشق«

دولت چهاردهم ریل گذاری سینما را تغییر می دهد؟

پخش فصل اول سریال »زیرخاکی« از هفته آینده

شـبکه آی فیلـم از شـنبه، 1۹ آبـان مـاه هرشـب بـه جـای سـریال طنـز »صفـر 21«، سـریال 
»زیرخـاکی« جلیـل سـامان را بـه روی آنتـن می بـرد

بـه گـزارش ایسـنا بـه نقل از روابـط عمومی آی فیلم، آخرین قسـمت از سـریال »صفـر 21« جمعه، 
18 آبـان پخـش و از شـنبه، 1۹ آبـان مجموعـه تلویزیـونی »زیـر خـاکی 1« بـه کارگـردانی جلیـل 

سـامان جایگزیـن آن خواهد شـد
سـریال »زیـر خـاکی« در سـال ۹8 تولیـد شـده و داسـتان بلندپروازی هـای مـردی جاه طلـب و 
سـربه هوا بـه نـام فریبـرز باغ بیشـه  اسـت کـه می خواهـد یـک شـبه راه صـد سـاله را بـرود. او و 
همسـرش پریچهـر و فرزنـدش کاوه در یـکی از خانه هـای مناطـق جنـوب شـهر تهـران زنـدگی 

می کننـد و ... 
ژِالـه صامـتی، پژمـان جمشیدی، هـادی حجازی فر، علیرضـا کمالی، اصغـر نقی زاده، رایان سـرلک 
و ... در ایـن سـریال بـه ایفـای نقـش پرداخته اند.سـریال »زیرخـاکی 1« از 1۹ آبـان هـر شـب از 
سـاعت 21 روی آنتـن شـبکه آی فیلـم فـارسی می رود و بازپخـش آن نیـز در روز بعـد سـاعت ۵ 
صبـح و 1۳ خواهـد بود.سـری اول ایـن سـریال اولیـن بـار در سـال ۹۹ از شـبکه اول پخـش شـد. 

»زیرخـاکی« در چهـار فصـل تولیـد و پخش شـد

اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان

در راستای اجرای ماده 27 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت  )2( ودستورالعمل شماره ۱۳42590 مورخ ۱۳96/5/25 سازمان برنامه  و بودجه 

کشور ، اداره کل ورزش وجوانان استان گلستان در نظر داردپروژه ذیل را از طریق فراخوان عمومی به بخش غیر دولتی واگذار نماید لذا از کلیه متقاضیان سرمایه گذاری دعوت 

بعمل می ایدجهت دریافت اسناد مزایده فراخوان وهمچنین ثبت و بارگذاری ونیز ارایه پیشنهادات به سامانه تدارکات دولت )ستاد(  به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند 

و در صورت ثبت نشدن پیشنهاد در سامانه هیچ گونه ادعایی پذیرفته نخواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت توکن را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.لازم به ذکر است کلیه شرایط شرکت در مزایده در سامانه ستاد بارگذاری شده است و شرکت کنندگان حقیقی و حقوقی 

می توانند با مراجعه به سامانه ستاد )۱456-02۱(یا اداره کل ورزش و جوانان)۳225۳۳۳7-0۱7( نسبت به کسب اطلاعات بیشتر اقدام نمایند. ضمناً هر گونه نقص مدارک و یا 

عدم بارگذاری موجب رد پیشنهاد گردیده و مسئولیت آن بر عهده شخص متقاضی می باشد. .

 موقعیتعنوان پروژهردیف
جغرافیایی

 میزان سرمایهروش واگذاری
گذاری

 به میلیون
ریال

 میزان اجاره
 سال اول
 به میلیون

ریال

 مساحت )متر
مربع(

 درصد
تکمیل

 مدتمدت اجرا
 بهره

برداری

 مبلغ
 ضمانت نامه
 یا سپرده
 شرکت

 در مزایده
 میلیون
ریال

ملاحضات

 زمین تنیس۱
 خاکی محموعه

 ازادی

 ۲۴۰۰مترRLOT۶۸۵۷۶۴۸۰شهرستان گرگان
 مربع

 رشد سالانه۱۶۸۳۴۳۰ماه۱۲ماه۱۰۰
 اجاره

 ماهیانه
٪۲۰

مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده:

متقاضیان میبایست ضمانت نامه شرکت در فراخوان را به صورت ضمانت نامه بانکی سه ماهه قابل تمدید ومطابق با ضوابط تعیین شده در ایین نامه معاملات دولتی به نفع 

سرمایه پذیر یا واریز نقدی به حساب تمرکز درامد سپرده به شمارشبا ir200۱00004078005507925۳50  با شناسه واریز970۱285782۱4000260000000000000  با شناسه وار

یز970۱2857822۱4000260000000000000 نزد بانک مرکزی به نام سپرده اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان واریز و اصل فیش واریزی بهمراه سایر مدارک ضمن بارگزاری 

در سامانه در پاکت الف تحویل دبیرخانه اداره کل گردد.

تاریخ انتشار آگهی فراخوان :  مورخ ۱40۳/8/۱5و ۱40۳/8/۱6

تاریخ انتشار اسناد در سامانه ستاد :  از ساعت 8 صبح روز   پنجشنبه مورخ  ۱40۳/8/۱7

 مهلت دریافت اسناد مزایده:  از ساعت 8 صبح روز پنجشنبه مورخ ۱40۳/8/۱7تا روز پنجشنبه مورخ  ۱40۳/8/24

مهلت تسلیم پیشنهاد قیمت  :      حداکثر تا پایان وقت اداری روز چهار شنبه  مورخ ۱40۳/9/7

زمان بازگشایی پیشنهاد قیمت  :     تاریخ بازگشایی ساعت 8صبح روز شنبه مورخ ۱40۳/9/۱0 

شناسه آگهی: ۱8۱96۳6

آگهی فراخوان مزایده عمومی
فراخوان مزایده عمومی واگذاری پروژه ورزشی مشارکت عمومی-خصوصی اداره کل ورزش و جوانان استان گلستان

نوبت دوم

شرکت توزیع نیروي برق استان زنجان

موضوع مزایده: فروش انواع سیم مسی اسقاط در سایزهای مختلف به شماره 45_۱40۳ سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده درج گردیده است .

وزن کل برآوردیکالای مورد فروششماره مزایده
)کیلو گرم(

مبلغ س پرده شرکت در مزایده 
)ریال(

سامانه ستادداخلی

۱40۳_45۱00۳00507۱000002
انواع سیم مسی اسقاط در 

25،0006,۳75,000,000سایرهای مختلف

کلیه مراحل مزایده شامل ثبت، خرید اسناد مزایده، دریافت و ارسال پاکت ها و ارائه 
www. پیشنهاد قیمت از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت"ستاد" به آدرس

setadiran.ir برگزاری می گردد.
مهلت فروش اسناد: از تاریخ ۱40۳/08/۱5  تا ۱40۳/08/22 به مدت 8 روز

نوع سپرده شرکت در مزایده: نوع سپرده به صورت مشروح در اسناد مزایده اشاره 
گردیده که مزایده گران محترم می بایست ضمن بارگذاری تصویر سپرده شرکت در 
تاریخ مقرر  را در  الکترونیکی دولت »ستاد« اصل سپرده  مزایده در سامانه تدارکات 

بصورت فیزیکی ارائه نمایند. عدم ارائه بموقع موجب رد مزایده گر خواهد شد.
به پیشنهادهای فاقد امضاء ،فاقد سپرده ، مشروط ، مخدوش و یا کمتر از میزان سپرده 
مقرر ، چک شخصی و نظایرآن و پیشنهاداتی که بعد از مدت مقرر ارائه گردد ، ترتیب 

اثر داده نخواهد شد .
مهلت بارگذاری و بازگشایی و ارسال اسناد مزایده : مهلت بارگذاری تمامی اسناد مزایده 
 ۱40۳/09/۱0 مورخه   08:00 ساعت  تا  "ستاد"  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  در 
می باشد و بازگشایی پاکات مورخه ۱40۳/09/۱0 رأس ساعت 09:00 در سالن کنفرانس 

شماره ۳ شرکت توزیع نیروی برق استان زنجان خواهد بود. 
لازم به ذکر است ضمن بارگذاری اسناد مزایده )پاکت های الف و ب و ج( در سامانه 
ستاد، پیشنهاددهندگان می بایست پاکت )الف( که سپرده شرکت در مزایده و اصل 

گواهی امضای محضری و کپی شناسنامه و کارت ملی صاحبان امضای مجاز می باشد 
به صورت فیزیکی و مهر و موم شده تا موعد مقرر به آدرس اشاره شده مزایده گزار 
ارائه یا ارسال گردد در غیر این صورت به پیشنهادات وارده ترتیب اثرداده نخواهد شد

شرایط متقاضیان جهت شرکت در مزایده فروش انواع سیم مسی اسقاط در سایزهای 
مختلف به شماره 45_۱40۳: کلیه تولیدکنندگان سیم و کابل و کلیه شرکت های تبدیل 

کننده سیم مسی اسقاط به مفتول و یا سایر محصولات مشابه با ارائه مدارک مثبته.
شرکت  شمالی(-  )سعدی  سرباز  زنجان-خیابان   : مزایده گزار  شرکت  نشانی  و  نام 
توزیع نیروی برق استان زنجان-امور تدارکات-کد پستی :۱۳۱۱۱-45۱۳7  تلفن: ۱۳-
۳۳4400۱۱–024  فکس: ۳۳4420۳5-024 کسب اطلاعات بیشتر در صورت نیاز تلفن: 

 024-۳۳۱57274
مزایده گر  و  بود  خواهد  مزایده  برنده  برعهده  روزنامه:  آگهی  نوبت  دو  درج  هزینه 
قرادادها  اداره  )تلفن  نماید.  اداره قراردادهای شرکت سوال  از  را  می بایست مبلغ آن 

شرکت:  024-۳۳۱57274(
آگهی مزایده مشروحه در سایت های زیر نیز قابل مشاهده می باشد:

www.( و   )  www.zedc.ir زنجان   استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  )سایت   
 http://iets.mporg.ir( یا )شبکه اطلاع رسانی معاملات توانیر tavanir.org.ir

پایگاه ملی مناقصات(

نوبت دومآگهی مزایده عمومی

محسن صانعی شهردار آران و بیدگل

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه ذیل با روش مناقصه به بخش خصوصی طبق آیین نامه مالی شهرداری ها براساس شرایط مندرج در اسناد و مدارک و شرایط مناقصه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت به شرح جدول ذیل اقدام نماید:

مدت اجرا )ماه(مبلغ اعتبار )ریال(عنوان پروژهتاریخ مصوبهشماره مصوبهردیف

۵۶.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۹خرید آسفالت جهت صالح آباد )کوچه های ضلع غربی خیابان عباس آباد(۱۱۳۹۳۱۴۰۳/۷/۲۵

۱- دادن سپرده ای  جهت پروژه که از پنج درصد مبلغ کل برآورد آن کمتر نباشد براساس 
تضامین مورد قبول آیین نامه قانونی.

2- برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به 
ترتیب ضبط خواهد شد.

۳- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع پروژه در اسناد مناقصه است.

بازگشایی  تا  مناقصات  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه   -5

آدرس به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از   پاکت ها 
 www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

و  به ثبت نام  6- متقاضیان شرکت در مناقصه در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
تا تاریخ  7- مهلت و نحوه دریافت و تحویل و قبول اسناد: مهلت دریافت اسناد حداکثر 
۱40۳/08/2۳ و مهلت تحویل پیشنهاد تا تاریخ ۱40۳/09/05 و بازگشایی اسناد در تاریخ 

۱40۳/09/06 ساعت 8:000 خواهد بود.

نوبت دومآگهی مناقصه )مرحله اول(

آخرین اخبار و تازه ترین  تحلیل ها  را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنید
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خودنمایی پسته آذربایجان شرقی در سبد 
صادراتی کشور

 پســته بــه عنــوان یــک محصــول کشــاورزی ایــرانی کــه در ســطح جهــان با 
نــام تجــاری کشــورمان شــناخته می شــود بــه علــت مــزه و کیفیــت مناســب 
ــه در آذربایجــان شــرقی  ــد ســالی اســت ک ــمی دارد و چن آن مشــتریان دای
ــواع مرغــوب آن در  ــز از ان ــق گرفتــه و کیفیــت آن نی نیــز صــادرات آن رون

کشــور ســبقت گرفتــه اســت
بــه گــزارش روز ســه شــنبه ایرنــا، عمــر کاشــت و تولیــد پســته در آذربایجــان 
ــت در  ــن کش ــول جایگزی ــوان محص ــه عن ــترده ب ــورت گس ــه ص ــرقی ب ش

قالــب طــرح هــای احیــای دریاچــه ارومیــه بــه 1۵ تــا 18 ســال می رســد
البتــه قدمــت ایــن محصــول بــه طــور پراکنــده در مــکان هــایی مثــل جزیــره 
ــل  ــال قب ــا ۴۰۰ س ــدود ۳۰۰ ت ــه ح ــتی ب ــرقی ح اسلامی در آذربایجــان ش
ــولات  ــوان محص ــه عن ــته ب ــال گذش ــا 18 س ــا در 1۵ ت ــد ام ــز می رس نی
ــدات  ــر وارد تولی ــوان محصــول کــم آب بَ ــه عن ــاغی آذربایجــان شــرقی ب ب

جهادکشــاورزی اســتان شــده اســت
پســته آذربایجــان شــرقی کــه بــه صــورت عمــده در ایلخــچی ، مرند و اســکو 
تولیــد می شــود خیــلی زود بــه بازارهــای جهــانی و اروپــایی راه پیــدا کــرده 
ــان و  ــتان، آلم ــتان، هندوس ــل مجارس ــورهایی مث ــه کش ــون ب ــت و اکن اس

هلنــد صــادر می شــود
ــون در  ــرقی چ ــان ش ــته آذربایج ــانی پس ــان باغب ــه کارشناس ــه گفت ــا ب بن
ــاز  ــورد نی ــر م ــز دارد و عناص ــری نی ــوری کمت ــد ش ــه درص ــر ک ــاک بک خ
ــرفی  ــد و از ط ــل می آی ــه عم ــت ب ــنی اس ــاک غ ــول در خ ــن محص ای
ماوای)زیســتگاه( آفــت پســته در ایــن اســتان وجــود نــدارد بــه لحــاظ کیــفی 
حــتی از گونــه هــای پســته رفســنجان و قوچــان و ســایر پســته هــای کیــفی 

ــر اســت ــز بهت کشــور نی
البتــه تولیــد پســته و فــرآوری آن در آذربایجــان شــرقی نقطــه ضعــف هــایی 
نیــز دارد کــه مربــوط بــه تکنیــک و فــن کاشــت و پــرورش ایــن محصــول 
تجــاری اســت بــر ایــن اســاس جهــاد کشــاورزی آذربایجــان شــرقی برنامــه 

هــایی در ایــن خصــوص دارد تــا ایــن مشــکل نیــز برطــرف شــود
سرپرســت ســازمان جهــاد کشــاورزی آذربایجــان شــرقی در ایــن خصــوص از 
راه انــدازی کمیتــه تخصــصی پســته در ســازمان جهــاد کشــاورزی آذربایجان 
شــرقی خبــر داد و گفــت: مشــکلات پــرورش پســته در ایــن کمیتــه بــررسی 

و بــرای رفــع آن اقــدام می شــود
شــهرام شــفیعی اظهــار کــرد: اکنــون در یــازده شهرســتان آذربایجــان شــرقی 
ــچی  ــکو و ایلخ ــه اس ــتان از جمل ــه ۶ شهرس ــد ک ــرورش می یاب ــته پ پس

پیشــرو هســتند
وی افــزود: در 1۵ تــا 18 ســال گذشــته کــه پــرورش پســته بــه طــور زراعی 
ــوبی انجــام  ــای خ ــون پیشــرفت ه ــده تاکن ــاز ش ــرقی آغ در آذربایجــان ش
شــده اســت و اکنــون پســته اســتان بــه لحــاظ کیــفی حــتی بالاتــر از پســته 

هــای مشــهور ایــران اســت
ــته از  ــرورش پس ــت و پ ــرای کاش ــر ب ــاورزی بک ــه داد: اراضی کش وی ادام
نــکات قــوت در آذربایجــان شــرقی بــوده کــه خــاک غــنی و کــم شــور آن 

نقطــه قــوت در عمــل آمــدن پســته کیــفی اســت
ــوزه  ــای ح ــش ه ــن چال ــکی از مهمتری ــرد: ی ــار ک ــن اظه ــفیعی همچنی ش
ــا تلاش  ــرا در بسیــاری از مــوارد ب ــابی اســت زی کشــاورزی در زمینــه بازاری
ــه خــوبی انجــام می  ــد ب ــن تولی ــرداران و محققی هــای کشــاورزان، بهــره ب
شــود امــا بــرای بازاریــابی محصــولات تولیــدی نیــاز اســت تــا بخــش هــای 
ــولات  ــابی محص ــه بازاری ــرده و زمین ــتیبان ورود ک ــوان پش ــه عن ــر ب دیگ

ــد ــدی را فراهــم کنن تولی
وی ادامــه داد: باغــات پســته ایجــاد شــده در آذربایجــان شــرقی در راســتای 
ــه  ــا توجــه ب ــا ب سیاســت هــای ترویــجی وزارت جهــاد کشــاورزی اســت ت
ــا  ــولاتی ب ــم محص ــاک، بتوانی ــوری خ ــودن ش ــالا ب ــع آب و ب ــود مناب کمب

ــالا تولیــد کنیــم ــا ارزش افــزوده ب کیفیــت و ب
ــوی  ــرقی اصلاح الگ ــان ش ــاورزی آذربایج ــاد کش ــازمان جه ــت س سرپرس
ــتان  ــاورزی اس ــوزه کش ــادی در ح ــد اقتص ــتمرار تولی ــه اس ــت را لازم کش
ــاد کشــاورزی  ــکی از سیاســت هــای اصــلی وزارت جه ــت: ی دانســت و گف
ایــن اســت کــه محصــولاتی کــه مصــرف آب بــالایی دارنــد بــا محصــولات 
ــاغ پســته در آذربایجــان شــرقی وجــود  ــا نیــاز آبی کمســه هــزار هکتــار ب ب

ــار آن در ایلخــچی اســت ــزار و 2۰۰ هکت ــک ه ــه ی دارد ک
شــفیعی بــا اشــاره بــه اینکــه کاشــت درختــان پســته در آذربایجــان شــرقی 
ــه دارد، گفــت: ســه هــزار  ــه اوج بهــره وری فاصل ــدن ب ــا رسی نوپاســت و ت
هکتــار بــاغ پســته در آذربایجــان شــرقی وجــود دارد کــه یــک هــزار و 2۰۰ 

هکتــار آن در ایلخــچی اســت
وی بــا اشــاره بــه اینکــه 2 هــزار و 2۵۰ هکتــار از باغــات پســته اســتان بــارور 
و ۷۵۰ هکتــار آن نونهــال و غیربــارور اســت از تولیــد ســالانه چهــار هــزار و 
۵۰۰ تــن پســته خــام در آذربایجــان شــرقی خبــر داد و افــزود: میــزان تولیــد 

محصــول پســته خشــک اســتان ســالانه 2 هــزار و ۴۵ تــن اســت
وی بــا اشــاره بــه اینکــه شهرســتان هــای اســکو، مرنــد، جلفــا، آذرشــهر و 
ــت:  ــتند، گف ــتان هس ــته اس ــای پیشــرو در کشــت پس ــتان ه ــز شهرس تبری
عمــر باغــات پســته اســتان آذربایجــان شــرقی پاییــن اســت و بعــد از هفــت 
ســال بــه مرحلــه محصــول دهی و در 12 ســالگی بــه اوج بــاردهی می رســد

ــوز  ــت: مج ــرقی گف ــان ش ــاورزی آذربایج ــاد کش ــازمان جه ــت س سرپرس
ــدازی 18 واحــد فــرآوری پســته در اســتان صــادر شــده اســت کــه از  راه ان
ــرداری اســت و در  ــد و اســکو در حــال بهــره ب ــداد ۶ واحــد در مرن ــن تع ای
تلاش هســتیم تــا بــا مشــارکت ســرمایه گــذاران و اعطــای تســهیلات، بقیــه 
ــدازی شوند.شــفیعی در خصــوص مشــکل  ــا هــر چــه ســریعتر راه ان واحده
محصــور کــردن باغــات پســته گفــت: بخــشی از ایــن مشــکل حــل شــده 
ــا  ــردن ب ــور ک ــه محص ــند ک ــته باش ــه داش ــد توج ــداران بای ــا باغ ــت ام اس
دیــوار دارای مشــکلات قانــونی اســت امــا ایــن محصــور کــردن می توانــد 

ــا فنــس انجــام شــود ب
ــچ  ــت: هی ــاورزی گف ــای کش ــاده ه ــع نه ــئله توزی ــوص مس وی در خص
ــت  ــا اولوی ــدارد ام ــود ن ــاورزی وج ــای کش ــاده ه ــه نه ــودی در زمین کمب
تخصیــص نهــاده هــای یارانــه ای بــا محصــولات راهبــردی از قبیــل گنــدم، 
ــده  ــام ش ــز انج ــایی نی ــه تلاش ه ــت. البت ــنی اس ــای روغ ــه ه ــو و دان ج
اســت تــا بتوانیــم نســبت بــه تخصیــص نهــاده هــای یارانــه ای بــه بــرخی 
ــان  ــاورزی آذربایج ــاد کش ــازمان جه ــت س ــدام کنیم.سرپرس ــداران اق باغ
ــت پســته  ــر کش ــطح زی ــدی س ــش ۴۰ درص ــرقی همچنیــن از افزای ش
اســتان نســبت بــه ســال گذشــته خبــر داد و گفــت: مطالعــات لازم توســط 
کارشناســان ســازمان انجــام و امــکان ســنجی شــده اســت تــا کشــت پســته 
در بــرخی از شهرســتان هــای اســتان توســعه پیــدا کنــد.وی گفــت: عمــده 
ــری  ــائی و اکب ــد آق ــای احم ــم ه ــتان رق ــورد کشــت در اس ــام م ــن ارق تری
اســت، هرچنــد بقیــه ارقــام ماننــد کلــه قــوچی، اوحــدی، شــاه پســند نیــز در 
ــه هــای مرســوم اســتان  باغــات اســتان کشــت می شود.شــفیعی افــزود: پای
بــادامی زرنــد و پســته وحــشی اســت، البتــه توســعه پایــه هــای پــر رشــد در 

ــررسی دارد ــه و ب ــه مطالع ــاز ب ــه ســرما نی اســتان از لحــاظ مقاومــت ب
ــه  ــان اینک ــا بی ــاد کشــاورزی آذربایجــان شــرقی ب ــازمان جه سرپرســت س
ــه  ــه ب ــا توج ــه امســال ب ــل اســت ک ــه پسی ــدی پســته در منطق ــت کلی آف
شــرایط آب و هــوایی طغیــان کــرده و باعــث خســارت هــای زیــادی از جملــه 
ریــزش میــوه، بــرگ و کاهــش عملکــرد در محصــول شــده اســت، گفــت: 
ــات در راســتای کاهــش اســتفاده از ســموم و  تلاش کارشناســان حفــظ نبات

ــون هــای حشــره کــش اســت ــا کارت زرد و صاب ــارزه آفــت ب مب

اخبار

کشاورزی

عضو انجمن صنایع کنسرو ایران اعلام کرد: اروپا از سال 2۰2۵ 
میلادی محصولات کشت شــده با کود شیمیایی و دفع آفات 
را خریداری نمی کند و این کشورها امروز کود و سمومی تولید 

می کنند که قابل خوردن هستند.
به گزارش خبرنگار مهر، امروز سه شــنبه 1۵ آبان ماه نشست 
خبری انجمن صنایع کنسرو ایران برگزار شد. مسعود بختیاری، 
رئیس انجمن صنایع کنسرو با اشاره به نقش صنعت کنسرو در 
تأمین و حفظ امنیت غذایی گفت: امسال نخستین همایش با ۴ 
پنل تخصصی برگزار می شود و برگزاری این همایش هر سال 

ادامه خواهد داشت.
وی افزود: کشــاورزی قراردادی، نقش صنعت بســته بندی در 
صنایع کنســرو، نقش هوش مصنوعی در بازاریابی و فروش و 
چگونگی برگزاری چالش کلان منابع انسانی در صنایع غذایی 

موضوع پنل های تخصصی است.
بختیاری در بخشی از ســخنان خود به مشــکل تأمین نیروی 
انســانی در صنایع غذایی اشــاره کرد و گفت: صنعت غذایی 
مشــکل نیروی کارگر دارد و چرا نبایــد از نیروهای مهاجر در 
رونق صنعت غذا استفاده کنیم چرا ما نباید به صورت رسمی از 
کشــورهای دیگر و با صدور کارت مهاجرت برای تأمین منابع 

انسانی استفاده کنیم.
وی اظهار کرد: کارگران مهاجر در ســال های اخیر باعث رشد 
اقتصادی آلمان و کانادا شــده و ما هم می توانیم از این فرصت 

استفاده کنیم.
بختیاری افزود: در برنامه هفتم توسعه رشد 8 درصدی اقتصادی 
پیش بینی شده که در حال حاضر مهمترین مانع منابع انسانی 
اســت .سید مظفر عبدالله، عضو انجمن صنایع کنسرو ایران در 
ادامه نشست خبری با اشاره به کشاورزی قراردادی عنوان کرد: 

کشاورزی قراردادی آخرین نگاه به نحوه اداره بخش کشاورزی 
در کشورها است. به عنوان مثال، ۳۵ درصد کشاورزی کالیفرنیا 
کشــاورزی قراردادی اســت. در روسیه ۷۰ درصد کشاورزی با 

روش کشاورزی قراردادی انجام می شود.
وی تصریــح کــرد: تنهــا راه برون رفت مــا از وضعیت فعلی 

به کارگیری این روش در تولید محصولات کشاورزی است. در 
جهان کار زیادی شده اما در ایران هنوز جا نیفتاده است.

وی ادامه داد: کشــاورزی قراردادی با قرارداد بستن با کشاورز 
تفــاوت دارد در حالی که بــرخی از مدیران دولتی این گونه به 

اشتباه برداشت کرده اند.
عبدالله با اشــاره به دستاوردهای کشــاورزی قراردادی عنوان 
کرد: نخســتین آن بهره وری یعنی زمین کمتر و راندمان بالاتر 
است. همچنین تاکید می شود ســرمایه گذاری در کشاورزی با 

روش های سنتی در واقع دفن این پول در آن واحد است.
عضــو انجمن صنایع کنســرو ایران اضافه کــرد: زمین، آب، 
کشاورز، شرکت پشــتیبانی و دولت اصول کشاورزی قراردادی 
اســت. مدیریت زمین و آب یکی از مســائل بنیادی این روش 
بود و متأسفانه خودکفایی گندم در ایران به قیمت استفاده بسیار 

از کود شیمیایی و سموم بود که خاک و آب را قربانی می کند.
وی افــزود: برای بهره وری بایــد همزمان با آموزش و حمایت 
از کشــاورزان انجام شود. به عنوان مثال، با این روش می توان 
مصرف 2۴۷ لیتر آب برای یک کیلو گرم گوجه فرنگی را به ۹۷ 

لیتر رساند و حتی این عدد به ۵۰ لیتر و کمتر برسد.
عبــدالله اعلام کرد: اروپا از ســال 2۰2۵ میلادی محصولات 
کشت شده با کود شیمیایی و دفع آفات را خریداری نمی کند و 
کشورهای صنعتی امروز کود و سمومی تولید می کنند که حتی 

قابل خوردن هستند.

هشدار یک مسئول صنفی؛

اروپا از سال ۲۰۲۵ محصولات تولیدشده با کود شیمیایی وارد نمی کند

دومیـن رویـداد مـلی فناورانـه کشـاورزی دانش بنیـان 
و بهـره ور بـر مبنـای »حـل چالش هـای راهبـردی و 
مسـاله محور« از 1۶ تـا 18 آبـان مـاه 1۴۰۳ در پـارک 
مـلی علم و فنـاوری کشـاورزی و منابع طبیـعی برگزار 

می شود
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر، »دومیـن رویـداد مـلی 
فناورانـه کشـاورزی دانش بنیـان و بهـره ور« بـه منظور 

بـررسی و تحلیـل تازه تریـن دسـتاوردهای فناورانـه در 
مسـاله محور  و  راهبـردی  چالش هـای  حـل  راسـتای 
بخـش کشـاورزی فـردا در پـارک مـلی علـم و فناوری 
کشـاورزی و منابـع طبیـعی آغـاز و بـه مـدت سـه روز 

ادامـه خواهد داشـت
برپـایی ایـن رویداد مـلی، به منظور اعتلای کشـاورزی 
ایـران از مسیـر نوآوری و فنـاوری به دسـتان نخبگان، 

پژوهشـگران، کارآفرینـان، نـوآوران و فنـاوران جـوان 
شـرکت های  عـالی،  آمـوزشی  مراکـز  دانشـگاهی، 
دانش بنیـان، مراکـز رشـد، دهکده هـا و مـزارع نـوآور 
و بهـره ور و همـه کسـانی اسـت کـه ایده هـایی بـرای 
حرکـت در مسیـر توسـعه پایـدار کشـاورزی ایـن مـرز 

دارند بـوم  و 
بـازار، نشسـت های چالـش  فـن  نمایشـگاه  برگـزاری 

چالش هـای  توجیـه  و  تحلیـل  منظـور  بـه  معکـوس 
بخـش کشـاورزی، کارگاه هـا و وبینارهـای آمـوزشی، 
فنـاوران  و  نـوآوران  بهم رسـانی  تخصـصی  میزهـای 
بـرای تبـادل اندیشـه و میزهـای سـرمایه گذاری، ایجاد 
و توسـعه شـبکه نـوآوران و فنـاوران بخش کشـاورزی 
دانش بنیـان کشـور از فعالیت هـا و برنامه هـای جانـبی 

ایـن رویـداد ملی اسـت

رشـته گرانی هـا بـر گـردن گندمـکاران سـمنان، سـربازان تامیـن امنیـت 
یی غذا

سـمنان - ایرنـا - هفت هـزار و ۶۷۰ گندمـکار دیـار دارالمرحمـه سـمنان 
موفـق بـه افزایـش تولیـد و ثبـت رکـورد افزایـش 22 درصـدی خریـد 
تضمیـنی گنـدم شـدند. تعییـن قیمـت منصفانـه خریـد تضمیـنی گنـدم 
متناسـب با نرخ تورم برای سـال زراعی 1۴۰۳- 1۴۰۴ مطالبه کشـاورزان، 
بـه عنـوان سـربازان تامین امنیت غذایی کشـور، بـرای دلگرمی بـه تداوم 

گندمـکاری در مقابـل افزایـش هزینه هـای متعـدد اسـت
بـه گـزارش خبرنـگار ایرنـا، گنـدم یـکی از هشـت محصـول کشـاورزی 
راهبـردی در کشـور محسـوب می شـود کـه واکاوی بـرای حل مشـکلات 
گندمـکاران و در نظرگرفتـن بسـته های حمایـتی در جنـگ اقتصـادی بـا 
دشـمن تیـری بـا 2 نشـان اسـت. درگام اول خودکفـایی در ایـن بخـش 
غرورآفریـن و نشـانه اقتـدار کشـور خواهد بـود و هم از دغدغه مسـوولان 
بـرای واردات گنـدم و مسـایل مربـوط بـه امنیت، ایمـنی و سلامت غذایی 

می کاهد
بـر همیـن پایـه لازم اسـت دولتمـردان بـا در نظـر گرفتـن هزینه هـای 
جانـبی و قیمـت تمام شـده گنـدم برای کشـاورز، قیمت خریـد تضمینی را 
منصفانـه تعییـن کننـد و یـا در بخـش تامین بذر، کـود شیمیـایی و قیمت 

حقابـه کشـاورزی، بـا گنـدم کاران بیـش از پیـش همکاری شـود
ایـران بـا داشـتن حدود 18 میلیـون و ۵۰۰ هـزار هکتار اراضی کشـاورزی 
و بـاغی و داشـتن بیـش از ۳۰ میلیون هکتار اراضی قابل کشـت و اسـتان 
سـمنان بـا بیـش از ۵۳ هـزار بهره بـردار و تولیـد سـالانه بیـش از یـک 
انـواع محصـولات کشـاورزی شـامل زراعی،  میلیـون و ۷۰۰ هـزار تـن 
بـاغی، دام، طیـور و آبزیـان، از ظرفیت بـزرگی در زمینـه تولید محصولات 
کشـاورزی و خودکفـایی در ایـن عرصـه برخـوردار اسـت و تحقـق 1۰۰ 

درصـدی ایـن چشـم انداز عـزم جـدی و اراده مـلی می طلبـد
گنـدم نقـشی مهـم در تامیـن امنیـت غـذایی دارد و بایـد بـا تصمیم هـای 
کارشـناسی، منطـقی، همـراهی و هم افـزایی، پرهیـز از نـگاه جزیـره ای و 
سـلیقه ای و عـزم جـدی و اراده ای قـوی و در نظـر گرفتـن شـرایط خاص 
فعـلی، بـا لحـاظ شـرایط مختلـف در اعلام قیمـت خریـد تضمیـنی گندم، 

کشـاورزان را ترغیـب و تشـویق بـه کاشـت کرد
همپـای اعلام قیمـت مناسـب خریـد تضمیـنی گنـدم، نظـارت دقیـق بـر 
بـازار عرضـه آرد بـه عنـوان فـرآورده مهـم گنـدم و تامیـن کننـده قـوت 
غالـب مـردم بایـد مـورد توجـه باشـد تـا عرصـه بـر سـودجویان تنـگ و 

آرامـش بـازار و ثبـات قیمـتی حفـظ شـود
زمـان کشـت گنـدم در مناطـق سـردسیر از مهـر مـاه آغـاز می شـود و 
تـا پایـان فصـل پاییـز در تمـام مناطـق گنـدم کاشـته می شـود. بـا توجـه 
بـه قرارگیـری در نیمـه فصـل پاییـز، لازم اسـت مسـوولان قیمـت خرید 
تضمیـنی گنـدم و بسـته های حمایـتی خـود از گنـدم کاران ماننـد اعطای 
وام درنظـر گرفتـن یارانـه ای بـرای کود شیمیـایی و یا پرداخـت بخشی از 
سـهم حقابـه از سـوی دولـت را منصفانـه اعلام کننـد تـا با وجود تناسـب 
هزینه کـرد کاشـت گنـدم بـا قیمت خریـد تضمینی، کشـاورزان به کاشـت 

گنـدم بـه ایـن محصـول راهبـردی ترغیب شـوند
بـه گـزارش ایرنـا، رییـس دفتـر رهبـر معظم انـقلاب دیـروز دوشـنبه 1۴ 
آبـان 1۴۰۳ در آییـن »تجلیـل از فعـالان طرح جهش تولیـد در دیم زارها« 
کـه بـا حضـور »مسـعود پزشـکیان« رئیس جمهـور در محـل وزارت جهاد 
کشـاورزی، بـا تاکیـد بـر تولیـد 1۴ میلیـون تـن گندم توسـط کشـاورزان، 
گفـت: رهبـر انـقلاب از شـما راضی هسـتند، از ایـن رو از رئیس جمهـور 
عزیـز بـرای حمایت هـای خـود از طـرح جهـش تولیـد در دیم زارها تشـکر 

می کنم
اینکـه  بـه  بـا اشـاره  المسـلمین محمـدی گلپایـگانی  حجـت الاسلام و 

امسـال بـه کوشـش کشـاورزان و حمایت هـای وزارت جهـاد کشـاورزی و 
سـتاد اجـرایی فرمـان امـام بیـش از 1۴ میلیـون تـن گنـدم از زمین هـای 
زراعی کشـور برداشـت شـده اسـت، گفـت: خوشـبختانه 12 میلیـون تـن 
آن خریـداری شـده اسـت. انشـاءالله کـه ایـن آمـار افزایش خواهـد یافت، 
حضـرت آقـا از شـما راضی هسـتند و اظهـار رضایت کردنـد و تاکید کردند 

کـه بـه ایـن رونـد را ادامـه دهید
رییـس دفتـر رهبـر معظـم انـقلاب تصریـح کـرد: حضـرت آقـا از مـن 
خواسـتند کـه سلام گـرم ایشـان را بـه شـما ابلاغ کنـم، اگـر شـما هـم 
بـه بنـده وکالـت می دهیـد متقـابلااً سلام شـما را بـه رهبر انـقلاب خواهم 

ند سا ر
وزیـر جهادکشـاورزی نیـز یازدهـم آبـان 1۴۰۳ در سـفر یکـروز به اسـتان 
سـمنان در نشسـت بـا بهره بـرداران و نماینـدگان کشـاورزان غرب اسـتان 
درگرمسـار، بـا بیـان اینکـه در مـورد قیمـت گنـدم چنـد عامـل تاثیرگـذار 
اسـت، ابـراز کـرد: قیمـت وارداتی گنـدم کیلـویی 1۴۰ هزار ریال اسـت و 
هزینـه تولیـد، تـورم تولید و نـرخ برابری، در تعییـن نرخ خرید گنـدم تاثیر 

دارد کـه ایـن مباحـث لحاظ می شـود
غلامرضـا نـوری قزلجـه افـزود: بر این اسـاس، نـرخ خرید گنـدم میانگین 
از 1۹۰ هـزار ریـال تـا 2۵۰ هـزار ریـال برای گندم سـال آینده مشـخص 

شـد و قیمـت خریـد جـو 1۴۰ هزار ریال تعیین شـده اسـت
وزیـر جهـاد کشـاورزی در سـخنرانی بیـن خطبه هـای نماز جمعـه یازدهم 
از  کشـور  بی نیـازی  گفـت:  سـمنان  امـام)ره(  مسـجد  در  امسـال  آبـان 
واردات گنـدم امنیـت غـذایی ایجـاد می کنـد کـه پشـتوانه بـزرگی بـرای 

اسـت دیپلمـاسی  حـوزه  در  اسـاسی  تصمیم گیری هـای 
وی گفـت: امسـال 12 میلیـون تـن خرید تضمیـنی گندم انجام شـد و نیاز 
بـه واردات گنـدم وجود نـدارد و به همیـن دلیل می توان بـدون دغدغه در 
عرصـه بین الملـل تصمیم گیـری کـرد کـه ایـن موضـوع نشـان از اهمیت 

اسـت غذایی  امنیت 
وزیـر جهـاد کشـاورزی ابراز کـرد: تامین گنـدم و امنیت غذایی پشـتوانه و 
دلگـرمی مسـوولان در عرصه هـای مختلف سیـاسی، اجتمـاعی، اقتصادی 

و دیپلماسی اسـت
گـرانی بـذر گنـدم، بالابـودن دسـتمزد کارگـران، بالابـودن قیمـت کـود 
شیمیـایی، گـرانی حقابـه و پاییـن بـودن قیمـت خریـد تضمیـنی، از جمله 
مشـکلات پیش روی گندم کاران در تامین امنیت غذایی کشـور و معیشـت 
خودشـان اسـت و ایـن مشـکلات در قالـب نشسـت های کارشـناسی بـا 
حضـور کشـاورزان و مسـئولان در کنـار هـم بـا تبـادل نظر رفع می شـود

شـماری از کشـاورزان سـمنانی کـه بخـش وسیـعی از اراضی کشـاورزی 
خود در سـال گذشـته را به کشـت گنـدم اختصاص داده بودنـد، در گفت و 
گـو بـا ایرنـا ابـراز کردند: اگـر قیمـت خریـد تضمینی گنـدم بـا هزینه کرد 

کشـت متناسـب نباشـد، گندم نخواهیم کاشـت
کشـاورزان بـا ذهـنی نگـران می گوینـد: برای کشـت گندم نیاز اسـت چند 
کـود شیمیـایی تقویـتی مخلـوط اسـتفاده شـود کـه قیمت هر یک کیسـه 
۵۰ کیلوگـرمی کـود شیمیـایی بسـته بـه نوعـش بیـش از چهـار تـا پنـج 
میلیـون ریـال اسـت کـه بدون شـک سـال آینـده افزایـش قیمـت خواهد 
داشـت. مهم تـر از همـه این موارد، مسـاله کمبود کارگر کشـاورزی اسـت، 
بیشـتر کارگـران کشـاورزی را اتبـاع خارجی تشـکیل می دهند کـه به طور 
اسـمی هشـت سـاعت کار روزانه حـدود ۶ میلیـون ریال دسـتمزد دریافت 

کننـد کـه در عمـل فقـط ۶ سـاعت کار می کنند
آنـان مـدعی هسـتند: تا زمـانی که قیمـت خرید تضمیـنی گنـدم منصفانه 
نباشـد، اراضی کشـاورزی  خـود را به کشـت گندم اختصـاص نخواهند داد؛ 
چـرا کـه هزینـه کاشـت بسیـار بالا اسـت، چـرا که هر یـک هکتـار زمین 
کشـاورزی کـه گنـدم در آن کاشـته شـود در طول مراحل کاشـت، داشـت 

تـا برداشـت دسـت کم نیازمنـد دسـت کم ۹ بار آبیاری اسـت کـه آبیاری با 
توجـه بـه دبی آب ورودی بـه بیش از 12 سـاعت نیاز دارد

کشـاورزان سـمنان بـا اشـاره بـه افزایـش سرسـام آور و بـدون حسـاب و 
کتـاب حقابـه  کشـاورزی، اظهـار دارنـد: اجاره سـالانه آب بـه ازای هریک 
سـاعت در نقـاط مختلـف سـمنان بسـته بـه شـرایط میانگین بیـش از ۵۰ 
میلیـون ریـال اسـت؛ در حـالی کـه یک هکتـار گندم بسـته به نـوع خاک 

دسـت کم ۹ مرتبـه تـا رسیـدن بـه محصـول به آبیـاری نیـاز دارد
آنـان تاکیـد دارنـد: امسـال گـرانی بـر تمـام بخش هـا اثرگـذار بـود و بـه 
دنبـال گرانی هـا، قیمـت فـروش آب کشـاورزی نیـز افزایـش یافـت و در 
کنـار گـرانی قیمت اجـاره آب، هزینه اجـاره زمین، دسـتمزد کارگر و خرید 
بـذر و کـود شیمیـایی بـر قیمت تمام شـده گندم موثر اسـت. اگـر همه این 
هـا در تعییـن قیمـت خریـد تضمیـنی لحـاظ و متناسـب بـا هزینه کردهـا 

لحـاظ نشـود، امسـال کاشـت گندم توجیـه اقتصـادی نخواهد داشـت
گندمـکاران سـمنانی گفتنـد: تعییـن قیمـت خریـد تضمیـنی متناسـب بـا 
هزینـه کـرد کاشـت گنـدم یـک مطالبه به حـق تمـام گندمکاران اسـت و 
انتظـار می رود دولتمـردان و تصمیم گیـران ایـن مطالبـه گندمـکاران را در 

تصمیم گیـری لحـاظ کننـد
بـه طـور معمـول، سـالانه از میـزان تولیـد و میـزان خرید تضمیـنی گندم 
از کشـاورزان برآوردهـایی انجـام می شـود. سـال 1۴۰۳ با توجـه به میزان 
نـزولات آسـمانی، پیش بیـنی تولیـد گندم در سـمنان حـدود 11۶ هزار تن 

و بـرآورد میـزان خریـد تضمیـنی ایـن محصول حـدود 8۵ هزار تـن بود
بـه گفتـه مدیـرکل غلـه و خدمات بـازرگانی سـمنان خرید گنـدم تضمینی 
از کشـاورزان اسـتان بیـش از چشـم انداز یعنی بـه میزان تولیدشـان حدود 

۹2 هـزار تـن بـود که افزایـشی 22 درصـدی را رقم زد
۹2 هـزار و ۴21 تـن گنـدم در سـال 1۴۰۳ بـه قیمـت پایـه هـر کیلوگرم 
گنـدم طبـق جـدول پـاکی بـا افُـت غیرمفیـد یـک درصـد و افـت مفیـد 
چهاردرصـد، حـدود 1۷۵ هـزار ریـال و ۷۶ هـزار و 1۳ تـن بـه قیمـت هر 
کیلوگـرم 1۵۰ هـزار ریـال در ایـن اسـتان خریـد تضمینی شـد کـه میزان 
خریـد تضمیـنی گنـدم در سـمنان سـال 1۴۰۳ در مقایسـه با مدت مشـابه 
سـال 1۴۰2 افزایـش 22 درصـدی و میـزان تولیـد سـال 1۴۰2 نسـبت به 

سـال 1۴۰1 افزایـش 1۹ درصدی داشـت
عبدالرحیـم تحصیـلی در گفـت و گـو بـا خبرنـگار ایرنـا افـزود: 1۶ هزار و 
۳۳1 میلیـارد و ۵۵۹ میلیـون ریـال بابـت خریـد تضمینی ۹2 هـزار و ۴21 
تـن گنـدم بـه هفت هـزار و ۶۷۰ کشـاورز این اسـتان بابت خریـد تضمینی 

گنـدم پرداخت شـد
وی مدیـرکل غلـه و خدمات بـازرگانی سـمنان بیان کرد: کیفیـت گندم از 
غرب تا شـرق این اسـتان متفاوت اسـت و هرچه به سـمت شـرق اسـتان 
پیش می رویـم کیفیـت گنـدم افزایـش می یابـد و طبـق بررسی هـا گنـدم 
کشـت شـده در غـرب اسـتان سـمنان تـا دامغـان دارای کیفیـت متوسـط 
و در شهرسـتان شـاهرود و میـامی دارای کیفیـت مرغـوب اسـت کـه بـا 
و  برابـری می کنـد  اسـتان های گلسـتان و خوزسـتان  در  کیفیـت گنـدم 
بیشـترین میـزان خریـد تضمینی گندم مربوط به شـرق این اسـتان اسـت

بـه گـزارش ایرنـا، به اذعـان کشـاورزان گران بـودن ابـزار و پیش نیازهای 
لازم بـرای کشـت گنـدم با خریـد تضمیـنی گندم هم خـوانی نـدارد و باید 
قیمـت خریـد تضمیـنی گنـدم به گونـه ای تعیین شـود کـه برای کشـاورز 

توجیه اقتصادی داشـته باشـد
انتظـار می رود دولتمـردان بـا در نظـر گرفتـن هزینه هـای جانـبی و قیمت 
تمـام شـده گنـدم بـر کشـاورز قیمـت خریـد تضمیـنی را تعییـن کننـد و 
یـا در بخـش تامیـن بـذر، کـود شیمیـایی و قیمـت حقابـه کشـاورزی بـا 
گندمـکاران بـه منظـور تامیـن امنیـت غـذایی و خودکفـایی در تولیـد این 

محصـول راهبـردی بیـش از پیـش همـکاری شـود

سـهمیه  گیلان،  کشـاورزی  جهـاد  سـازمان  رئیـس   
ابلاغی اسـتان در طـرح جهـش تولیـد در دیم زارهـا را 
۷۰۰۰ هکتـار دانسـت و گفت: بیش از ۴11 روسـتا در 
اسـتان گیلان تحـت پوشـش این طـرح قـرار گرفتند

بـا  گفت وگـو  در  آبـان   1۵ امـروز،  محمـدی  صالـح 
ایسـنا، با بیان اینکه سـطح زیر کشـت دیم در اسـتان 
گیلان ۷۰ هـزار هکتـار اسـت، اظهار کرد: سـطح زیر 
کشـت گنـدم ۹۹۰۰ هکتـار و سـطح زیـر کشـت جـو 

۵۵۰۰ هکتـار اسـت
تولیـد  اسـتان در طـرح جهـش  ابلاغی  وی سـهمیه 
در دیمزارهـا را ۷۰۰۰ هکتـار دانسـت و اضافـه کـرد: 
ظرفیـت کشـت دیم محصـولاتی همچون گنـدم، جو، 
نخـود، عـدس، گیاهـان علوفـه ای، گیاهـان روغنی و 

گیاهـان دارویی در گیلان وجـود دارد
رئیـس سـازمان جهـاد کشـاورزی گیلان ادامـه داد: 
بـا اجـرای طرح جهـش تولیـد در دیمزارهـا در ۵1۷8 

هکتـار از اراضی دیـم اسـتان، بیش از ۴11 روسـتا در 
اسـتان گیلان تحـت پوشـش ایـن طـرح قـرار گرفتند 
و زمینه مشـارکت 2۷۵۹ کشـاورز فراهم شـده اسـت

محمـدی نفـوذ دانـش در مـزارع، بیمـه محصـولات 
دیمزارهـا،  در  بـه منظـور کاهـش ریسـک محیـطی 
پرداخـت 12.2 میلیـارد ریـال تسـهیلات بـرای خریـد 
ادوات کشـاورزی، اختصـاص 1۹ میلیـارد ریـال اعتبار 
بـرای اجرای طـرح، نظارت بـر اجرای طـرح از طریق 

بکارگیـری بیـش از 12 نفـر از کارشناسـان و مروجین 
را از جملـه نتایـج طـرح دانسـت

وی بـا بیـان اینکـه شـاهد تولیـد 1۳ هـزار و ۶8۴ تن 
میانگیـن  طـور  بـه  و  کشـاورزی  محصـولات  انـواع 
افزایـش 1۵ درصـدی بهـره وری در عملیـات زراعی 
اسـتان گیلان در بخـش دیـم هسـتیم، گفـت: کشـت 
دیـم از اواخـر مهرمـاه آغـاز می شـود و تـا خردادمـاه 

ادامـه دارد

برگزاری دومین رویداد ملی فناورانه کشاورزی دانش بنیان و بهره ور

رشته گرانی ها بر گردن گندمکاران سمنان، سربازان تامین امنیت غذایی

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان عنوان کرد

بیش از 411 روستای گیلان مجری طرح جهش تولید در دیمزارها
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پربازده ترین صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله
درهفته گذشته

رضـــا حـــامـــدی فـــر|
کارشناس بازار|

چهار شنبه ها در مورد پربازده ترین صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله صحبت 
می کنیم. صندوق های قابل معامله انواع مختلفی دارند، قابل معامله مختلط، 
سهامی و با درآمد ثابت. یونیت این صندوق ها در بازار سرمایه معامله می شود 

و این به معنای سرمایه گذاری غیر مستقیم در پرتفوی این صندوق ها است.
صندوق سرمایه گذاری »در اوراق بهادار با درآمد ثابت سام« در هفته گذشته 
با ثبت بازده 1.8۷ درصد بیشترین بازده را در بین این صندوق ها ثبت کرد. 
صندوق¬ سرمایه گذاری »سپید دماوند« با کسب 1.۵۹ درصد بازدهی در رتبه¬ 
دوم پر بازده ترین صندوق های قابل معامله قرار گرفت. رتبه سوم بازدهی صندوق 
قابل معامله هفته گذشته را نیز صندوق »تداوم اطمینان تمدن« با 1.2۵ درصد 

بازدهی کسب کرده است.
برگرفته از سامانه رسام؛ صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری

www.irasam.ir 

ورود و خروج وجه نقد به صندوق های سرمایه گذاری

رضـــا حـــامـــدی فـــر|
کارشناس بازار|

ریال  میلیارد  به طور خالص 1۷2۵۵  در روز یکشنبه 1۴۰۳/۰8/1۳ مجموعا 
صندوق های  کل  به  سرمایه  ورود  شد.  خارج  سرمایه گذاری  صندوق های  از 
سرمایه گذاری در این روز ۶۶821 میلیارد ریال و خروج سرمایه 8۴۰۷۶ میلیارد 
ریال بوده و به طور خالص 1۷2۵۵ میلیارد ریال از آن ها خارج شده است. در 
این میان بیش از صندوق های سرمایه گذاری سهامی و مختلط، این صندوق های 
سرمایه گذاری با درآمدثابت بودند که با ۶۴۰1۶ میلیارد ریال ورودی و ۷۹2۷8 
میلیارد ریال خروجی، بیشترین جریان وجوه نقد را در این روز ثبت کردند و خالص 
خروج سرمایه از این صندوق ها 1۵2۶2 میلیارد ریال بوده است. صندوق های 
سهامی با خالص ورود 1۳۴۰ میلیارد ریال و مختلط نیز با خالص ورود 8 میلیارد 
ریال رو به رو بوده اند. با مقایسه جریان نقد کل صندوق ها در این تاریخ با همین 
روز در سال گذشته، می توان دریافت که در مجموع  صندوق های سرمایه گذاری 
به نسبت همین تاریخ در سال گذشته، ۷۷ درصد به ورودی و همچنین 11۵ 
درصد به خروجی سرمایه شان افزوده شده است. همچنین به طور خالص 12۷۳ 

درصد جریان نقد کمتری نسبت به همین تاریخ در سال گذشته داشته اند.
برگرفته از سامانه رسام؛ صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری

 www.irasam.ir

اطلاعات معاملات بازار بدهی

امروز  بازار  در  بدهی  اوراق  معاملات  ارزش  آبان  ماه 1۴۰۳  معاملات 1۵  در 
1۵،8۴8 میلیارد ریال بوده است. بیشترین افزایش قیمت نسبت به روز معاملاتی 
گذشته را اوراق مشارکت ش اصفهان )مصفها۰۴2( با قیمت ۹۴۰،۵۰۰ ریال 
به میزان ۴.۵ درصد داشت. همچنین، بیشترین کاهش قیمت نسبت به روز 
معاملاتی گذشته را اوراق مشارکت ش اصفهان )مصفها۵12( با قیمت ۹۵۰.۰۰۰ 

ریال و به میزان ۵- درصد داشت. 

 آخرین اخبار و تازه ترین
 تحلیل ها را در سایت جهان اقتصاد 
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ماهواره  تولید  به  اشاره  با  جمهور  رئیس  علمی  معاون 
از  معاونت  این  ویژه  حمایت  بر  کوثر  و  هدهد  های 
شرکت های دانش بنیان و فناور فعال در حوزه فضایی 

تاکید کرد.
علمی،  معاونت  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، حسین 
و  هدهد  ماهواره های  موفق  تزریق  تبریک  با  افشین 
توسط  امروز  بامداد  که  کیلومتری   ۵۰۰ مدار  در  کوثر 
روسیه  وستوچنی  فضایی  پایگاه  از  سایوز  بر  ماهواره 
و  علمی  معاونت  داشت:  اظهار  شدند  پرتاب  فضا  به 
پشتیبانی  خدمات  بر  علاوه  جمهوری  ریاست  فناوری 
و حمایتهای معنوی از شرکت امیدفضا به عنوان یک 
در  مختلف  تسهیلات  اعطای  و  بنیان  دانش  شرکت 
صمت  وزارت  از  برداری  بهره  مجوزهای  اخذ  زمینه 
ساخت  پروژِه  گیری  شکل  ابتدای  از  گمرکی  امور  و 
ماهواره کوثر در این شرکت و در ادامه پروژِه ماهواره 

هدهد از این پروژِه ها حمایت کرده است.
وی خاطرنشان کرد: معاونت علمی در کنار حمایت های 
مالی از پروژِه های ماهواره های کوثر و هدهد در زمینه 
خرید برخی تجهیزات و عقد قرارداد با طرف روس برای 
طریق  از  نیز  مدار  در  ماهواره ها  این  تزریق  و  پرتاب 
بنیان  دانش  مجموعه  با  مسکو  در  فناوری  رایزنی 

امیدفضا همکاری داشته است.
افشین با اشاره به رویکرد جدید حمایتی معاونت علمی 
با  مکاتباتی  مدل جدید  براساس  گفت:  دوره جدید  در 
تصاویر  خرید  پیش  با  تا  شده  انجام  ارتباطات  وزارت 
برنامه ها  این قبیل  از پیشبرد  این ماهواره ها  از  ارسالی 
از  که  هم  فضایی  پروژِه های  بیمه  شود.بحث  حمایت 

فضایی  حوزه  خصوصی  بخش  فعالان  درخواستهای 
است در معاونت علمی در دست پیگیری است.

وی در پایان با اشاره به این که حمایت های معاونت از 
و  دویدن ها  از حرکت ها،  به حمایت  معطوف  این پس 
متخصصان  امروز  موفقیت  اظهارداشت:  تلاش هاست 
ماهواره، حاصل  و ساخت  در حوزه طراحی  ما  فضایی 
این  در  نفس گیر  دویدن های  و  سخت  تلاش  سال ها 
مسیر بوده که مطمئنااً با شکستها و تجارب تلخ فراوانی 

هم همراه بوده است. قطعااً در مسیر موفقیت های بعدی 
هم با دشواری ها و شکست های زیادی مواجه خواهیم 
بود اما نباید فراموش کرد که شرط رسیدن به موفقیت، 
پشتیبانی و همراهی با گام های آرام اما پیوسته ای است 
سایوز  بر  می شود.ماهواره  برداشته  مسیر  این  در  که 
حامل ۵۳ ماهواره از جمله نخستین ماهواره های ساخت 
به  ایران  بنیان(  دانش  )شرکت های  خصوصی  بخش 
سه  امروز  بامداد   2:۴8 ساعت  کوثر،  و  هدهد  نام های 

پایگاه فضایی وستوچنی به فضا  از  آبان ماه  شنبه 1۵ 
پرتاب شد.حسین شهرابی فراهانی، مدیرعامل مجموعه 
مبنای  بر  کرد:  اعلام  پیش  ساعتی  امیدفضا  فضایی 
شواهد  سایر  و  پرتابگر  از  دریافتی  متری  تله  شواهد 
جدایش و تزریق مداری ماهواره های هدهد و کوثر در 
شده  انجام  موفقیت  با  آبان   1۵ امروز  ۷ صبح  ساعت 
کار  پرتابگر  که  است  آن  مفهوم  به  موفقیت  است.این 
خود را به درستی انجام داده است، ضمن آنکه محفظه 
ساخت  که  نیز  کوثر  و  هدهد  ماهواره های  نگهدارنده 
کامل  به طور  ایرانی هستند  دانش بنیان  مجموعه های 
اولین  کوثر  داده اند..ماهواره  انجام  را  خود  وظایف 
محصول فضایی شرکت دانش بنیان امیدفضا است که 
ماهواره  این  شد.  آغاز   1۳۹8 تابستان  در  آن  طراحی 
از  کیلومتری   ۵۰۰ مدار  در  و  دارد  وزن  کیلوگرم   ۳۰
سطح زمین قرار خواهد گرفت. ماهوره کوثر از استاندارد 
کاهش  باعث  که  می کند  پیروی  مکعبی  ماهواره های 
فرآیند ساخت می شود. مأموریت اصلی  زمان و هزینه 
ماهواره کوثر کشاورزی دقیق و نقشه برداری است و 
با   RGB و   NIR طیف  در  دوربین هایی  به  مجهز 

وضوح متوسط ۳.۴۵ متر GSD است.
شرکت  محصولات  از  دیگر  یکی  نیز  هدهد  ماهواره 
دانش بنیان امید فضا است که یک ماهواره با استاندارد 
است.  کیلوگرم   ۴ حدود  وزنی  با  مکعبی  ماهواره های 
ارتفاع مدار این ماهواره نیز ۵۰۰ کیلومتر است. مأموریت 
آن ایجاد بستر اختصاصی ارائه خدمات اینترنت اشیا باند 
باریک می باشد. بیشترین کاربرد خدمات ماهواره هدهد 
و  تدارکات  و  نقل  و  حمل  کشاورزی،  بخش های  در 

محیط زیست خواهد بود.

معاون علمی رئیس جمهور تاکید کرد؛

حمایت ویژه معاونت از دانش بنیان هاي حوزه ماهواره و فضا

سکوهای پرمخاطب خارجی نباید محلی برای اجرای توطئه های دشمن 
باشند

به گفته رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
برخی در فضای مجازی عملیات رسانه ای علیه کشور و مردم اجرا کردند 
تا به خواست دشمن مبنی بر ایجاد رعب و وحشت در جامعه دامن بزنند.

علیرضا منادی سفیدان با بیان اینکه حفظ امنیت روانی هر جامعه ای یک 
اولویت جدی و اساسی در آن جامعه محسوب می شود، گفت: اینکه مقام 
معظم رهبری بارها درباره فضای مجازی صحبت می کنند و تاکید دارند 
داشته  را  به فضای مجازی حساسیت لازم  نسبت  مسئولین کشور  که 
برای تصمیم گیری در حوزه  باید حساسیت ها  نشان  می دهد که  باشند، 

فضای مجازی افزایش یابد.
از  حراست  درباره ضرورت  رهبری  معظم  مقام  به هشدار  اشاره  با  وی 
امنیت روانی در جامعه، افزود: در حوادث اخیر، برخی در فضای مجازی 
به  تا  اجرا کردند  و مردم  علیه کشور  با دروغ پراکنی، عملیات رسانه ای 
خواست دشمن مبنی بر ایجاد رعب و وحشت در جامعه دامن بزنند لذا باید 
در موضوع حکمرانی فضای مجازی نسبت به ضرورت حراست از امنیت 

روانی توجه داشته باشیم.
فضای  در  حکمرانی  اینکه  بیان  با  مجلس،  آموزش  کمیسیون  رئیس 

مجازی یک اقدام عقلایی، منطقی و قابل قبول است تصریح کرد: فضای 
مجازی یک اهدافی دارد و ما باید نسبت به استفاده صحیح از فضای 
نباید اجازه دهیم فضای مجازی که قرار  مجازی، جامعه را آگاه کنیم؛ 
است بشتر پیشرفت، آموزش و رشد جامعه باشد به فضای برای اجرای 

توطئه های دشمن تبدیل شود.
از  برخی  برخی سکوها، گفت:  و  درباره شبکه های فضای مجازی  وی 
این سکوها که در کشور ما دچار برخی محدودیت ها شده اند در بسیاری 
از کشورهای جهان فعال هستند و شرایط و قوانین آن کشورها را نیز 
قبول کرده اند؛ لذا اگر قرار است تصمیمی درباره این سکوها گرفته شود 
باید توجه داشته باشیم که آنها به قوانین کشور ما احترام بگذارند و درباره 
سکوهای  این  که  نباشد  اینطور  و  باشند  پاسخگو  جامعه  روانی  امنیت 
پرمخاطب خارجی به محلی برای اجرای توطئه های دشمن تبدیل شود. 
از مردم خود  این حق ماست که  در حکمرانی فضای مجازی  چرا که 
درمقابل توطئه های دشمن و کسانی که به دنبال ایجاد رعب و وحشت 
هستند، حفاظت کنیم.وی اضافه کرد: جامعه ما باید در بستر فضای مجازی 
آموزش ببنید، نه اینکه فضای مجازی به وسیله دشمن و عوامل دشمن به 
زمینه ای برای ضربات روحی، روانی و اجتماعی علیه مردم ما باشد. وقتی 
فردی اجازه ندارد در فضای حقیقی، امنیت روانی مردم را نادیده بگیرد 

این حق باید برای همه کسانی که می خواهند در فضای مجازی توطئه ای 
علیه سلامت روانی جامعه ایجاد کنند، نیز باید سلب شود.

منادی، مهمترین مسئله اجتماعی کشور را اکنون فضای مجازی دانست 
و با بیان اینکه فضای مجازی نیازمند، حکمرانی معقول و منطقی است، 
گفت: اکنون فضای مجازی به جای آنکه محلی برای آموزش جوانان و 
نوجوانان ما باشد، در برخی موارد تبدیل به مرکز تولید و توزیع محتواهای 
نامناسب شده و این موضوع، امنیت روحی و روانی جامعه ما را تهدید 
می کند.رئیس کمیسیون آموزش مجلس با بیان اینکه فضای مجازی در 
همه کشورهای دنیا ضابطه مند است و اینطور نیست که در برخی کشورها 
فضای مجازی بتواند اقدامی علیه سلامت روانی جامعه انجام دهد، گفت: 
وقتی فضای مجازی رها باشد و حکمرانی قانونمند در فضای مجازی 
انتظار داشت که فضای مجازی علیه سلامت  صورت نگیرد، نمی توان 

روانی مردم نباشد.
منادی در پایان خاطر نشان کرد: مجلس این آمادگی را دارد که برای 
حکمرانی در فضای مجازی با هدف مقابله با توطئه های دشمن و حفاظت 
از امنیت روانی جامعه همکاری کند؛ امیدوار هستیم که با همکاری دولت 
از فضای مجازی  محترم، شرایط فضای مجازی برای استفاده صحیح 

فراهم شود.

علم  پارک  دو  فعالیت  گفت:  علوم  وزیر  نوآوری  و  فناوری  معاون 
نقطه  نیست؛  درست  کارایی  نظر  از  استان ها  برخی  در  فناوری  و 
اشتراکی ندارند و نیازمند هستیم هم راستا با هم، فعالیت داشته باشند

به گزارش خبرگزاری مهر، محمدنبی شهیکی تاش امروز )سه شنبه( 
در نشست روسای پارک های علم و فناوری کشور اظهار داشت: باید 
جهشی در ماده 11 و 12 قانون شکل بگیرد و توجه کنیم زیست بوم 
تهران متفاوت از شهرهای دیگر است و باید در مناطق غیر برخوردار 

جریان سازی کنیم.
وی بیان کرد: هم اکنون ۵۹ پارک فناوری داریم که 1۴۰ هزار نفر 
در آن شاغل هستند و ۹ هزار و ۹8۰ شرکت دانش بنیان، 2۹۷ مرکز 
رشد واحدهای فناور داریم. سوال این است که آیا برونداد این مراکز 
پارک های  از  خیلی  شاهدیم  است؟  نهادی  گسترش  با  متناسب  نیز 
علم و فناوری باید تغییر مسیر داشته باشند و ارتقای کیفی ضرورت 
پیش  را  خود  کارهای  متفاوتی  مدل  با  دستگاهی  پارک های  دارد. 

می برند و باید راهبردهای آنها بازنگری شود.
برخی  فناوری در  پارک علم و  فعالیت دو  تاکید کرد:  شهیکی تاش 
استان ها از نظر کارایی درست نیست؛ نقطه اشتراکی ندارند و نیازمند 
هستیم هم راستا با هم، فعالیت داشته باشند. نرخ رشد و آهنگ رشد 

واحدهای فناور و دانش بنیان نیاز به بازنگری دارد و باید متناسب با 
ظرفیت نهادی بازنگری های لازم انجام شود.

در سه سطح  را  پارک ها  وزیر علوم گفت:  نوآوری  و  فناوری  معاون 
کردیم،  بررسی  ضعیف  صنعتی  و  صنعتی  نیمه  صنعتی،  استان های 
باشیم.  داشته  مسیر  ارتقای  باید  و  نداشتند  خوبی  وضعیت  پارک ها 
پارک فناوری پردیس و شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان دو نماد 

پیشرانه پارک است و نقش آنها در سطح ملی و بین المللی است.
تعریف  پارک ها  برای  تخصصی  ماموریت های  داد:  توضیح  وی 
زیرساخت  توسعه  در  باید  یک  تراز  پارک های  نمونه  برای  کردیم؛ 
فناوری، ایجاد الگوی انتشار فناوری و توسعه، ایجاد مدل مشترک با 
صنعت و بخش های تحقیق و توسعه فعالیت داشته باشند. همچنین 
توسعه  فناوری،  زیرساخت  توسعه  حوزه  در  دو  سطح  پارک های 
باشند.  ارتقای بودجه داشته  باید  نیمه صنعتی  زیرساخت کارگاهی و 
مهم  خیلی  انسانی  منابع  بر  سرمایه گذاری  سه  سطح  پارک های  در 

است و باید کار جدی انجام شود.
معاون وزیر علوم تاکید کرد: باید پایه بودجه در همه پارک ها افزایش 
پیدا کند و در مدل تخصیص منابع نیز توافقاتی داشتیم. در بین ۵۹ 
پارک ماموریت براساس ظرفیت تعریف کردیم و سعی می کنیم منابع 

محدود را به صورت شایسته اختصاص دهیم.
مرتفع  موانع  و  مشکلات  پارک ها  اراضی  حوزه  در  کرد:  بیان  وی 
ماده  همچنین  دادیم.  پارک ها  مدیران  به  را  اختیارات  و  است  شده 
مالیاتی  اعتبار  خصوص  در  که  دانش بنیان  تولید  جهش  قانون   12
است، مهمترین معیار ارزیابی روسای پارک ها است. در این زمینه نیز 
باید زمان و اعتبار ویژه ای به آن اختصاص  وضعیت خوبی ندارند و 

پیدا کند.
با  الگوی کسب و کار پارک دانشگاهی  شهیکی تاش اظهار داشت: 
رشد،  مرکز   2۹۷ میان  از  آمار  طبق  است.  متفاوت  منطقه ای  پارک 
تنها ۴۰ مرکز رشد به صورت تخصصی فعالیت می کنند. مراکز رشد 
در ۴ سطح اولویت بندی می شود و از این به بعد تنها مراکز رشد در 

سطح 1 و 2 حمایت می شوند و بقیه باید منحل شوند.
معاون وزیر علوم تصریح کرد: در حوزه ماده 11 باید جهش معنادار 
شکل بگیرد. و پیگیری مستمر نیازمند است. پارک های علم و فناوری 
باید در هفته پژوهش امسال به صورت جدی و هدفمند فعالیت داشته 
باشند. تهیه اطلس سرمایه گذاری، یکی دیگر از ماموریت پارک ها در 
هفته پژوهش است. باید در زیرمجموعه این اطلس، پروژِه زیرساختی 

مشارکتی تعریف شود.

پرتاب شده در  ماهواره های  به موفقیت  اشاره  با  رئیس سازمان فضایی کشور 
ماه های گذشته از پرتاب ماهواره های جدید داخلی و بین المللی تا پایان سال خبر 

داد.
به گزارش خبرنگار مهر، حسن سالاریه رئیس سازمان فضایی در مراسم پخش 
زنده پرتاب ماهواره های ایرانی هدهد و کوثر اظهار کرد: آرزوی همه محققان 

داشتن کشوری پیشرفته در همه عرصه ها از جمله عرصه فضایی است.
و  بدون حضور  اینکه صنعت فضایی  بر  تاکید  با  ایران  رئیس سازمان فضایی 
اثربخشی بخش خصوصی اساسااً امکان رسیدن به نقطه مطلوب را ندارد، افزود: 
سازمان در همان روزهای اولیه تأسیس این آرزو را داشت روزی سکان صنعت 
فضایی را به بخش خصوصی بدهد. بر این باور هستیم که بخش خصوصی در 

فضای رقابتی با در نظر گرفتن معیارهای بازار باید به این حوزه ورود کند.
سالاریه بیان کرد: دانشگاه ها و پژوهشگاه های زیادی در عرصه فضایی فعالیت 
داشتند و این فعالیت ها مقدمه ای برای ورود بخش خصوصی به این صنعت است. 
بسیاری از دوستانی که در شرکت های دانش بنیان از جمله شرکت امید فضا 
فعالیت دارند، از دل دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی بیرون آمدند. نگاه دولتی به 
صنعت فضایی آن بازدهی و سرعت و جنبه اقتصادی بودن را نمی تواند لحاظ 
کند. اما وقتی بخش خصوصی ورود کرد و ریسک را پذیرفت این انرژِی در همه 

بخش های دیگر ما و جامعه نخبگانی تزریق می شود که سختی ها را در این مسیر 
بپذیرند.وی افزود: کار در حوزه صنعت فضایی سال ها تلاش و شب بیداری و 
سختی کشیدن دارد تا بتواند به مقطعی که آغاز فعالیت اقتصادی مثبت است، 
برسد. اگر پشت صنعت فضایی نگاه اقتصاد محور نباشد، نمی تواند موفق شود و 

این نقطه مشترک همه صنایع ما است.
رئیس سازمان فضایی ایران خاطرنشان کرد: بامداد امروز تلاش بخش خصوصی 
در حوزه فضایی در داخل مدار قرار گرفت و امیدواریم در محل مدنظر تزریق شود 
و انشاالله تا چندین ماه آینده عملکرد ماهواره تست شود و به نقطه ای برسیم که 

گیرنده خدمت از بخش خصوصی باشیم.
سالاریه بیان کرد: مسیر حمایت از بخش خصوصی و واگذاری پروژِه های فضایی 
به ویژه پروژِه هایی که از ریسک منطقی برخوردار باشد را در برنامه های خود داریم 
و موضوعات و پژوهش هایی که در مراکز تحقیقاتی انجام می شود با ریسک های 

بالاتر فعالیت خود را ادامه خواهند داد.
وی با اعلام اینکه بین ۵ تا ۷ پرتاب ماهواره داخلی و بین المللی تا پایان 1۴۰۳ 
خواهیم داشت، اظهار کرد: پرتاب ماهواره های داخلی با پرتابگر سیمرغ و قائم 
خواهد بود. قرار بود یک پرتاب بین المللی اواخر آذر داشته باشیم اما چندین ماه 

تأخیر دارد.

رئیس سازمان فضایی ادامه داد: اگر یک درصد احتمال بدهیم، مسائل فنی ممکن 
است مشکلاتی را در مسیر موفقیت ایجاد کند صبر می کنیم و با آرامش مراحل را 
تست می کنیم.رئیس سازمان فضایی با بیان این مطلب که با بهره برداری از پایگاه 
فضایی چابهار، این پایگاه به مرکز اصلی پرتاب های ایران در آینده تبدیل خواهد 
شد، گفت: مدار خورشیدآهنگ برای ماهواره های سنجشی، از جمله ماهواره های 
کوثر و پارس 1، اهمیت ویژه ای دارد و این مأموریت ها از طریق این مدار قابل 
اجرا هستند و به همین علت پرتاب این ماهواره ها با پرتابگر ایرانی امکان پذیر نبود 
اما پایگاه فضایی چابهار این قابلیت پرتاب ماهواره ها به این مدار را خواهد داشت.

وی با اعلام اینکه پروژِه ماهواره پژوهش 1، پژوهش 2 و پژوهش ۴ تا ماه های 
آینده تکمیل و پرتاب خواهد شد، گفت: مناقصه های این ماهواره ها انجام شده و 

یا در حال انجام است.
سالاریه با اشاره به اینکه اعزام انسان به فضا و مطالعات فضایی بخشی از سند 
راهبردی فضایی ایران است که با حمایت بخش خصوصی و توان داخلی به تحقق 
این اهداف نزدیک تر خواهیم شد، تصریح کرد: قراردادهای متعددی برای طراحی و 
ساخت کپسول های ۵۰۰ و 1۵۰۰ کیلوگرمی برای اعزام انسان به فضا منعقد شده 
است که قرارداد 1۵۰۰ کیلوگرم آن بسته شده و قرارداد کپسول ۵۰۰ کیلوگرم در 

حال بسته شدن است.

رئیس کمیسیون آموزش مجلس:

سکوهاي پرمخاطب خارجی نباید محلی براي اجراي توطئه هاي دشمن باشند

معاون فناوري و نوآوري وزیر علوم:

فعالیت دو پارک علم و فناوري در برخی استان ها درست نیست

رئیس سازمان فضایی ایران:

پرتاب ۵ تا ۷ ماهواره داخلی و بین المللی تا پایان ۱۴۰۳
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معرفی جدیدترین محصولات و خدمات 
بانک ملت در نمایشگاه بورس، بانک و بیمه

جدیدترین محصولات و خدمات بانک ملت در نمایشگاه بورس، بانک و بیمه به 
بازدیدکنندگان از این نمایشگاه معرفی می شود.

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، این بانک و مجموعه شرکت های کسب 
و کاری آن، جدیدترین محصولات و خدمات بانکی و مالی از جمله بانکداری باز 
)بانکیما(، بانکداری ویدیویی، ریال دیجیتال، پرداخت آنلاین خسارت بیمه، تامین 
مالی زنجیره تامین، خدمات ویژه بازار سرمایه به مشتریان حقوقی و جدیدترین 

محصولات اعتباری را در این نمایشگاه معرفی می کنند.
بر اساس این گزارش، مدیران و کارشناسان بانک ملت و خطوط کسب و کار آن از 
جمله بیمه ما، به پرداخت ملت، صرافی ملت، کارگزاری بانک ملت، تامین سرمایه 
بانک ملت و اعتمادگستر وثوق طی ۴ روز )1۴ تا 1۷ آبان ماه( در نمایشگاه کیش 

اینوکس پاسخگوی بازدیدکنندگان هستند.

حضور فعال بیمه کوثر در یازدهمین 
نمایشگاه بین المللی کیش اینوکس 2024

بیمه کوثر با حضور در یازدهمین دوره رویداد کیش اینوکس از تاریخ 1۴ لغایت 1۷ 
آبان ماه میزبان فعالان اقتصادی است.

به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه کوثر، نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، 
بیمه، خصوصی سازی و معرفی فرصت های سرمایه گذاری کشور با عنوان کیش 
اینوکس یکی از بزرگترین رویدادهای اقتصادی کشور است که از 1۴ تا 1۷ آبان ماه 

سال جاری در مرکز نمایشگاه های بین المللی جزیره کیش درحال برگزاری است. 
بیمه کوثر با توجه به اهداف خود در راستای نوآوری، بهینه سازی سبد سرمایه گذاری، 
هوشمندسازی و هم گام با محورهای این رویداد همچون هدایت نقدینگی به بخش 
های مولد اقتصادی و طراحی محصولات نوآورانه در صنعت بیمه و نقش این صنعت 
در ایجاد فضای امن سرمایه گذاری و در مسیر تحقق شعار جهش تولید با مشارکت 

مردم، در این دوره از رویداد حضور دارد. 
بیمه کوثر در ایام برگزاری این نمایشگاه همه روزه از ساعت 1۷ الی 22 در فضایی 

تعاملی پذیرای همه شرکت کنندگان و علاقه مندان حاضر است.

 برگزاری جشنواره قهرمانان آینده 
توسط بیمه دی

شرکت بیمه دی جشنواره قهرمانان آینده را، به مدت یک ماه از روز دانش آموز تا 
روز بیمه برگزار می کند.

مناسب  به  شرکت  این  دی،  بیمه  بین الملل  امور  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
برگزاری  به  اقدام  آذر  تا 1۳  آبان  از 1۳  بیمه،  روز  و  دانش آموز  روز  گرامیداشت 
جشنواره فروش بیمه های زندگی ویژه دانش آموزان با عنوان »قهرمانان آینده« کرده 
است. این طرح با هدف فرهنگ سازی خرید بیمه نامه در این گروه سنی و در راستای 

تشویق ایشان به پس انداز و سرمایه گذاری به اجرا درآمده است.
گفتنی است؛ در پایان مدت برگزاری این جشنواره و در روز بیمه، طی قرعه کشی به 
بیمه شدگان شرکت کننده این طرح که در گروه سنی ۶ تا 18 ساله قرار دارند، به قید 

قرعه ۵ دستگاه تبلت اهدا خواهد شد.
علاقمندان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر در خصوص محصولات زندگی و 
نحوه برگزاری این جشنواره، به سایت شرکت بیمه دی و نمایندگی های این شرکت 

در سراسر شرکت مراجعه کنند.

صندوق سرمایه گذاری دی سهام در بورس 
تهران درج شد

صندوق سرمایه گذاری دی سهام قابل معامله در سهام، با نماد »دی سهام« در 
فهرست نرخ های بازار صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله )ETF( در بورس 

تهران درج شد.
 1۶۳۰۷۹/122 شماره  مجوز  اساس  بر  دی؛  بانک  روابط عمومی  گزارش    به 
مورخ ۰2/۰8/1۴۰۳ سازمان بورس و اوراق بهادار مبنی بر تغییر ساختار صندوق 
سرمایه گذاری دی سهام از صدور و ابطال به قابل معامله، از تاریخ 12/۰8/1۴۰۳ 
صندوق سرمایه گذاری دی سهام قابل معامله در سهام، با نماد »دی سهام« در 
فهرست نرخ های بازار صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس تهران درج 

شد .
این صندوق حداکثر 2۵۰.۰۰۰.۰۰۰ واحد سرمایه گذاری خواهد داشت که تعداد 

2۴۹.۰۰۰.۰۰۰ واحد آن به عنوان واحدهای عادی است.
پذیر  و ستد  داد   )ETF( معامله  قابل  ویژگی صندوق سرمایه گذاری  مهم ترین 
بودن آن است. خرید و فروش واحدهای عادی آن از طریق پنل کارگزاری ها انجام 
می شود. یعنی همانند سهام عادی می توان با جستجوی نماد صندوق مورد نظر، در 
طول مدت ساعات فعالیت بازار، به صورت آنلاین اقدام به خرید و فروش آن کرد.

گزارش سرمایه انسانی بانک سامان منتشر 
می شود

نخستین گزارش سرمایه انسانی بانک سامان به زودی منتشر و در اختیار عموم قرار 
خواهد گرفت.

به گزارش سامان رسانه، بانک سامان با تهیه گزارشی از فرآیندهای سرمایه انسانی 
در این بانک، به معرفی عملکرد و اقدامات خود در حوزه HR پرداخت.در این 
گزارش که بانک سامان به زودی از آن رونمایی خواهد کرد، این بانک کوشیده 
اقدامات مهم خود را به عنوان یک الگوی موفق ایرانی در حوزه برند کارفرمایی 
به مخاطبان داخلی و خارجی معرفی کند. همچنین هدف دیگر بانک سامان از 
انتشار این گزارش، آشنایی با محیط کار در بانک سامان برای کارجویان و همچنین 
اشتراک تجربه و دانش با متخصصان حوزه سرمایه انسانی است.گزارش سالانه 
سرمایه انسانی 2۰2۳-2۰2۴ بانک سامان، با عنوان »سفر الماس: در جستجوی 
گنج پنهان«، یک گزارش نوآورانه و مبتنی بر داستان است.این گزارش که با تکیه 
بر فرهنگ اصیل ایرانی و ترکیب آن با جهان مدرن تهیه شده و به صورت تعاملی 
در اختیار مخاطبان قرار خواهد گرفت، به زودی طی مراسمی توسط مدیران ارشد 

بانک سامان رونمایی خواهد شد.

بر اساس سیاست های کلان بانک از ابتدای سال 1۴۰۰ 
خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  با  قبولی  قابل  همکاری 

آغاز شده است.
دکتر  قرض الحسنه،  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
دکتر  حیات،  بنیاد  مقام  قائم  صفری«  »هدایت 
»حمیدرضا قریشی« مدیرعامل صندوق تضمین اشتغال 
کمیته امداد امام خمینی)ره(، دکتر »مرتضی موصلی« 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( با »بهزاد شمس 
ایران در  الدینی« مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر 

استان فارس دیدار کردند.
حیات  بنیاد  قائم مقام  »هدایت صفری«،  دیدار  این  در 
معظم  مقام  فرمایشات  تکریم  راستای  در  کرد:  بیان 
رهبری)مدظله العالی( و با هدف ایجاد امید و کارآفرینی 
مجموعه  زیر  خانواده های  توانمندسازی  به  کمک  و 
ایجاد  برنامه هایی جهت  خمینی)ره(،  امام  امداد  کمیته 
اشتغال از سال گذشته در سطح کشور آغاز شده است.

بانک  همراهی  و  همکاری  از  قدردانی  ضمن  وی 
رتبه  گفت:  فارس  استان  در  ایران  مهر  قرض الحسنه 
نخست این بانک در برخی از شاخص ها همواره مورد 

تقدیر بوده است.
منظور حمایت  به  اظهار داشت:  بنیاد حیات  مقام  قائم 
بانکی،  تسهیلات  دریافت  جهت  مردم  از  همراهی  و 
صندوق »تضمین اشتغال« به عنوان حامی افرادی که 
سهمیه  که  شده  راه اندازی  هستند،  بانکی  فاقد ضامن 

استان فارس در این طرح 2۰۰ مددجو خواهد بود.

در  استحقاق سنجی  و  اهلیت سنجی  داد:  ادامه  صفری 
این فرآیند از اهمیت بالایی برخوردار است و پرداخت 
را  فرصتی  صندوق،  این  حمایت  با  ضامن  بدون  وام 
نیازمند  افراد  اولویت  با  مالی  منابع  از  استفاده  برای 

فراهم می کند.
مدیرعامل  قریشی«،  »حمیدرضا  دکتر  دیدار  این  در 
خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  اشتغال  تضمین  صندوق 

مهر  الحسنه  قرض  بانک  همکاری  از  تقدیر  ضمن 
ایران در استان فارس گفت: صندوق تضمین اشتغال با 
مصوبه هیأت وزیران در دولت سیزدهم تأسیس و بعد از 
مذاکرات با بانک ها جهت عقد تفاهم نامه آمادگی دارد.

قریشی با بیان اینکه همکاری بانک قرض الحسنه مهر 
ایران با صندوق تضمین اشتغال قابل تقدیر است، افزود: 
بانک قرض الحسنه مهر ایران اولین بانکی بوده که در 

این طرح و در راستای حمایت حداکثری از جامعه هدف 
کرده  منعقد  تفاهم نامه   خمینی)ره(،  امام  امداد  کمیته 

است.
مدیرعامل صندوق تضمین اشتغال کمیته امداد استان 
زنان  برای  صندوق  این  تضمین  اولویت  کرد:  عنوان 
دریافت  برای  ضامنی  هیچ  که  بوده  خانوار  سرپرست 
تسهیلات ندارند و پس از بررسی و تأیید نهایی توسط 

صندوق، به بانک معرفی می شوند.
امداد فارس  دکتر »مرتضی موصلی«، مدیرکل کمیته 
در  بانک  عملکرد  از  قدردانی  دیدار ضمن  این  در  نیز 
قرض الحسنه  بانک  عملکرد  کرد:  بیان  اخیر  سال های 
ویژه  نگاه  از  نشان  تا کنون  از سال 1۴۰۰  ایران  مهر 
نبود  صورت  در  و  بوده  بخش  این  به  استان  مدیریت 
به  شایسته ای  خدمات  نمی توانستیم  تفکری،  چنین 

مددجویان ارائه دهیم.
مدیر  شمس الدینی«،  »بهزاد  صمیمی  دیدار  این  در 
فارس  استان  در  ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک  شعب 
ابتدای  از  بانک  کلان  های  سیاست  اساس  بر  گفت: 
آغاز  امداد  کمیته  با  قبولی  قابل  سال 1۴۰۰ همکاری 
شده و کارکنان استان به صورت جهادی و با همتی بالا 

نسبت به معرفی شدگان، خدمات ارائه دادند.
شمس الدینی در پایان سخنانش بیان کرد: امیدوارم با 
انجام اقدامات خداپسندانه و خیرخواهانه در تسهیل گری 
و حمایت از افراد معرفی شده از سمت کمیته امداد امام 

خمینی)ره(، توشه ای برای آخرت داشته باشیم.

تسهیل در پرداخت وام به معرفی شدگان از سوي کمیته امداد

ارائه  در  توسعه همکاری  با هدف  ایران   بانک صادرات 
خدمات نوین مالی و بانکی با کارگزاری آگاه تفاهم نامه 

همکاری امضا کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، همزمان با 
آغاز یازدهمین نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، بیمه، 
سرمایه گذاری  فرصت های  معرفی  و  خصوصی سازی 
بانک  همکاری  توسعه  تفاهم نامه  کیش،  جزیره  در 
و  مرادی  یاسر  توسط  آگاه  کارگزاری  با  ایران  صادرات 
و همچنین  بانک  هیئت مدیره  اعضای  اقبالی راد  مهدی 

آگاه  مالی  گروه  مدیرعامل  یزدی،  سرافراز  محمدرضا 
امضا  به  آگاه  سبدگردانی  مدیرعامل  ابراهیمی،  بهراد  و  
انواع خدمات مالی  ارائه  رسید.بر اساس این تفاهم نامه، 
گشایش  ریالی،  و  ارزی  تسهیلات  سرمایه گذاری،  و 
برات  ضمانت نامه،  انواع  صدور  اسنادی،  اعتبارات 
الکترونیک، پذیرش رکن ضامن در صدور اوراق صکوک 
امکان  فراهم سازی  و  باز  بانکداری  خدمات  گام،  و 
چک  خدمات  ارائه  و  وجوه  مدیریت  برای  دسترسی 
توثیق  سامانه  خدمات  از   استفاده  )چکنو(،  الکترونیک 

نوین  فنآوری های  سایر  و  )ست(  دارایی  الکترونیکی 
بانکی، از جمله موارد مورد توجه در این تفاهم نامه است

اعضای   2۰2۴ اینوکس  کیش  روز  نخستین  در 
با  ایران  صادرات  بانک  ارشد  مدیران  و  هیئت مدیره 
بورس  البرز،  بیمه  آگاه،  کارگزاری  شرکت های  مدیران 
کالا و بیمه تجارت نو دیدار و بر استفاده از ظرفیت های 
برای  بانکی  و  مالی  محصولات  و  نوین  فناوری های 
و  پول  بازار  در  همکاری  سطح  ارتقای  و   هم افزایی 

سرمایه تأکید کردند.

سعید ملکی توتونچی عضو هیات مدیره در رأس هیاتی به همراه عباس شوقانی 
معاون راهبری شعب و توسعه کسب و کار و عباس خبازی مدیر امور راهبری 

شعب به استان خوزستان سفر نمودند.
به گزارش روابط عمومی بانک صنعت و معدن، ملکی توتونچی و هیات همراه وی 
در این سفر از واحد تولید خمیر و کاغذ شرکت دیبای شوشتر که با مشارکت بانک 

در شرف راه اندازی است، بازدید نمود.
واحد تولیدی دیبای شوشتر با هدف استفاده از باگاس استخراج شده از کارخانجات 
نیشکر تاسیس شده است. در این راستا فاز دوم کارخانه دیبای شوشتر جهت تولید 

خمیر کاغذ با پیشرفت ۷۰ درصدی در حال بهره برداری است که می تواند علاوه بر 
تولید مواد اولیه موردنیاز خط کاغذسازی خود، زمینه فروش این محصول در داخل 
و خارج کشور را نیز فراهم کند.همچنین در این سفر واحد کلر آلکالی پتروشیمی 
شوشتر نیز که با سرمایه گذاری 1۵ میلیون یورویی این بانک به بهره برداری 

رسیده، مورد بازدید قرار گرفت.
این شرکت کلر آلکالی، فعالیت خود را در سال 1۳۹۹ در تولید طیف گسترده ای 
از محصولات شامل کلر مایع، سود کاستیک پرک، سود کاستیک مایع و اسید 
کلریدریک آغاز نموده و محصولات این شرکت در صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، 

نیروگاه ها، پالایشگاه ها، شرکت های حفاری، صنایع شیمیایی، صنایع غذایی، 
شوینده و بهداشتی، آب و فاضلاب، رنگ و رزین و کاغذ  و پالپ کاربرد زیادی 
دارند. این مجموعه قابلیت تأمین نیاز مشتریان منطقه و استان های جنوبی و غربی 
کشور را دارد.عضو هیات مدیره بانک صنعت و معدن به اتفاق هیات همراه در 
ادامه ضمن بازدید از شعبه اهواز و بررسی مشکلات ساختمان این شعبه، نشستی با 
کارکنان شعبه یادشده برگزار و ضمن بررسی آخرین وضعیت عملکرد شعبه و ارائه 
رهنمودهائی به منظور بهبود و ارتقای شاخص های عملکردی و افزایش رضایت 

مشتریان، به دیدار و گفتگوی صمیمانه با آنان پرداختند.

آیین رونمایی از چهار سامانه فناورانه حوزه مدیریت مالی بانک توسعه صادرات 
ایران در یازدهمین نمایشگاه صنعت بورس، بانک، بیمه، خصوصی سازی و فرصت 

های سرمایه گذاری کیش اینوکس2۰2۴، برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، در آیین یاد شده که در 
غرفه این بانک برگزار شد، حجت اله صیدی مدیرعامل سازمان بورس و اوراق 
بهادار، نرگس نجفی، عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران و امیر مرادی 

مدیرعامل شرکت تامین سرمایه تمدن حضور یافتند.
نرگس نجفی در این مراسم با تاکید بر اینکه یکی از اهداف بانک، طراحی برنامه 

های نوآورانه برای تسهیل ارایه خدمات به مشتریان است، گفت: خوشبختانه بانک 
توسعه صادرات ایران با بهره مندی از نیروی انسانی متخصص در شرکت تامین 
سرمایه تمدن، توانسته است سطح خدمات مالی را ارتقا و فرایندهای سرمایه 
گذاری را بهبود ببخشد.وی با بیان اینکه امروزه مطالبه مشتریان از سیستم بانکی 
نسبت به گذشته متفاوت است، افزود: بانک توسعه صادرات ایران به نیاز مشتریان 
به بانکداری الکترونیک و هوشمند واقف است و از همه توان و ظرفیت خود و 
شرکت های تابعه برای دستیابی به شکل ایده آلی از بانکداری هوشمند استفاده 
می کند.عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران ضمن تبریک به همکاران 

و تشکر از شرکت تامین سرمایه تمدن برای طراحی سامانه های مذکور، اذعان 
داشت: تمرکز پیشتازی در بازار پولی در گرو برخورداری از تکنولوژِی های مالی 
پیشرفته است؛ شرکت تامین سرمایه تمدن نشان داده که تخصص و دانش لازم 

برای تحقق اهداف بانکداری الکترونیک را دارد.
گفتنی است این محصولات شامل» سامانه سبدگردانی اختصاصی«، »سامانه 
صحرا  معاملاتی  کالا«،»سامانه  آتی  معاملات  گروهی«،»سامانه  پرداخت 
پرو«،»سامانه پرداخت گروهی« می شود که با هدف بهبود زیرساخت های مالی 

و سامانه های معاملاتی طراحی شده اند.

بانک تجارت به همراه هلدینگ مالی خود ازجمله شرکت 
اینوکس  کیش  برگزاری  حامی  به عنوان  تجارت نو،  بیمه 
و  بیمه  بانک،  بورس،  نمایشگاه  در  فعال  باحضور   2۰2۴
خصوصی سازی در جزیره کیش، جدیدترین خدمات بانکی 
و مالی خود را برای فعالان اقتصادی کشور معرفی می کند.

به گزارش خبرنگار مدیریت روابط عمومی و ارتقای سرمایه 
اجتماعی بانک تجارت، گروه شرکت های تخصصی بانک 
تجارت شامل شرکت های بیمه تجارت نو، کارگزاری بانک 
تجارت، مولدسازی و مدیریت دارایی تجارت، چابک تجارت 
حوزه  متخصصان  کنار  در  کاردان  سرمایه  تأمین  و  آسیا 

کسب وکار این بانک، در اولین روز برگزاری رویداد کیش 
اینوکس 2۰2۴ پذیرای مدیران و فعالان اقتصادی بود.

دکتر سیدجواد جهرمی، »مدیرعامل شرکت بورس کالای 
امین سهل البیع »معاون مدیرعامل شرکت  ایران«، دکتر 
سرمایه گذاری کارآمد«، دکتر علی رستمی، »مجری طرح 
راه اندازی شرکت توسعه زنجیره مس ایران«، دکتر مهدی 
کاردان«،  سرمایه  تأمین  هیأت مدیره  »رییس  کرباسیان، 
مدیران  اکسین«،  فولاد  »مدیرمالی  پرویزیان  مهندس 
شرکت های فولاد مبارکه و سبدگردان کوروش و تعدادی 
از فعالان اقتصادی کشور با حضور در غرفه بانک تجارت با 

آخرین خدمات این بانک آشنا شدند.
مالی  تأمین  بر  مبتنی  خدمات  بامعرفی  تجارت  بانک 
زنجیره ای و محصولات »نو« از جمله تأمین نو، کسب نو، 
شرکت های  خدمات  و  کشت نو  و  صنف نو  کالانو، 

زیرمجموعه، حضوری فعال در این رویداد دارد.
و  بیمه  بانک،  بورس،  بین المللی  نمایشگاه  یازدهمین 
خصوصی سازی KishINVEX(( از 1۴ الی 1۷ آبان ماه 
در جزیره کیش برگزار می شود و غرفه بانک تجارت پذیرای 
صنعت  دستاوردهای  آخرین  با  آشنایی  به  علاقمندان 

بانکداری کشور است.

تامین مالی شرکت کیمیا صنایع  ایران برای  بانک ملی      
گذاری خاص  ویژه سرمایه  دار  مدت  سپرده  گواهی  دالاهو، 

منتشر می کند.
تامین مالی شرکت »کیمیا صنایع دالاهو« توسط بانک ملی 
دار ویژه سرمایه گذاری  انتشار گواهی سپرده مدت  با  ایران 

خاص
موافقت  پی  در  ایران،  ملی  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
بانک مرکزی برای انتشار گواهی سپرده مدت دار ویژه سرمایه 
گذاری خاص شرکت »کیمیا صنایع دالاهو« به مبلغ 2۰ هزار 
میلیارد ریال توسط بانک ملی ایران، این بانک پس از بررسی 
بر  مبنی  دولت  های  سیاست  اجرای  راستای  در  لازم  های 
حمایت از واحدهای تولیدی، با تامین مالی واحد ایجادی تولید 
این شرکت به  با گریدهای ٔٔٔٔ و ٔٔٔٔ  استایرن  پلی 
مبلغ 1۶ هزار و ۹۰۰ میلیارد ریال از محل جذب منابع گواهی 

موافقت کرد.
آن 2۵  الحساب  علی  نرخ سود  گواهی سه سال،  این  مدت 
درصد، نرخ سود بازخرید نیز 1۵ درصد و مقاطع پرداخت سود 

علی الحساب هم  سه ماهه پیش بینی شده است.
بانک و  از آن  نهایی  اخذ مجوز  به  تامین مالی مشروط  این 
برقراری ارتباط با »سامانه سیما« در قبال ۵ از اصل و سود 
از  ارزنده شهری 2۵  غیرمنقول  وثیقه  گواهی سپرده خاص، 
انتخاب  گروه  سهام   ، خاص  سپرده  گواهی  سود  و  اصل 
از اصل و سود گواهی سپرده خاص، عرصه  الکترونیک 1۰ 
و اعیان کارخانه سپید مطهر انتخاب و الباقی تضمینات مورد 
بانک به ضمانت مدیران شرکت گروه توسعه سرمایه  قبول 
گذاری انتخاب انجام می شود.گفتنی است تضامین کافی و 
مالی شرکت  تامین  ایران جهت  ملی  بانک  از سوی  قانونی 

کیمیا صنایع دالاهو، پیش بینی شده است.

در اولین روز برگزاري اینوکس ۲۰۲۴

بانک صادرات ایران با کارگزاري آگاه تفاهم نامه همکاري امضا کرد

بازدید عضو هیات مدیره بانک صنعت و معدن و هیات همراه از چندین طرح در استان خوزستان

در اولین روز از نمایشگاه کیش اینوکس ۲۰۲۴:

چهار محصول نوآورانه شرکت تامین سرمایه تمدن رونمایی شد

با حضور پرشور فعالان بازار سرمایه و صنایع مختلف کشور در غرفه بانک تجارت؛

هلدینگ بانک تجارت، تفاوت ها را در کیش اینوکس ۲۰۲۴ رقم می زند

تامین مالی شرکت »کیمیا صنایع دالاهو« توسط بانک ملی ایران با انتشار گواهی سپرده مدت 
دار ویژه سرمایه گذاري خاص
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و  آشنا  بسیار  نام  و موتورسیکلت  هوندا در صنایع خودرو 
محصولات  صاحب نام  کمپانی  این  است.  خوش آوازه ای 

بسیار باکیفیتی تولید می کند.
از  جهانی  بازار  در  که  هوندا  کمپانی  محصولات  از  یکی 
جایگاه بسیار ویژه ای برخوردار است، CR-V است. این 
خودرو در کلاس اس یووی کراس اوورهای کامپکت قرار 
توانست  میلادی  جاری  سال  و  گذشته  سال  و  می گیرد 
بازار  در  حاضر  خودروهای  پرفروش ترین  از  به یکی 
نسل   CR-V اساس  این  بر  تبدیل شود.  ایالات متحده 
ششم را باید یکی از محبوب ترین و جذاب ترین خودروهای 

بازار جهانی دانست.
کمپانی هوندا از سال 1۹۹۵ میلادی تا به امروز اس یووی 
کراس اوور کامپکت خود را با نام CR-V به بازار عرضه 
کرده است. این بلندقامت جسور ژِاپنی در اواخر سال 2۰22 

میلادی دستخوش تغییرات طراحان هوندا قرار گرفت.
به جهان   RS به  موسوم  آن  ششم  نسل  اساس  این  بر 
معرفی شد. کمپانی هوندا در ابتدای سال 2۰2۳ میلادی 
رساند.  مشتریانش  به دست  را  ششم  نسل   CR-V
تغییرات طراحی هوندا در این خودرو محبوب بسیار جالب 

توجه بود.
 ۴۵۷ و  هزار   ۳۶1 میلادی   2۰2۳ سال  اواخر  تا  ابتدا  از 
اکتبر،  اواخر  تا  میلادی  جاری  سال  ابتدای  از  و  دستگاه 
باکیفیت  بلندقامت  این  از  دستگاه   ۹۹۰ و  هزار   ۳28
سامورایی به فروش رسیده است. این اعداد به خوبی نشان 
می دهند که هوندا CR-V جزو پرفروش ترین بلندقامتان 
بازار جهانی است. استفاده از زبان جدید طراحی هوندا در 
این خودرو، یکی از عوامل استقبال خریداران از آن است.

به اصطلاح   تناسبات  بر  مبتنی  هوندا  طراحی  جدید  زبان 
پخته تر و استفاده از الِمِان هایی است که چاشنی و هیجان 
بیشتری را به طراحی بدنه می بخشند. با نگاهی به پروفیل 
خط  یک  از  استفاده  شاهد  ششم  نسل   CR-V هوندا 
افقی تیز در کنار مجموعه ای از سطوح تخت هستیم. این 
ویژگی ها در کنار استفاده از رینگ های 18 و 1۹ اینچی، 

پرستیژ جذاب و موقری به این خودرو می بخشد.
رشد  شاهد  پنجم  به نسل  نسبت  ششم  نسل  در  اگرچه 
زبان  الِمِان های  به لطف  اما  هستیم،  خودرو  این  ابعادی 
جدید طراحی هوندا، یک خودرو اسپرت و زیبا پیش روی 
ماست. در نمای جلو، چراغ های کشیده و باریک به چشم 
می خورد که قسمت بالایی آن با LED نواری و قسمت 

اصلی با کریستال سه گانه همراه است.
هوندا  جدید  به سبک  ضلعی   ۶ جلوپنجره  یک  همچنین 
برای این خودرو طراحی شده که در کنار خطوط تیز روی 
کاپوت، چهره پویا و تهاجمی به این بلندقامت سامورایی 

می بخشد.

در  هوندا  آشنا  کماکان شاهد طراحی  نیز  نمای عقب  در 
 LED با گرافیک  CR-V هستیم. چراغ های عمودی 
در این نما به چشم می خورد که یک شکل باریک در ادامه 
آن طراحی شده است. این ویژگی ها در کنار حجم پردازی 
این  به  چشم نوازی  و  زیبا  نمای  بخش،  این  در  خاص 
بلندقامت سامورایی می بخشد. اضافه شدن اسپویلر الحاقی 
روی در صندوق عقب و اگزوزها در طرفین سپر، چاشنی 

اسپرت بیشتری به این خودرو می دهد.
 ،LED به  مزین  برآمده  چراغ های  طراحی  طرفی  از 
این خودرو داده است. نکته بسیار  به  نمای بسیار جذابی 
 ،CR-V اسپرت  خارجی  طراحی  درباره  دیگر  مهم 
کیفیت رنگ بالای آن است. رنگ این خودرو که نسبت 
همین  و  دارد  بالاتری  کیفیت  خود  از  قبل  به نسل های 
سامورایی  بلندقامت  این  دوچندان  جذابیت  سبب  مساله 

می شود.
با قرارگیری در پشت فرمان هوندا CR-V 2۰2۴ شاهد 
 1۰ کلاستر  هستیم.  ساده ای  و  مینیمال  طراحی  سبک 
اینچی   ۷ نمایشگر  و یک  راننده  مقابل  دیجیتالی  اینچی 
)در نسخه فول آپشن ۹ اینچی افقی( در بخش میانی برای 
سیستم اطلاعات-سرگرمی کابین مدرنی ایجاد می کنند. 
منحصربه فرد  سراسری  دریچه های  طراحی  همچنین 
لانه زنبوری شکل در کنار پنل تنظیم سیستم تهویه مطبوع 
که دارای سه دکمه روتاری است، طراحی کلاسیک را در 

اوج مدرن بودن به نمایش می گذارد.
هوندا،  به سبک  اسپرت  شاخه  سه  غربیلک فرمان  طراحی 
قرارگیری پدال های شیفتر پشت آن، دسته دنده اسپرت با 

طراحی نسل جدید و صندلی های ارگونومیک هوندا، حس 
هیجان بیشتری را در زمان رانندگی به سرنشین این خودرو 
محوری  فاصله  به لطف  که  نماند  ناگفته  می کند.  منتقل 
2۷۰۰ میلی متری، طول ۴۷۰۰ میلی متری، عرض 18۶۶ 
میلی متری و قامت 1۶8۵ میلی متری ، فضای جادارتر و 

راحت تری برای سرنشینان ایجاد شده است.
 Soft نرم  پلاستیک  از  گرفتن  بهره  دیگر  سوی  از 
دری ها  رو  آن،  بالای  قسمت  داشبورد،  برای   Touch
و استفاده از چرم باکیفیت برای صندلی ها، کیفیت نهایی 
طراحی  است  به ذکر  لازم  می بخشد.  ارتقا  را  خودرو  این 
نورپردازی  برای  نواری  های   LED و  پانورامیک  سقف 
چشم نوازی  و  زیبا  جلوه  خودرو  این  داخلی  به فضای 
آینه ها روی در، زاویه  می دهد. همچنین نحوه قرارگیری 
بیشتر ستون A و زاویه نسبتا زیاد ستون D سبب شده 
است فضای دید بهتری در اختیار راننده قرار گیرد و در این 

خودرو نقاط کور چندان زیادی وجود ندارد.
از  بلندبالایی  فهرست   CR-V برای  هوندا  کمپانی 

امکانات رفاهی و ایمنی به روز را در نظر گرفته است.
)دارای  ایربگ   8 به  می توان  امکانات  این  مهم ترین  از 
دو ایربگ زانویی جلو( و در نسخه فول آپشن 1۰ ایربگ 
)دارای ایربگ های میانی سرنشینان(، کروزکنترل تطبیقی، 
پیشرفته  ترمز اضطراری خودکار، سیستم کمکی  سیستم 
رانندگی منطبق بر سطح 2.۵ خودران، سیستم پیشگیری 
باران،  سنسور  پارک،  سنسور  عقب،  و  جلو  از  برخورد  از 
نور، سیستم فوق هوشمند کمکی پارک، سیستم  سنسور 
هشدار انحراف از مسیر، سیستم هوشمند پایش نقاط کور 

در  حرکت  کمکی  سیستم  عابرپیاده،  شناسایی  به همراه 
دوربین  سرپایینی،  در  حرکت  کنترل  سیستم  سربالایی، 
سه  به صورت  خودرو  دادن  نشان  قابلیت  با  درجه   ۳۶۰
به صورت  خودرو  نور  شدن  )روشن  لایت  اتو  بعدی، 
با  دوگانه  تهویه مطبوع  سیستم  اتوهلد،  اتوماتیک(، 
کانال های مجزا برای سرنشینان عقب، گرم کن و سردکن 
به وسیله  داخلی  نورپردازی  پانورامیک،  سقف  صندلی ها، 
LED های نواری، سیستم صوتی Bose پریمیویم با 
12 بلندگو و خروجی USB-C، شارژِر وایرلس گوشی 
هوشمند، سیستم اطلاعات-سرگرمی مجهز به اپل کارپلی 

و اندروید اتو و... اشاره کرد.
هوندا CR-V با پیشرانه های بنزینی و هیبرید، پلاگین-
شده  عرضه  به بازار  )هیدروژِن(  سوختی  پیل  و  هیبرید 
است. در قوی ترین نسخه، این بلندقامت جسور سامورایی 
به فناوری  مزین  لیتری   2 خطی  سیلندر   ۴ موتور  یک  از 
 1۴8 می تواند  حداکثر  که  می برد  بهره   i-VTEC
آرپی ام )دور در دقیقه(  را در دور ۶1۰۰  اسب بخار قدرت 
و حداکثر 188 نیوتون متر گشتاور را در دور ۴۵۰۰ آرپی ام 
الکتریکی  موتور  یک  نصب  با  همچنین  آورد.  به ارمغان 
می تواند  پیشرانه  این  دائم،  مغناطیس  سنکرون  نوع  از 
تولید  گشتاور  نیوتون متر   ۳۳۵ و  قدرت  اسب بخار   181
از  ثانیه ای  این قدرت و گشتاور به خوبی شتاب 8.۷  کند. 
برای  را  برساعت  کیلومتر   1۰۰ سرعت  تا  سکون  حالت 
 e-CVT این خودرو فراهم می کند. همچنین گیربکس
وظیفه انتقال قدرت و گشتاور به هرچهار چرخ را برعهده 
دارد. از سوی دیگر پیشرانه هیبرید این خودرو توانسته در 
سال 2۰2۳ میلادی به عنوان یکی از بهترین پیشرانه های 

هیبرید سال معرفی شود.
سیستم  از  استفاده  به لطف  هوندا  کمپانی  مهندسان 
آلومینیوم  جنس  از  دوبل  طبق های  با  تعلیق مک فرسون 
)پنج  فایولینک  سیستم  از  بهره گیری  و  جلو  محور  در 
سواری  عقب،  محور  در  پیچشی  فنرهای  با  اتصالی( 
این خودرو فراهم  برای سرنشینان  باکیفیتی  نرم و  بسیار 
کرده اند. همچنین تایرهایی با سایز 2۳۵/۵۵ با رینگ های 
یا  هیبرید  تورینگ  اسپرت  نسخه  در  آلیاژِی  اینچی   1۹
تایرهایی با سایز 2۳۵/۶۰ با رینگ های 18 اینچی آلیاژِی 
در نسخه اسپرت هیبرید، در کیفیت سواری بسیار اثرگذار 
هستند. به لطف مرکز ثقل نسبتا پایین و توزیع وزن، میان 
دو محور جلو و عقب، خودرو کمی به  بیش فرمانی نزدیک 
به خوبی  ایراد  این  الکتریکی  فرمان  ساختار  با  که  شده 

مرتفع شده است.
کمپانی هوندا مدل CR-V نسخه اسپرت هیبرید را در 
با قیمت ۳۶ هزار و 12۰ دلار عرضه  ایالات متحده  بازار 

کرده است.

»CR-V«؛ سامورایی پرفروش بازار آمریکا اخبار

 چهار عامل تنزل خودروسازی ایران
 در رده  بندی جهانی تولید

ــود ببخشــد و از رده 1۹  ــد خــود را بهب ــران توانســت تولی در ســال 2۰22 ای
ــه  ــوز فاصل ــا هن ــد ام ــدا کن ــت پی ــانی دس ــانزدهم جه ــه رده ش ــانی ب جه
ــای 2۰1۰ و 2۰11 دارد ــال ه ــود در س ــم خ ــگاه سیزده ــا جای ــاداری ب معن

ــو  ــت؛ از یک س ــته ای اس ــهی و میان رش ــتی چندوج ــودرو، صنع ــت خ صنع
ــم از  ــف اع ــت مختل ــوژِی ۶۰ صنع ــه ای از تکنول ــودرو مجموع در ســاخت خ
ــرق،  ــک ب ــه، الکترومکانی ــه، عایق شیش ــایی، پارچ ــتیک، شیمی ــزی، پلاس فل
الکترونیــک، متالــوژِی و... فعالیــت می کننــد. ازســوی دیگر رشــته های 
طــراحی، مدیریــت و اقتصــاد نیــز در ایــن صنعــت بــه کار گرفتــه می شــوند. 
ــعه یافتگی  ــکی از شــاخص های توس ــوان ی ــه عن ــت، ب ــن صنع ــن رو ای از ای

محســوب می شــود
ــودرو  ــارت خ ــال 2۰22، تج ــانی، طی س ــارت جه ــازمان تج ــراعلام س بناب
ــود  ــه خ ــارد دلار ب ــه ارزش 1،۵18میلی ــانی را ب ــارت جه ــد از تج 1۰درص
ــد  ــا اوج تولی ــاداری ب ــه معن ــوز فاصل ــه هن ــه البت ــت ک ــاص داده اس اختص
ــای  ــکی از چالش ه ــا( دارد. ی ــوع کرون ــل از شی ــال 2۰1۷ )قب ــودرو در س خ
ادامــه دار صنعــت خــودرو درحال حاضــر، کمبــود تراشــه اســت، ایــن کمبــود 
بــه دلیــل تعطیــلی کارخانجــات تولیــد تراشــه بــه خاطــر جلوگیــری از شیــوع 

ــا رخ داده اســت ــروس کرون وی
تراشــه ها از اهمیــت بــالایی در صنعــت خــودرو برخوردارنــد و بــرای کنتــرل 
ــه  ــود تراش ــوند. کمب ــتفاده می ش ــا اس ــکی خودروه ــتم های الکترونی سیس
باعــث کاهــش تولیــد خــودرو و افزایــش قیمــت قطعــات می شــود. همچنیــن 
ــمند،  ــای هوش ــت و گوشی ه ــاپ، تبل ــرای لپ ت ــا ب ــد تقاض ــل رش ــه دلی ب
ــوان  ــادی به عن ــود تراشــه و پردازشــگرهای نیمه ه ــنی می شــود کمب پیش بی
یــکی از چالش هــای کلیــدی در صنعــت خــودرو در کوتاه مــدت بــاقی 

بمانــد
کشــورهای چیــن، آمریــکا، ژِاپــن و هنــد به تنهــایی حــدود ۶۰درصــد تولیــد 
خــودرو جهــان را در اختیــار دارنــد کــه چیــن بــا تولیــد بیــش از 2۷میلیــون 
خــودرو و ســهم حــدود ۳2درصــدی در صــدر کشــورهای تولیدکننــده قــرار 
دارد. طی ســال هــای 2۰21 و 2۰22 در بیــن 1۶ کشــور بــزرگ تولیــد کننــده 
خــودرو در جهــان، اندونــزی، هنــد و ایــران توانســتند بیشــترین رشــد تولیــد 
ــران در ســال 2۰22 توانســته اســت ســه  ــد. ای ــه خــود اختصــاص دهن را ب
کشــور انگلیــس، روسیــه و اســلواکی را کنــار بزنــد و در جایــگاه شــانزدهمین 
تولیدکننــده بــزرگ خــودرو جهــان بــا ســهم حــدود یــک درصــدی و هفتــم 

آسیــا در ایــن ســال قــرار بگیــرد
بهتریــن جایــگاهی کــه ایــران در جهــان توانســته اســت بــه آن دســت پیــدا 
کنــد، جایــگاه سیزدهــم در ســال هــای 2۰1۰ و 2۰11 بــوده اســت کــه یــک 
ــانی  ــتم جه ــا رده بیس ــس از آن ت ــود و پ ــوب می ش ــخی محس ــورد تاری رک
تنــزل پیــدا کــرده اســت. صنعــت خــودرو ایــران در ســال ۹۷ بــرای دومیــن  
ــا  ــه کــرد، ام ــد ســنگین را تجرب ــم شــد و افــت تولی ــار در دهــه ۹۰ تحری ب
ــم  ــه تحری ــوک های اولی ــه از ش ــتند رفته رفت ــور توانس ــازان کش ــودرو س خ
خــارج شــوند و تولیــد را افزایــش بدهنــد. ایــن در حــالی اســت کــه تولیــد 
ــال  ــد در س ــورد تولی ــن رک ــام و همچنی ــزان دوران برج ــه می ــم ب ــوز ه هن

ــده اســت 2۰11 میلادی نرسی
ــود ببخشــد و از رده 1۹  ــد خــود را بهب ــران توانســت تولی در ســال 2۰22 ای
ــه  ــوز فاصل ــا هن ــد، ام ــدا کن ــت پی ــانی دس ــانزدهم جه ــه رده ش ــانی ب جه
ــخی خــود در ســال های 2۰1۰ و 2۰11 دارد کــه  ــورد تاری ــا رک ــاداری ب معن
ــکلات  ــه ها، مش ــود تراش ــبی کمب ــداوم نس ــا، ت ــل تحریم ه ــار عام ــه چه ب
داخــلی ایــن صنعــت و توقــف تولیــد خودروهــای پرتیــراژِ ماننــد پرایــد، تیبــا، 

ــردد ــمند برمی گ ــژو۴۰۵، س پ
ــک( در  ــد و فول الکتری ــرقی )هیبری ــای ب ــروش خودروه ــال 2۰22 ف طی س
ــه رشــد ۵۵درصــدی  ــوده اســت ک ــتگاه ب ــون دس ــش از 1۰میلی ــوع بی مجم
نســبت بــه ســال 2۰21 داشــته اســت. تنهــا در ۵ســال، از 2۰1۷ تــا 2۰22، 
ــون  ــش از 1۰میلی ــه بی ــون ب ــدود یک میلی ــرقی از ح ــای ب ــروش خودروه ف
افزایــش یافــت. پیــش از ایــن، ۵ســال از 2۰12 تــا 2۰1۷ طــول کشیــد تــا 
ــون  ــه یک میلی ــتگاه ب ــزار دس ــدود 1۰۰ه ــرقی از ح ــای ب ــروش خودروه ف
افزایــش یابــد کــه بــر ماهیــت تصاعــدی رشــد فــروش خودروهــای بــرقی 

تاکیــد می کنــد. همچنیــن الگــوی رشــد منطقــه ای در حــال تغییــر اســت
ــای  ــروش خودروه ــالای ف ــد ب ــال رش ــس از 2 س ــا پ ــال اروپ ــوان مث به عن
ــته اســت. از  ــش داش ــال 2۰21 افزای ــه س ــا 1۵درصــد نســبت ب ــرقی تنه ب
طــرفی، تولیــد خودروهــای بــرقی در چیــن بــا وجــود تمــام عوامــل بازدارنــده 
ــد و  ــوع کووی ــد بحــران املاک، شی ــال مانن ــن ۵س ــد اقتصــادی طی ای رش

ــه، 82درصــد افزایــش داشــته اســت قرنطین
به عنــوان مثــال، خودروســازی BYD چیــن طی ایــن مــدت فــروش خــود 
را بیــش از س  برابــر کــرده و بــه 1.8۵میلیــون دســتگاه رســانده اســت و رتبــه 
اول در رده بنــدی فــروش جهــانی خــودرو بــرقی را بــه خــود اختصــاص داده 
اســت. درمجمــوع نیــز کشــور چیــن بــا ۵۹درصــد از ســهم فــروش جهــانی 
خودروهــای بــرقی در ســال 2۰22، در جایــگاه بزرگ تریــن بــازار خودروهــای 
بــرقی قــرار دارد. گفتــنی اســت؛ رونــد برقی ســازی صنعــت خــودرو از 
ــوز حداقــل 1۵ســال  حــدود 1۵ســال قبــل آغــاز شــد و به نظــر می رســد هن
ــر  ــت. درحال حاض ــان لازم اس ــاندن آن زم ــرانجام رس ــه س ــرای ب ــر ب دیگ
ــتند. ــگام هس ــرقی پیش ــای ب ــد خودروه ــه تولی ــنی درزمین ــازان چی خودروس

ــون  ــنی، 2.8۳میلی ــاز چی ــرکت خودروس ــود، ده ش ــای موج ــاس داده ه براس
خــودروی بــرقی در ســال 2۰22 تولیــد کرده انــد؛ رقــمی کــه معــادل 
2۳درصــد از فــروش جهــانی آن هــا می شــود. بــه عبــارت دیگــر، 2۳درصــد از 
ــکی اســت. ــای تمام الکتری ــه مدل ه ــوط ب ــنی مرب ــازان چی ــروش خودروس ف

در آن ســوی دنیــا و در ایالات متحــده، خودروهــای تمــام الکتریــکی ســهمی 
ــال 2۰22 را در  ــور در س ــن کش ــازان ای ــروش خودروس ــدی از ف 1۳.1درص
ــد از کل  ــسلا 8۷درص ــرکت ت ــه ش ــه این ک ــه جالب توج ــد. نکت ــار دارن اختی
بــازار خودروهــای بــرقی آمریــکا را تصاحــب کــرده اســت و درصــورت حــذف 
ایــن برنــد، ســهم مدل هــای الکتریــکی بسیــار کمتــر از 1۳.1درصــد می شــود. 
ــورز و  ــل جنرال موت ــزرگی مث ــای ب ــهم کمپانی ه ــسلا، س ــاب ت ــدون احتس ب

ــود ــازار خودروهــای بــرقی تنهــا 1.۹درصــد خواهــد ب فــورد از ب

سنگین  تعرفه های  اعمال  زمان  به  شدن  نزدیک  با 
ساخت  الکتریکی  خودروهای  واردات  بر  اروپا  اتحادیه 

چین، پکن نیز مقابله  به  مثل کرده است.
این کشور قصد دارد بر واردات براندی )نوعی نوشیدنی 
الکلی( از اروپا تعرفه اعمال کند. به گفته وزارت بازرگانی 
چین، بر واردات این کالا تعرفه ای بین ۳۰.۶ تا ۳۹درصد 

اعمال خواهد شد.
تحقیقاتی  به  پاسخ  در  اقدام  این  چین،  دولت  گفته  به 
براندی  صنعت  می دهد  نشان  که  است  گرفته  صورت 
اروپایی در معرض آسیب  داخلی چین به خاطر واردات 
جدی قرار گرفته ، این موضع حمایتی دولت چین مشابه 
از  حمایت  برای  آمریکا  و  اروپا  در  که  است  موضعی 
اتخاذ شده است. دولت های غربی  صنعت خودروسازی 
خودروهای  توسط  آن ها  خودرو  صنعت  هستند  نگران 
الکتریکی ارزان  چینی ورشکست شود و به همین دلیل، 
اخیرا شاهد وضع تعرفه های سنگینی از سوی دولت های 

غربی بوده ایم.
سخنگوی وزارت بازرگانی چین در واکنش به رأی مثبت 
اخیر اتحادیه اروپا به اعمال تعرفه بر واردات خودروهای 
اقدامات  با  قاطعانه  گفت:»چین  چین  ساخت  الکتریکی 
مخالف  اروپا  اتحادیه  غیرمنطقی  و  ناعادلانه  حمایتی 
است. این اقدام قوانین سازمان تجارت جهانی را نقض 

نمی کنند.  حل  را  مشکلی  گمرکی  می کند.تعرفه های 
چین تمام اقدامات لازم برای محافظت قاطعانه از منافع 

شرکت های چینی را انجام خواهد داد.«
درحالی که براندی اولین هدف چین برای مقابله به مثل با 
اروپاست اما آخرین آن نخواهد بود زیرا سخنگوی وزارت 
بازرگانی این کشور با اشاره به واردات گوشت خوک و 
لبنیات از اروپا نیز می گوید این مسیر ادامه خواهد داشت

وی ادامه داد: »چین به طور کامل از حقوق همه ذینفعان 
محافظت خواهد کرد و تصمیمات منصفانه ای را براساس 

نتایج تحقیقات اتخاذ خواهد کرد.«
به  ادامه  در  همچنین  چین  بازرگانی  وزارت  سخنگوی 
واردات  بر  تعرفه  افزایش  مثل  دیگری  اقدامات  بررسی 
خودروهای اروپایی درون سوز با پیشرانه های حجیم هم 
اشاره کرد و گفت: »تمام اقدامات لازم برای حفظ حقوق 
انجام  را  چینی  شرکت های  و  صنایع  مشروع  منافع  و 
تعرفه ها می تواند شرکت های  این  اعمال  داد.«  خواهیم 
اسپرت  و  لوکس  خودروهای  که  را  ایتالیایی  و  آلمانی 

بنزینی را در چین عرضه می کنند؛ به دردسر بیندازد.
راهکار بزرگ ترین خودروساز این کشور صبر کردن برای 
نیست.  سیاسی  فشارهای  و  مذاکرات  میوه  به  رسیدن 
واردات  تعرفه های  با  مقابله  برای  دارد  بی وای دی قصد 
اروپا  به  را  خود  برقی  خودروهای  تولید  اروپا،  اتحادیه 

منتقل و از قطعه سازان اروپایی خرید کند.
الکتریکی  خودروهای  دارد  قصد  کرد  اعلام  بی وای دی 
که  را  تعرفه هایی  تا  برساند  تولید  به  اروپا  در  را  خود 
الکتریکی چینی  واردات خودروهای  برای  اروپا  اتحادیه 
وضع کرده است، دور بزند. این شرکت چینی هم اکنون 
علاوه بر تعرفه 1۰درصدی برای خودروهای تولید چین 
با تعرفه 1۷درصدی اضافه  اروپا صادر می شوند،  که به 

هم مواجه شده است.
هنگام  بی وای دی  اجرایی  معاون  لی،  استلا  بااین حال، 
این  کرد  تصریح  پاریس  خودرو  نمایشگاه  در  سخنرانی 
اروپا  در  را  خود  خودروهای  قطعات  از  بسیاری  شرکت 
بی وای دی  خودروهای  باتری  پکیج های  می کند.  تولید 
در کارخانه های مجارستان و ترکیه مونتاژِ شده و صرفا 

سلول های باتری از چین وارد می شوند.
بیشتر خودروهای  اضافه کرد  رویترز  با  در مصاحبه   لی 
می رسند،  فروش  به  اروپا  در  که  بی وای دی  الکتریکی 
این  هدف  همچنین  می شوند.  تولید  مجارستان  در 
شرکت خرید هرچه بیشتر قطعات از سازندگان اروپایی 
هم اکنون  که  است  چینی  تامین کنندگان  همین طور  و 

کارخانه های تولید در اروپا راه اندازی کرده اند.
به گفته لی، بی وای دی هنوز در حال تصمیم گیری است 
که آیا هزینه تعرفه ها را بر دوش خریداران بگذارد یا از 

تعرفه ها،  دلیل  به  افزود:  وی  بکاهد.  شرکت  خود  سود 
در  را  بتواند خودروهای خود  بی وای دی  نمی رود  انتظار 
برساند.  به فروش  یورو  از ۳۰هزار  قیمتی کمتر  با  اروپا 
آلمان  بازار  در  ناامیدکننده  حضوری  از  پس  بی وای دی 
اروپایی  کشور  این  در  خود  فعالیت  شیوه  در  دارد  قصد 

تغییراتی ایجاد کند.
از ۴هزار دستگاه خودرو  بیش  سال گذشته، بی وای دی 
در  شرکت  این  فروش  اما  رساند  فروش  به  اروپا  در 
رسیده،  1۵۰۰دستگاه  زیر  به  جاری  سال  نیمه نخست 
به گفته لی دلیل این موضوع عدم ایجاد زیرساخت های 
امسال  آگوست  در  دلیل،  همین  به  است.  بوده  لازم 
توزیع کننده  آلمانی  شرکت  گرفت  تصمیم  بی وای دی 
بخرد  را   Hedin Electric Mobility خودرو 
این کشور  بازار  بر فروش خودرو در  بیشتری  تا کنترل 

داشته باشد.
وی در این رابطه گفت: »به زودی شاهد تغییر خواهید بود 
و بسیاری از خودروهای بی وای دی را در آلمان خواهید 
دید.«البته این روندی نیست که فقط بی وای دی دنبال 
و  ام جی  مثل  چینی  خودروسازان  از  بسیاری  زیرا  کرده 
جیلی نیز زیرساخت های مونتاژِ در اروپا را پیش از این 
فراهم کرده بودند و فقط کافی است قطعات بیشتری را 

راهی خطوط اروپایی خود کنند.

ایـن  کـه  درحـالی  کالا  به بـورس  خـودرو  بازگشـت 
روزهـا مدافعـان بسیـاری پیـدا کـرده و حـتی وزیـر 
امـور اقتصـادی و دارایی نیـز از آن حمایـت می کنـد، 

امـا فـعلا وضعیـت مشـخصی نـدارد
از دو سـه هفتـه پیـش و پس از آن که رئیس سـازمان 
بـورس و اوراق بهـادار اعلام کـرد ایـن سـازمان در 
تلاش بـرای بازگردانـدن خـودرو به بورس کالاسـت، 
زبان هـا  سـر  بـر  دوبـاره  بـورسی  خـودرو  موضـوع 

اسـت افتاده 
هم زمـان بـا اظهـارات رئیـس سـازمان بـورس، وزیر 
امـور اقتصـادی و دارایی نیـز موافقـت نسـبی خود با 
عرضـه خـودرو در بـورس کالا را اعلام کـرد و خبـر 

از مذاکـره بـر سـر این مسـاله بـا وزارت صمـت داد
عبدالناصـر همـتی البتـه ایـن روزهـا صریح و شـفاف 
می گویـد  و  می کنـد  حمایـت  بـورسی  خـودرو  از 
عرضـه خـودرو در بـورس کالا بلامانـع اسـت. طی 
ایـن دو سـه هفتـه، اظهارنظرهـای زیـادی درمـورد 
بیشـتر  کـه  شـده  کالا  به بـورس  خـودرو  بازگشـت 
آن هـا در راسـتای حمایـت از خـودرو بـورسی بـوده 
اسـت. امـا بازگشـت خـودرو به بـورس کالا مخالـفی 
به نـام شـورای رقابت نیـز دارد کـه می گویـد بـا وجود 
فرمـول قیمت گـذاری خـودرو )هزینـه واقـعی تولیـد 
بـه علاوه 2.۵ درصـد سـود( و اختیـاری که این شـورا 
بـه وزارت صمـت )بابـت قیمت گـذاری( داده، عرضـه 

خـودرو در بـورس کالا معـنی نـدارد
دو  از  یـکی  مدیرعامـل  پیـش  روز  چنـد  همیـن 

خودروسـاز بـزرگ کشـور بـا عرضه خـودرو در بورس 
کالا مخالفـت کـرد. محمـد اتابـک، وزیر صمـت البته 
هنـوز اظهارنظـر خـاصی درمـورد عرضـه خـودرو در 
دولـت  در  اسـت.وزارت صمـت  نکـرده  کالا  بـورس 
سیزدهـم نیـز چنـدان موافق عرضه خـودرو در بورس 
کالا نبـود؛ چـه آن کـه در آن دوره کوتـاه عرضـه در 
بسـتر بـورس )طی سـال 1۴۰1( تنها حـدود 2 درصد 

از تولیـد خودروسـازان در بـورس کالا عرضـه شـد
خودروهـای  فـروش  جدیـد  دور  زمـان  طـرفی  از 
وارداتی مشـخص شـد. مدیـر طـرح واردات خـودرو 
خودروهـای  بعـدی  دور  عرضـه  »احتمـالا  گفـت: 

باشـد. « آینـده  هفتـه  سـه  وارداتی 
اخیـر  قرعه کـشی  »نتایـج  افـزود:  ضیغـمی  مهـدی 
منتخبـان  اسـامی  و  اعلام  نیـز  وارداتی  خودروهـای 

اسـت.« بارگـذاری شـده  روی سـایت سـامانه 
می تواننـد  »شـرکت کنندگان  کـرد:  اضافـه  وی 
بـا مراجعـه بـه پروفایـل خـود در سـامانه از نتیجـه 
تخصیـص خودروهـای انتخـابی خـود مطلع شـوند.«
از زمـان دریافـت پیامـک فراخـوان، پنـج  منتخبـان 
روز فرصـت خواهنـد داشـت تـا وجـه خـودرو )قطعی 
یـا علی الحسـاب( را به حسـاب شـرکت واریـز کننـد؛ 
عدم واریـز در موعـد مقـرر به منزلـه انصـراف از طرح 
قیمـت  فعـلی،  اعلامی  قیمت هـای  بـود.  خواهـد 
مبـادی  در  خودروهـا  علی الحسـاب(  یـا  )قطـعی 
پـس  قانـونی  عـوارض  و  هزینه هـا  و  بـوده  ورودی 
بـر  مالیـات  شـخص ثالث،  بیمـه  )نظیـر  ترخیـص  از 

اسـقاط  شـماره گذاری،  هزینه هـای  افـزوده،  ارزش 
مبالـغ  به ایـن   )... و  کرایـه حمـل  فرسـوده،  خـودرو 
صرفـا  بایـد  فـروش  می شـود.قراردادهای  اضافـه 
از  حمایـت  قانـون  اجـرایی  آیین نامـه  اسـاس  بـر 
همیـن  در  شـود؛  منعقـد  خـودرو  مصرف کننـدگان 
راسـتا و در کلیـه روش هـای فـروش و پیش فـروش 
در  منـدرج  مفـاد  واردکننـده،  شـرکت های  توسـط 
و  مذکـور  اجـرایی  آیین نامـه   ۴ مـاده  ذیـل  جـدول 

بـود خواهـد  عمـل  آن ملاک  اصلاحیـه 
براسـاس آمـار، از مجمـوع ۷8 هـزار نفـر کـه نسـبت 
 ۷۳ کردنـد،  اقـدام  خـود  حسـاب  کـردن  به وکالـتی 
هـزار نفـر به صـورت قطـعی ثبت نـام خـود را بـرای 
ایـن  در  دادنـد.  انجـام  وارداتی  خودروهـای  خریـد 

مرحلـه ۶ هـزار خـودرو عرضـه شـد
یـک  بهـای  رشـد  گذشـته  روز  داخـلی  خودروهـای 
جـایی  کردنـد.  تجربـه  را  میلیون تومـانی   8 تـا 
 8 بـا   )1۴۰۳( گانـه(   8۵( اتومـات  پلاس  دنـا  کـه 
سـورن  میلیون تومـان،   ۹۷۵ افزایـش  میلیون تومـان 
پلاس فـول )8۵ گانـه( )1۴۰۳( بـا ۶ میلیون تومـان 
 TU۵ پـارس  پـژو  میلیون تومـان،   ۷۴۶ افزایـش 
)دریچـه بـرقی( )1۴۰۳( بـا ۵ میلیون تومـان افزایش 
بـا   )1۴۰۳( اتومـات  شـاهین  میلیون تومـان،   ۵1۰
میلیون تومـان،   82۶ افزایـش  میلیون تومـان   ۴
اطلـس )سـفید مشـکی( )1۴۰۳( بـا ۳ میلیون تومـان 
 8۵( GXL افزایـش ۵۳۶ میلیون تومـان و کوییـک
 ۴۳2 افزایـش  میلیون تومـان   2 بـا   )1۴۰۳( گانـه( 

شـدند قیمت گـذاری  میلیون تومـان 
همچنیـن در میـان خودروهای مونتاژِی شـاهد رشـد 
کـه  جـایی  بودیـم.  میلیون تومـانی   ۳۰ تـا   ۵ بهـای 
قیمـت اکسـتریم VX )2۰2۳( بـا ۳۰ میلیون تومـان 
افزایـش بـه ۴  میلیـارد و ۳8۰ میلیون تومـان، تیـگارد 
بـه  افزایـش  میلیون تومـان   2۰ بـا   )1۴۰۳(  X۳۵
اسـکای ول  میلیون تومـان،   1۹۰ و  یک میلیـارد 
افزایـش  میلیون تومـان   2۰ بـا   )1۴۰۳( نبـکا   ET۵
 X22 ام وی ام  میلیون تومـان،   ۶۴۰ 2  میلیـارد و  بـه 
پـرو دنـده )1۴۰۳( بـا 1۰ میلیون تومـان افزایـش بـه 
بـا  ۹2۰ میلیون تومـان و هایمـا S۷ پلاس )1۴۰۳( 
 ۷۵۵ و  یک میلیـارد  بـه  افزایـش  میلیون تومـان   ۵

رسیـد میلیون تومـان 
همچنـان  وارداتی  خودروهـای  گـروه  در  همچنیـن 
شـاهد کاهـش و افزایـش بهـای ۵۰ میلیون تومـانی 
بـرخی مدل هـا بودیم. جـایی که هونـدا وزل )2۰2۳( 
 2۰۰ و  میلیـارد   ۳ کاهـش  میلیون تومـان   ۵۰ بـا 
میلیون تومـان و ونوسیـا D۶۰ پلاس )2۰2۳( بـا ۵۰ 
میلیون تومـان کاهـش ۳  میلیـارد و ۵۰ میلیون تومـان 

شـدند قیمت گـذاری 
از طـرفی جتـا VS۷ )2۰2۳( بـا ۵۰ میلیون تومـان 
کیـا  میلیون تومـان،   ۳۰۰ و  2  میلیـارد  افزایـش 
 2 افزایـش  میلیون تومـان   ۵۰ بـا   )2۰2۳( سـونت 
 )2۰2۳(  K۵ کیـا  و  میلیون تومـان   8۵۰ و   میلیـارد 
 ۶۵۰ و  ۴  میلیـارد  افزایـش  میلیون تومـان   ۵۰ بـا 

شـدند ارزش گـذاری  میلیون تومـان 

تلاش  هاي چین براي فرار از تعرفه

اعلام زمان دور جدید فروش خودروهاي وارداتی


